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رئیس جمهور در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:

 برای کنترل بازار ارز و نرخ تورم
 اقدامات فوری و سازمان یافته انجام شود
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نخســتین جلســه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت روز یکشنبه با حضور اعضای جدید و به ریاست ســید ابراهیم رئیسی برگزار شد و در این جلسه راهکارهای فوری 
و موثر در جهت اجرایی کردن رهنمودهای روز گذشــته مقام معظم رهبری در دیدار اعضای دولت ســیزدهم به منظور فائق آمدن بر مشــکلات و ایجاد ثبات پایدار 
اقتصادی در کشــور مورد بررســی و تصمیم گیری قرار گرفت. حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی در این جلسه ضمن قدردانی از عنایات و رهنمودهای 

رهبر معظم انقلاب تاکید کرد: محورهای اقتصادی این فرمایشات باید از طریق دبیرخانه ستاد و هر یک از...
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سبزیان اکبر  علی 
تابلوهای راهنمائی و رانندگی در جاده ها ،هر یک 
پیام خاصّی دارند. برخــی توجّه می دهند و برخی 

اخطار.
برخی دیگر نیز یادآوری کننــده و تأکیدکننده اند. 
تعدادی هم از راننده می خواهند که خود را نســبت 
بــه وقوع هر گونه حادثة احتمالــی پیش رو مجهّز 
ســازد. در واقع تمام این تابلوها، دســت در دست 
یکدیگــر، می خواهند به گونه ای راننده را ســالم 
به مقصد برســانند و خطــر لغزنده بودن جاده را به 

برسانند. رانندگان  اطلاع 
تابلوهای راهنمائی  لغزنده اســت«، همان  » جاده 
است امّا فرا روی دولتمردان وکارگزارانی که قصد 
دارنــد در مســیر پرپیچ و خمِ خدمــت به مردم و 

تصمیم گیری برای نظام اســلامی حرکت کنند.
این تابلوها، پیام های ابرمردی اســت که حکومت 
کوتاه ۵ ســاله اش الگویی تمام عیار، برای همه ی 
عدالت پیشــگان وآزادگان عالم، به ویژه کارگزاران 

و مدیران نظام اسلامی است.
این تابلوها با پیام های خود می کوشند، مسؤولان 
را در جهــت پیمودن مســیر خدمتگزاری به ملتّ ، 

کنند. یاری 
پس لطفا برای ســلامت راندن در مسیر خدمت در 
دوران مســئولیت، یک بار همه شــده  این تابلوها 
ها را  کــه برگرفته از نامه های ۲۶، ۲۷ و ۵۳نهج 
البلاغــه امیرالمومنیــن علی )ع(اســت باهم مرور 

کنیم.
مدیر؛ جناب 

▪ واجباتت را با اخلاص انجام بده!
▪ فراوان یاد قیامت کن !

▪ مراقب هجوم شیطان باش!
▪ خویشتن دار و منصف باش!

▪ با خودسازی، مردم را تربیت کن!
▪ مردمی بــاش ودرجمع مردم حضــور پیداکن و 

! باآنان گفتگو کن 
▪ با مردم رو راست و شفاف باش!
▪ با مردم مهربان و دوست باش!

▪ دربرخورد با مردم حوصلــه کن و با آنها با عدل 
و انصاف رفتار کن!

▪ بــا مردم تند خو نباش و به آنها دروغ نگو!
▪ به ملتّ خیانت نکن!

▪ خشــنودی خدا را با خشنودی مردم عوض نکن!
▪ بر سرمردم منّت نگذار!

▪ به فکر مشــکلات محرومان باش واز آنان روی 
برمگردان!

▪ رعایت حــال محرومان و طبقــات پائین جامعه 
را بکن!

▪ حقّ را به حقّ دار بده!
▪تا می توانی با پرهیزکاران و راســتگویان بپیوند!

▪ از خشم عمومی مردم بترس!
▪ مراقب مسؤولان دفترت باش! 

▪ مراقب نزدیکانت باش!
▪ سهم خواهی و ویژه خواری نکن! 

▪ هرگز شتاب زده عمل نکن!
▪ در انعقاد قراردادها و پیمان ها دقّت کن!

▪ در مقابله با دشمن، دوراندیش باش!
▪همیشه در دسترس مردم باش!

ودر پایــان این فراز از نامــه ۵۳امیرالمومنین علی 
)ع( مــی تواند دعــای همه مدیــران و کارگزاران 

باشد؛
» از خداوند بــزرگ، با رحمت گســترده و قدرت 
برترش در انجام تمام خواســته ها، درخواست می 
کنیم که به آن چه موجب خشــنودی اوســت، من 
و تــو را موفّق فرماید، که نــزد او وخلق او، دارای 
عذری روشن باشیم . برخوردار از ستایش بندگان، 
یادگار نیک در شــهرها، رسیدن به همة نعمت ها و 
کرامــت ها بوده و این که پایان عمر من و تو را به 
شــهادت و رســتگاری ختم فرماید، که همانا ما به 

سوی او باز می گردیم«.

این جاده لغزنده است!

اختلاف ۵0 میلیون تومانی 
میانگین قیمت مسکن در مناطق 

یک و 18 تهران

چشم انداز ترسیمی ضرغامی 
بازاریابی گردشگری را متحول 

خواهد کرد

 تورم افسار گریخته
  اقتصاد ایران را به سلطه 

می کشد

انتظار می رود وزارت راه و 
شهرسازی با تمام توان قانون 
جهش تولید مسکن را اجرا کند

سرمایه گذاری در بخش 
بهداشت برای رشد کشور 

ضروری است
جدیدتریــن گزارش بانک مرکزی از متوســط 
قیمت مسکن در مناطق مختلف تهران حاکی از 
تفاوت ۵۰ میلیون تومانی میانگین قیمت مسکن 

در دو منطقه یک و ۱۸ تهران است.

 رئیــس جامعه  حرفه ای هتل داران کشــور، 
ضرغامــی را مدیری اهل تعامل، همگرایی و 
هم افزایی با بخش خصوصی و تشکل های 

صنفی و مردمی دانست و...

اگر مسئولان همکاری کنند و قفل اقتصاد بین المللی 
ایران باز شود؛ سرمایه گذاری خارجی و کاهش ریسک 
کاهش قیمت دلار تاثیر مثبتی بر اقتصاد کشور و امید 

به زندگی خواهد داشت.

نایب رنیس مجلس شــورای اسلامی، تاکید کرد: 
مولفه اصلی ساخت مسکن ورود بخش خصوصی 
و تامین زمین و تامین تسهیلات است که در قانون 

جهش تولید و تامین...

 وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی 
گفت:  باید به ســمت پیشــگیری برویم زیرا 
پیشــگیری مقدم بر درمان اســت و چنانچه 

می خواهیم مملکت رشد کند، باید در...

مجلسمقابلقانونشکنیدولتساکتنمینشیند
تحلیل اسماعیل کوثری از تعامل دولت و مجلس و آینده برجام

»تورم«پساندازرابرایخریدخانهبلعید

مدتزمانخریدمسکندرایرانچقدراست؟

با گذشــت دوسال از شــیوع بیماری کووید-۱۹ در 
سراســر جهان، در طی این مدت شاهد جهش های 
متنوعی از ویروس کرونا بوده ایم. آخرین ســویه ای 
که از سوی سازمان جهانی بهداشت طبقه بندی شده 
اســت »لامبدا« نام دارد که نخستین بار در دسامبر 
گذشته در کشور پرو شناســایی شد. نام علمی این 
واریانت، ث.C( ۳۷.۳۷( اســت. ایــن گونه پیش از 
این در برخی از ایالات آمریکا و دست کم ۲۹ کشور 
دیگر که اغلب در آمریکای لاتین هستند، شناسایی 
شده اســت.کرونا لامبدا در ۱۵ ژوئن ۲۰۲۱ توسط 
سازمان بهداشت جهانی )WHO( به عنوان یکی 
از انواع کرونا در سطح جهانی دسته بندی شد. سازمان 
بهداشت جهانی، این ویروس را دارای جهش هایی با 
پیامدهای اثبات شده در انتقال و شدت می داند که در 

کشورهای متعددی شناسایی شده است.

-کرونا لامبدا چه علائمی دارد؟
در حال حاضر، هیچ شواهدی وجود ندارد که علائم 
نوع جدید C.۳۷ یا کرونا لامبدا را از سایر گونه های 
کرونا ویروس متفاوت ســازد. اما بر اساس گزارش 

NHS ، علائم اصلی کووید-۱۹ عبارتند از:
* تب – طوری که هنگام لمس قفســه ســینه یا 
کمرتان احســاس گرما کنید )نیازی به اندازه گیری 

درجه حرارت نیست(.
* سرفه مداوم – بیش از یک ساعت سرفه یا تداوم 

سرفه در چند مرتبه طی ۲۴ ساعت.
* از دست دادن حس بویایی یا چشایی یا تغییر در آن.
-کدام واکسن ها در مقابل کرونا لامبدا مؤثر هستند؟

محققان دریافتند که واکسن های mRNA در برابر 
نوع لامبدا مؤثر هستند. هر دو واکسن فایزر و مدرنا 

که در...

کدامکشورهادرگیرسویهجدیدکووید19-شدهاند؟

آخریناطلاعاتدربارهکرونا»لامبدا«
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

ملی پوشــان رشــته های مختلــف در کاروان ورزش 
پارالمپیک ایران روز پنجم از شــانزدهمین دوره این 
بازیها را با رســیدن به تعداد هفت مدال و هت تریک 

در کسب مدال طلا به پایان رساندند.
به گزارش خبرنگار اعزامی مهر به توکیو، در پنجمین 
روز از رقابتهــای پارالمپیــک توکیــو، ورزشــکاران 
کشــورمان در چند رشــته به رقابت بــا حریفان خود 
پرداختنــد و در پایان روز توانســتند جمع مدال های 
کاروان »سردار دلها« را به عدد ۷ برسانند. در این روز 

تعداد مدال های طلای ایران به ۳ طلا رسید.

عملکرد ورزشــکاران ایــران در روز پنجم بازی های 
پارالمپیک را می خوانید:

باخت تیم ملی بسکتبال با ویلچر مقابل 
بریتانیا

تیم ملی بســکتبال با ویلچر ایران در ادامه رقابت های 
در گــروه دوم بســکتبال با ویلچــر پارالمپیک امروز 
یکشــنبه به مصــاف بریتانیا رفت و بــا نتیجه ۵۷ به 
۶۹ شکست خورد تا ســومین شکست خود را در این 

رقابت ها تجربه کند.
پیروزی فرزانه عسگری مقابل حریف اسپانیایی

فرزانــه عســگری کمانــدار کشــورمان در مرحلــه 
بازی های  کامپوند  نهایی مســابقات  یک شــانزدهم 
پارالمپیــک ۲۰۲۰ توکیو به مصــاف کارمن روبیو از 
اســپانیا رفت و با نتیجه ۱۴۰ بر ۱۳۴ به برتری رسید. 
به این ترتیب عسگری راهی مرحله یک هشتم نهایی 

این بازی ها شد.
مختاری نقره ای شد

در ادامه رقابت های دوومیدانی پارالمپیک ۲۰۲۰ توکیو 
و در مــاده پرتاب وزنه، امروز علیرضا مختاری نماینده 
ایران با هشــت حریف از کشورهای دیگر رقابت کرد 
و با پرتاب ۸ متر و ۴۸ ســانتی متر صاحب مدال نقره 
شد. در این ماده الوین آستانوف از آذربایجان با پرتاب 
۸ متر و ۷۷ سانتی متر قهرمان شد و رکورد پارالمپیک 

را ۵ ســانتی متر ارتقا داد. آلس کیســی از جمهوری 
چک هم با ۸ متر و ۲۵ ســانتی متر عنوان سوم را از 

آن خود کرد.
دونده ایران به فینال 100 متر نرسید

مسابقات دو ۱۰ متر بازی های پارالمپیک ۲۰۲۰ امروز 
یکشنبه در استادیوم المپیک توکیو برگزار شد. در این 
مســابقات وحید علی نجیمی دونده ایــران درمرحله 
گروهی با زمان ۱۱ ثانیه و ۱۸ صدم ثانیه از خط پایان 
عبور کرد ولی نتوانســت جواز حضور در مرحله نهایی 
را کســب کند. در این مرحله ورزشکار الجزایر با زمان 
۱۰:۵۹ اول شــد. علاوه بر این، نفراتی از کشورهای 
نامیبیــا، کلمبیا، اســترالیا، ایرلنــد و آمریکا هم راهی 

فینال شدند.
نوری هم طلایی شد

وحید نوری ملی پوش جودو نابینایان ایران با غلبه بر 
رقیب انگلیسی خود توانست مقتدرانه به مدال طلای 
وزن منهای ۹۰ کیلوگرم دســت پیــدا کند. نوری که 
نفر دوم وزن منهای ۹۷ کیلوگرم است عناوینی چون 
قهرمانی جهان و مدال طلای بازی های پاراآســیایی 

۲۰۱۸ جاکارتا را در کارنامه دارد.
وی در دور نخســت این رقابت ها با قرعه اســتراحت 
روبرو شــد و در دور دوم توانست ســیلوا از برزیل با 
امتیاز ایپون را از پیش رو بردارد. وی در نیمه نهایی نیز 
باامتیاز طلایی بر حریف فرانســوی غلبه کرد و گام به 
فینال گذاشت. ملی پوش ایران در فینال وزن منهای 
۹۰ کیلوگرم مقابل اســتیوارت الیــوت بریتانیایی قرار 
گرفت و با امتیاز ایپون حریف را شکســت داد و طلا 
گرفت. جودوکار بریتانیایی یــک مدال برنز قهرمانی 

جهان این وزن را در کارنامه دارد.
هت تریک کاروان ورزش ایران در طلا با 

خیرالله زاده
محمدرضــا خیــرالله زاده جــودوکار وزن مثبت ۱۰۰ 
کیلوگرم تیم ملی کشورمان در کلاس B۲ و در دیدار 
فینــال پارالمپیک ۲۰۲۰ توکیو بــا غلبه بر چیکویدزه 

حریف سرسخت گرجســتانی با ایپون در کمتر از سه 
دقیقه به برتری دست یافت و مدال خوشرنگ طلا را 

بر گردن آویخت.
خیرالله زاده پیش از فینال در دو دیدار دیگر توانســته 
بود جانگجون چوئی از کره و تئودور ســوبا از جامائیکا 
را شکســت دهد. حریف گرجســتانی خیرالله زاده در 

فینال صاحب مدال نقره جام جهانی ۲۰۱۰ بود.
صلحی پور به مدال نقره رسید

ســیدحامد صلحی پور در وزن ۹۷ کیلوگرم رقابتهای 
پاراوزنه براری با رکورد ۲۲۲ کیلوگرم به عنوان نایب 
قهرمانی دســت یافت. صلحی پــور برای حرکت اول 
خود وزنه ۲۲۱ کیلوگرم را انتخاب کرد که در لیفت آن 
ناکام بود. حامد صلحی پور که برای حرکت سوم خود 
یــک کیلوگرم هم وزنه خود را افزایش داده بود اما باز 
هــم در ثبت آن ناکام بود تا صلحی پور ۲۲۲ کیلوگرم 
را هم نتواند به نام خودش ثبت کند. کار برای صلحی 
پور ســخت شده بود اما توانســت در حرکت آخر خود 
وزنه ۲۲۲ کیلوگرم را ثبت کند و به مدال نقره برســد.

تیم میکس کامپوند ایران چهارم شد
تیم میکس کامپوند کشــورمان کــه از ترکیب فرزانه 
عســگری و رمضان بیابانی تشکیل شــده بود، برای 
دســتیابی به مدال برنز بازی هــای پارالمپیک ۲۰۲۰ 
توکیو بــه مصاف تیم دو نفره اســتپانیدا آرتاخینووا و 
بایر شیگائف از کمیته ملی پارالمپیک روسیه رفت و با 

نتیجه ۱۵۱ بر ۱۵۳ باخت و چهارم شد.
مدال طلا:

* روح الله رستمی - پاراوزنه برداری
* وحید نوری - جودو

* محمدرضا خیرالله زاده - جودو
مدال نقره:

* امان الله پاپی - پرتاب نیزه
* امیر جعفری - پاراوزنه برداری

* علیرضا مختاری - دوومیدانی - پرتاب وزنه
* حامد صلحی پور - پاراوزنه برداری

مقامات آمریکایی ادعا کردنــد که انفجار مهیبی که 
ســاعاتی پیش نزدیک فــرودگاه کابل رخ داد، بر اثر 
حمله پهپادی به خــودرو یک عامل انتحاری داعش 

بود.
بــه گزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از خبرگزاری 
رویترز، ارتش آمریکا هــم اکنون برخی اخبار درباره 
حمله امروز یکشــنبه ارتش این کشور به یک خودرو 

در کابل پایتخت افغانستان را تأیید کرد.
مقامــات نظامی ارتش آمریکا در این باره ادعا کردند 
که در این حمله پهپادی یک عامل انتحاری که قصد 
داشــت در فرودگاه کابل به اقدام تروریستی مبادرت 

نماید هدف قرار گرفته است.
یک مقام نظامی آمریکا هم در این باره مدعی شــد: 
پس از انهدام خــودرو این عامل انتحــاری، انفجار 

مهیبی به وقوع پیوســت که نشان می دهد تروریست 
مذکــور مقادیر زیادی مــواد منفجره را بــا خود به 

فرودگاه کابل انتقال می داد.
این در حالیست که آمریکا تا کنون درباره اخبار تأیید 
شده پیرامون کشته شدن ۶ غیرنظامی در این حادثه 
از جمله ۴ کودک در این حادثه توضیحی ارائه نکرده 

است.

آیین نامه اجرایی منابع و مصارف هدفمندی یارانه ها 
طبق مصوبه هیئت وزیران اصلاح شد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
ریاســت جمهوری، هیئت وزیران در جلسه بعدازظهر 
امروز )یکشنبه( به ریاست حجت الاسلام سیدابراهیم 
رئیسی، پیشنهاد کمیته امداد امام خمینی )ره( مبنی بر 
اصلاح آئین نامه اجرایی تبصره )۱۴( ماده واحده قانون 
بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور موضوع منابع و مصارف 

هدفمندی یارانه ها را به تصویب رساند.
براســاس اصلاح آئین نامه اجرایــی منابع و مصارف 
هدفمندی یارانه ها، در اجرای ردیف )۲۶( پرداختی های 
)مصارف( جدول تبصره )۱۴( در خصوص مســکن 
محرومین، کمیته امداد امام خمینی )ره( و ســازمان 
بهزیستی کشور به عنوان دستگاه اجرایی تعیین شدند.

اعضای هیئت دولت در ادامه و در راســتای تکالیف 
مقرر در قانون تدوین و تنقیح قوانین و مقررات کشور 
که به عنوان یکی از مهم ترین راهکارهای تحقق اصل 
حاکمیت قانون، پیشگیری و مقابله با فساد و ارتقای 
کارآمدی و سلامت نظام اداری بوده و انجام آن مورد 
تکلیف قانونگذار قرار گرفته است، با پیشنهاد مشترک 
معاونت حقوقی رئیس جمهور و معاونت رئیس جمهور 
در امور زنان و خانواده مبنی بر تنقیح مصوبات موضوع 

زنان موافقت کردند.
به موجب این مصوبه، معاونت حقوقی رئیس جمهور 
موظف اســت با همکاری معاونــت رئیس جمهور در 
امور زنان و خانواده به نحو مقتضی نســبت به نشر و 
اطلاع رســانی متن تنقیح شده مصوبات مذکور اقدام 

نماید.
مصوبــه تنقیحی فوق در چهار فهرســت »معتبر«، 
»منســوخ ضمنی و با اجرا منتفی«، »منسوخ صریح 
و ابطــال شــده« و »غیر معتبر با انقضــای زمان« 

دسته بندی و تدوین شده است.
لازم به ذکر است، اعلام اعتبار یا نسخ بخشی از یک 
مصوبه، به مفهوم اعتبار یا عدم اعتبار سایر بخش های 
آن مصوبه نیســت، مگر آن که در پیوست ها تصریح 
شده باشد؛ و نیز اعلام عدم اعتبار یک مصوبه به منزله 
احیا شــدن مصوباتی که قبلًا به موجب آن لغو شده 

است، نمی باشد.
همچنین معاونت رئیس جمهور در امور زنان و خانواده 
موظف شد با همکاری معاونت حقوقی رئیس جمهور 
هر ســال نســبت به بروزرسانی پیوســت های این 
تصویب نامــه اقدام و آن را بــرای تصویب به هیئت 

وزیران ارائه کند.
شــمول این تصویب نامــه، مصوبات عــادی )غیر 
طبقه بندی ( هیئت وزیران، کمیســیون های موضوع 
اصــل )۱۳۸( قانــون اساســی و نماینــدگان ویژه 
رئیس جمهــور موضوع اصل )۱۲۷( قانون اساســی، 

مصرح در موضوع »زنان« تا خرداد سال ۱۴۰۰ است.
اصلاح آئین نامه اجرایی ساز و کارهای هزینه کرد منابع 
مربوط به امور پژوهشی شرکت ها، بانک ها و مؤسسات 

انتفاعی وابسته به دولت
هیئــت وزیران با هدف تأمین نظر مجلس شــورای 
اسلامی در خصوص آئین نامه اجرایی بند )و( تبصره 
)۹( ماده واحده قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ کل کشور 
موضوع ســاز و کارهای هزینه کــرد منابع مربوط به 
امور پژوهشی شرکت ها، بانک ها و مؤسسات انتفاعی 

وابسته به دولت، آن را اصلاح کرد.
بر این اساس، شرکت ها، بانک ها و مؤسسه ها می توانند 
حداکثــر تا ۱۰ درصد از منابع موضوع این آئین نامه را 
از طریق دانشگاه ها و مؤسسات پژوهشی که براساس 
اساسنامه وابسته به وزارتخانه یا سازمان ذی ربط بوده و 
دارای مجوز از شورای گسترش آموزش عالی هستند، 
جهاد دانشــگاهی و حوزه های علمیه که دارای مجوز 
تأســیس و فعالیت هستند، در چارچوب این آئین نامه 

هزینه کنند.
موافقت با اصــلاح آئین نامه اجرایــی پرداخت حق 
بیمه وکلا، کارگشــایان دادگستری و کانون وکلای 

دادگستری
هیئــت دولت به منظور تأمین نظر مجلس شــورای 
اسلامی درخصوص ماده )۱( آئین نامه اجرایی ماده )۸( 
قانون تشکیل صندوق حمایت از وکلا و کارگشایان 
دادگستری در خصوص میزان پرداخت سهم حق بیمه 
ماهانه وکلا، کارگشایان دادگستری و کانون وکلای 

دادگستری، با اصلاح این آئین نامه موافقت کرد.
به موجب اصلاحیه مذکور، ســهم پرداخت حق بیمه 
ماهانه بیمه شدگان )وکلا و کارگشایان دادگستری( 
۱۱ درصد و ســهم پرداخت حق بیمه ماهانه توسط 

کانون وکلای دادگستری یک درصد تعیین می شود.
هیئت وزیران در اجرای ماده )۸۳( قانون تنظیم بخشی 
از مقررات مالی دولت و به منظور ســرعت بخشیدن 
به تکمیل طرح های تملک دارایی های ســرمایه ای 
کــه اعتبار آنها در قالب ســایر منابع و از محل منابع 
تســهیلات بانکی تأمین می گردد، با پیشنهاد وزارت 
تعاون، کار و رفــاه اجتماعی مبنی بر واگذاری اعتبار 
به طرح های واحدهای استانی یا مؤسسات وزارت فوق 

موافقت کرد.
براساس این تصمیم، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
مجاز اســت در هر یک از طرح هایی که اعتبار آن از 
منابع عمومی دولت و سایر منابع، تأمین و برای اجرا به 
واحدهای استانی یا مؤسسات تابعه و وابسته این وزارت 
واگذار می گردد، اعتبار مربوط به سایر منابع در اختیار 
را براســاس مفاد ماده )۷۵( قانون محاسبات عمومی 
کشور و دستورالعمل مربوط و اصلاحیه های بعدی آن 

ابلاغ اعتبار نماید.

روزپرفروغکاروان»سرداردلها«
باهتتریکدرکسب»طلای«پارالمپیک

انفجارنزدیکفرودگاهکابل
براثرانهدامخودروعاملانتحاریبود

طبق مصوبه هیئت وزیران

آیین نامه اجرایی منابع و مصارف 
هدفمندی یارانه ها اصلاح شد
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

»محمد اسلامی« رئیس 
سازمان انرژی اتمی شد

رئیس جمهــور طی حکمی »محمد اســلامی« را به 
ســمت معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی 

اتمی منصوب کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم 
رئیسی طی حکمی »محمد اســلامی« را به سمت 
معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان انرژی اتمی 

منصوب کرد.
محمد اســلامی متولد ۱۳۳۵ در شهر اصفهان و فوق 
لیسانس مهندسی راه و ساختمان است که وزارت راه 
و شهرسازی، استانداری مازندران، معاونت امور صنعتی 
و تحقیقاتی وزارت دفاع و مدیرعاملی شرکت صنایع 

هواپیماسازی ایران را در سوابق اجرایی خود دارد.

انتظار می رود وزارت راه و 
شهرسازی با تمام توان قانون 
جهش تولید مسکن را اجرا کند

نایب رنیس مجلس شــورای اســلامی، تاکید کرد: 
مولفه اصلی ساخت مســکن ورود بخش خصوصی 
و تامیــن زمیــن و تامین تســهیلات اســت که در 
 قانــون جهش تولیــد و تامین مســکن پیش بینی

 شده است.
به گزارش ایســنا، علی نیکزاد در جمع خبرنگاران با 
اشاره به قانون جهش تولید و تامین مسکن، بیان کرد: 
از ابتدای تشکیل دوره یازدهم مجلس شورای اسلامی، 
قوه مقننه و کمیســیون عمران پیگیر تحول در حوزه 
مسکن بود. طرح جهش تولید مســکن از این رو در 
مجلس تهیه و تصویب و اخیراً توسط شورای نگهبان 
به تایید نهایی رسید و بعد از پیگیری های فراوان این 
طرح به قانون تبدیل شــد. در این طرح موضوعاتی 
مانند تامین زمین به ویژه تسهیلات ۳۶۰ هزار میلیارد 
تومانی و فروش اقساطی و مشارکت ۲۰ ساله و اقساط 
به صورت پلکانی به تصویب رسید. همچنین موضوع 
هیات امنا، هیات عالی و شورای عالی مسکن و تامین 
تاسیســات زیربنایی و روبنایی توسط وزارتخانه های 
نیرو و نفت و تشکیل صندوق ملی مسکن و واگذاری 
زمین در داخل شــهرها و یا تامیــن زمین به صورت 
متصل یا منفصل و تامین زمین برای نیروهای مسلح 

از جمله  ویژگی های این طرح است.
وی در ادامه اظهار کرد: دولت جدید که با شعار تامین 
یک میلیون واحد مسکونی در سال آغاز به کار کرده، با 
این قانون می تواند شعار خود را عملیاتی کند. مجلس 
شورای اسلامی نیز این موضوع را با توجه به دغدغه 
مردم به طور ویژه پیگیری خواهد کرد. امیدوارم با این 
قانون موضوع زمین، تسهیلات، تشکیل صندوق ملی 
مسکن، هیات امنا، هیات عالی، شورای عالی مسکن 
و به تبع آن شــورای عالی مســکن در استان ها حل 
شود و بهانه ای برای عدم اجرا و ساخت یک میلیون 
واحد مسکونی توسط بخش خصوصی، انبوه سازان و 
پیمانکاران با هدایت و راهبری دولت در کشور نداریم.

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح 
کرد: متاســفانه در دولت های یازدهم و دوازدهم این 
موضوع ثبت شــده، اما ۵ الی ۶ سال زمان صرف شد 
تا وزارت جهاد کشاورزی طبق قانون زمین در اختیار 
وزارت راه و شهرســازی قرار دهد. این کار انجام نشد 
تا اینکه وزرای جهاد کشــاورزی و راه و شهرســازی 
)آقایان خاوازی و اســلامی( در روزهای پایانی دولت 
تفاهم کردند تا وزارت جهاد کشاورزی زمین هایی در 
اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار دهد. سیستم بانکی 
و بانک مرکزی موظف است ۳۶۰ هزار میلیارد تومان 
تسهیلات برای این موضوع اختصاص دهد، یعنی وام 
برای واحدهای مسکونی شهری ۴۰۰ میلیون تومان با 
اقســاط پلکانی و برای مسکن های روستایی تا ۲۵۰ 

میلیون تومان وام پرداخت شود.
وی در ادامه تاکید کرد: بنابراین مولفه اصلی ســاخت 
مسکن ورود بخش خصوصی و تامین زمین و تامین 
تســهیلات اســت که در این قانون پیش بینی شده 
است، همچنین بر اساس تورم پیش بینی شده که در 
سال های آتی تسهیلات افزایش یابد، لذا با توجه به 
کار کارشناسی بســیار روی این طرح، در یک رفت و 
برگشت چند ماهه ایرادات شورای نگهبان برطرف شد، 
بنابراین انتظار اســت وزارت راه و شهرسازی و دولت 
سیزدهم با تمام توان این قانون را اجرا کنند. مجلس 
نیز در راستای خط مشی دولت و شعار انتخاباتی حجت 
الاسلام رئیسی رئیس جمهور بر اجرای قانون نظارت 
خواهد کرد.وی افزود: همه دســتگاه های دولتی که 
زمین در درون شــهرها دارند، بایــد در اختیار وزارت 
راه و شهرسازی قرار دهند. مالیات به صورت مقطوع 
برای هر مترمربع ســاخت، در نظر گرفته شده است. 
نیروی انسانی به اندازه کافی برای اجرای این امر وجود 
دارد. ســاخت مسکن سبب ایجاد اشتغال خواهد شد، 
در واقع ســاخت هر ۱۰۰ مترمربع واحد مسکونی ۲.۵ 
شغل مستقیم و غیرمستقیم ایجاد می کند.این عضو 
کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، بیان کرد: 
هر واحد مسکن که فعال شود، لوکوموتیوی است که 
تعداد زیادی واگن را با خــود حمل می کند. در واقع 
با فعال شــدن بخش مســکن، کارخانجات فولاد و 
همچنین لوازم زندگی شــهری و روستایی فعال می 
شود. تســهیلاتی هم که برای این بخش واگذار می 
شود، در واقع برای بخش صنعت است.نیکزاد در پایان 
بیان کرد: در موضوع ســاخت مسکن ۵ درصد هزینه 
خدمات فنی و مهندسی اســت و ۲۵ درصد دستمزد 
و ۷۰ درصــد بقیــه مربوط به تامین مصالح اســت. 
باید از این قانون نهایت بهره وری را داشــته باشیم، 
مجلس نیز نظارت خواهد کرد. شورای عالی مسکن 
به ریاســت رئیس جمهور طبق این قانون تشــکیل 
می شــود. تشکیل این شورا سبب هماهنگی دستگاه 
های اجرایی، تامین کننده زمین و بانک خواهد شــد. 
صندوق ملی مســکن نیز که برای اولین بار تصویب 
شده، همه مالیات ها را جمع آوری می کند. خودکفایی 
این صندوق موجب می شود که در طول زمان نیازی 
به تسهیلات برای این حوزه نداشته باشیم. هیات امنا 

نیز برای اجرای قانون تشکیل خواهد شد.

خبر

ایران و سوریه در مبارزه با 
تروریسم و در میدان، پیروزی های 

مشترکی خلق کرده اند
وزیر امور خارجه کشورمان در بدو ورود به دمشق گفت: 
ایران و سوریه در کنار هم در عرصه مبارزه با تروریسم 
اقتصادی و کمک به مردم دو کشــور گام های بلندی 

برخواهند داشت.
به گزارش ایسنا، حسین امیرعبداللهیان در هنگام ورود به 
سوریه در راستای دیدار با مقامات این کشور عربی پس 
از شرکت در اجلاس منطقه ای حمایت از عراق، در جمع 
خبرنگاران ایرانی و ســوریه ای گفت: روابط جمهوری 
اسلامی ایران با دو کشور سوریه و عراق روابط راهبردی 

است.
وی با اشاره اینکه اولین سفر دو جانبه خود در مقام وزیر 
خارجه ایران را به دمشــق انجام داده است، اظهار کرد: 
ایران و سوریه در مبارزه با تروریسم و در میدان اقدامات 
مشترک و پیروزی های مشــترکی را خلق کرده اند و 
امروز اینجا هستیم که روابط دو کشور را در حوزه های 
مختلف تجاری، اقتصادی و در دیگر حوزه های مختلف 

مرور کنیم و برای ارتقای آن تلاش کنیم.
وی گفت: معتقدیم که امروز با اراده رهبران دو کشــور، 
ایران و سوریه در کنار هم در عرصه مبارزه با تروریسم 
اقتصادی و کمک به مردم دو کشــور گام های بلندی 
برخواهند داشت.امیر عبداللهیان در این سفر با تعدادی از 
مقامات سوریه از جمله همتای خود، فیصل مقداد دیدار 

و رایزنی خواهد کرد.

نیروی دریایی ارتش می تواند 
هر ناممکنی را ممکن سازد

فرمانده نیروی دریایی ارتــش گفت: مجموعه نیروی 
دریایی ارتش با بهره گیری از هوش و استعداد متخصصان 
و با تکیه  بر تجارب گذشتگان و پیشکسوتان، می تواند 

هر ناممکنی را ممکن سازد.
به گزارش ایســنا به نقل از ارتش، امیر دریادار شهرام 
ایرانی فرمانده نیروی دریایــی ارتش در آئین تکریم و 
معارفه فرمانده فنی این نیرو، پیشــرفت و صعود ممتد 
نیــروی دریایی ارتش در عرصه هــای مختلف را یک 
تکلیف دانست و گفت: مسیر ما باید، مسیر ارتقاء و اعتلا 
باشد و این موضوع به تلاش جهادی و حساب شده نیاز 

دارد.
فرمانده نیروی دریایی ارتش با اشــاره به جمله ی »راه 
ما راه حسین )ع( است« به  عنوان شعار راستین نیروی 
دریایی ارتش، تصریح کرد: به دلیل ظرفیت چشم گیری 
که در این نیروی راهبردی وجود دارد، مجموعه نیروی 
دریایی ارتش می تواند با بهره گیری از هوش و استعداد 
متخصصان و استفاده از ویژگی های مثبت کارکنان مانند 
وظیفه شناسی و تلاش های  بی شائبه و با تکیه بر تجارب 

گذشتگان و پیشکسوتان هر ناممکنی را ممکن سازد.
وی گفت: اینکه می گوییم »راه ما راه حسین )ع( است« 
این همان ویژگی وظیفه شناسی و پادر رکاب بودن است 
کــه با این نگاه می توانیم کارهــای بزرگی را به انجام 

برسانیم.
امیر دریادار ایرانی با تأکید بر اهمیت جایگاه استراتژیک 
فرماندهی فنی در سطح نیرو، گفت: فرمانده فنی، یک 
محور اصلی در نیروی دریایی اســت و ما اگر بخواهیم 
فرامین فرماندهی معظم کل قوا )مدظله العالی( در زمینه 
خودکفایــی و بی تأثیر کردن تحریم ها را به ســرمنزل 
مقصود برســانیم مجموعــه نیروی دریایــی ارتش و 
به خصوص فرماندهی فنی باید با تلاش و دقت مضاعف 
موجب پیشــرفت های روزافزون شود تا در سطح کلان 

شعار راهبردی این نیرو را متبلور کند.
فرمانده نیروی دریایی ارتش در پایان این مراسم ضمن 
تشکر از زحمات و تلاش های ناخدایکم ظهیرنیا، انتصاب 
امیر دریادار دوم فاضل نیا را به عنوان فرماندهی فنی این 
نیرو را تبریک گفت و خاطرنشان کرد: امیر فاضل نیا در 
زمان فرماندهی کارخانجات نیروی دریایی ارتش ثابت 
کرد کــه با ابتکار و نوآوری خود در زمینه تســلیحاتی 
می تواند در راستای تحقق هرچه بیشتر اقتدار جمهوری 

اسلامی ایران مأموریت های محوله را به انجام برساند.

وزارت نیرو با یک مانور تبلیغاتی 
قیمت برق را بالا برد

یک عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی، 
تاکید کرد: متاسفانه وزارت نیرو با مانور تبلیغاتی اجرای 
طرح امید برای رایگان کردن نرخ برق مشــترکینی که 
زیر ۸۰ کیلووات ساعت در ماه مصرف دارند، قیمت برق 

را افزایش داده است.
فریدون عباســی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به علل 
افزایش نرخ قبوض برق برخی از مشترکین در تهران، 
بیان کرد: شرکت های توزیع برق دارای افرادی هستند 
که وظیفه آن ها خواندن کنتور های برق اســت و اگر 
مصرف هر کنتور بیشــتر از ۸۰ کیلووات ساعت باشد، 

با فرمولی معین بهای برق آنان را محاسبه می کنند. 
وی در ادامه اظهار کرد: محاســبه بهای برق نیز برای 
همه مشــترکین به یک شــکل صورت نمی گیرد. به 
عنوان مثال اگر بین ۱۰۰ تا ۱۵۰ کیلو وات ساعت باشد 
بــا یک روش یا اگر بین ۱۵۰ تــا ۲۰۰ یا ۲۰۰ تا ۳۰۰ 
کیلووات ساعت باشد هرکدام به یک روش محاسبه می 

شود و به طور کلی به صورت پلکانی افزایش می یابد.
نماینــده مردم کازرون در مجلس شــورای اســلامی 
تصریح کرد: عده ای هســتند که تمام وسایل آنان در 
منزل برقی اســت و به عنوان مثال به جای استفاده از 
اجاق گاز از اجاق برقی و به جای اســتفاده از کولر آبی 
از کولر گازی یا سیســتم های سرمایشــی که مصرف 
برق بالایی دارند استفاده می کنند. از آنجا که در فصل 
گرما هســتیم و مردم نیز از وســایل سرمایشی بیشتر 
اســتفاده می کنند در محدوده جریمه مصرف قرار می 
 گیرند بنابراین افزایش قیمت چشــمگیری شامل حال

 آنان شده است.

رئیس جمهور در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:

برای کنترل بازار ارز و نرخ تورم، اقدامات فوری و سازمان یافته انجام شود

 خضریان:

 مجمع تهران جلساتی را با وزرای دولت برگزار می کند

سرلشکر باقری:

آمریکا ارتش افغانستان را بی خاصیت کرد

نخستین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت روز یکشنبه با حضور اعضای جدید 
و به ریاست سید ابراهیم رئیسی برگزار شد و در این جلسه راهکارهای فوری و موثر 
در جهت اجرایی کردن رهنمودهای روز گذشته مقام معظم رهبری در دیدار اعضای 
دولت سیزدهم به منظور فائق آمدن بر مشکلات و ایجاد ثبات پایدار اقتصادی در 

کشور مورد بررسی و تصمیم گیری قرار گرفت.
به گزارش ایسنا، حجت الاســلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی در این جلسه 
ضمن قدردانی از عنایات و رهنمودهای رهبر معظم انقلاب تاکید کرد: محورهای 
اقتصادی این فرمایشــات باید از طریق دبیرخانه ســتاد و هر یک از اعضای تیم 

اقتصادی دولت، به طور دقیق و مستمر پیگیری و اجرایی شود.
 رئیس جمهور با اشاره به ۱۰ محور مهم اقتصادی مطرح شده در رهنمودهای مقام 
معظم رهبری تصریح کرد: پیوند نزدن مشکلات اقتصادی به مذاکرات هسته  ای و 
نتایج آن باید همواره مورد توجه همه اعضای دولت به ویژه ستاد هماهنگی اقتصادی 

قــرار بگیرد و باید محور اصلی در تصمیم گیری ها ظرفیت های داخلی و تکیه بر 
نیروهای فعال و جوان و آماده به کار باشد.

رئیســی توجه لازم و دقیق به اصل مهم عدالت ورزی در تمام تصمیمات دولت و 
بخشنامه های اجرایی را ضروری دانست و گفت: همه تصمیمات دولت باید پیوست 

عدالت ورزی داشته باشد و بر این مبنا پیگیری و با اقتدار اجرایی شود.
رئیسی با اشاره به ضرورت شناخت زوایای پیدا و پنهان یارانه ها و اهمیت اشراف 
دولت بر این موضوع، اظهار داشــت: برای توزیع عادلانه و بهره مندی عموم مردم 
به ویژه دهک های پایین جامعه از یارانه، برنامه  ریزی ها و سازماندهی لازم صورت 
بگیرد. رئیس جمهور در این نشست همچنین بهبود فضای کسب و کار و اصلاح و 
تقویت نظام بانکی را از وظایف و دستور کار ستاد هماهنگی اقتصادی برشمرد و با 
اشــاره به لزوم اجرای دقیق سیاست های اصل ۴۴ قانون اساسی و برطرف کردن 
اشکالات و موانع خصوصی سازی گفت: این ستاد بررسی های لازم را در این زمینه 

انجام داده و راهکارهای دقیق و در عین حال سریع اجرای آن را ارائه کند.
رئیســی همچنین به تیم اقتصادی دولت مأموریت داد با اســتفاده از تجربه ها و 
دیدگاه های نخبگان هرچه سریعتر بودجه دولت و راهکارهای تقویت ارزش پولی 

را بررسی و ارائه کند.
انســجام در تصمیم گیری و عملکرد تیم اقتصادی دولت، فعال کردن سامانه های 
مورد نیاز برای برقراری نظام ارتباطی مستمر و شفاف بین بخش های اقتصادی و 
روان سازی امور در این زمینه از جمله دیگر محورهای  مورد تاکید رئیس جمهور 

در این نشست بود.
در این جلسه همچنین تیم اقتصادی دولت مکلف شد درخصوص کنترل بازار ارز 
و نرخ تورم، اقدامات فوری و سازمان یافته انجام دهد به نحوی که مردم اثرات آن 
را در زندگی خود احساس کنند و اطمینان یابند که دولت در این زمینه اهتمام لازم 

را بکار گرفته است.

ســخنگوی مجمع نمایندگان استان تهران از برگزاری 
انتخابات هیات رییسه مجمع تهران خبر داد و گفت که 
جلساتی با وزرای دولت سیزدهم جهت رفع مشکلات 

مردم استان تهران برگزار می شود.
علی خضریان در گفت و گو با ایســنا با اشاره به جلسه 
مجمع نمایندگان اســتان تهران گفت: امروز نشســت 
مجمع نمایندگان اســتان تهران جهــت ارائه گزارش 
عملکرد مجمع طی یکسال گذشته و برگزاری انتخابات 
هیات رئیســه مجمع برای اجلاسیه دوم دوره یازدهم 

مجلس با حضور اکثریت اعضا برگزار شد.
وی در توضیح نتایج انتخابات مجمع نمایندگان استان 
تهــران گفت: در این انتخابات آقایان ســیدرضا تقوی 
و رضــا تقی پور انوری به عنــوان رئیس و نایب رئیس 
مجمع و آقایان سیدنظام الدین موسوی و حسن نوروزی 
به عنوان دبیران اول و دوم و بنده به عنوان سخنگوی 
مجمع نمایندگان استان تهران برای اجلاسیه دوم دور 

یازدهم انتخاب شدیم.
ســخنگوی مجمع نمایندگان استان تهران یادآور شد: 

در این جلسه با توجه به استقرار دولت سیزدهم بر لزوم 
همــکاری و همدلی با دولــت و دولتمردان جهت رفع 
مشکلات مردم استان تهران تاکید و قرار شد جلساتی 

با وزرای دولت سیزدهم برگزار شود.
وی با بیان اینکه در این نشست ۶ کمیته برای پیگیری 
تخصصی موضوعات استان تهران تشکیل شد، گفت: 
این ۶ کمیته  شامل سیاسی- امنیتی و قضایی، اقتصاد 
و اشتغال، فرهنگی- اجتماعی و علم و فناوری، صنایع 
و انرژی، عمران و امور شــهری و روستایی و سلامت 

و محیط زیست هستند و هر کدام از نمایندگان استان 
در یک یا دو کمیته مربوطه عضو شــدند تا مســائل و 
مشکلات مردم در ســطح استان تخصصی تر پیگیری 

شود.
ســخنگوی مجمــع نماینــدگان اســتان تهــران در 
پایان یادآور شــد: بــا نظر رییس مجمــع نمایندگان، 
امیرحســین باقرنژاد نیز همچنان به عنوان دبیر اجرایی 
 مجمع نمایندگان اســتان تهران به فعالیت خود ادامه 

خواهد داد.

رئیــس ســتاد کل نیروهای مســلح گفــت: آخرین 
جنایت آمریکا اتفاقات افغانســتان اســت که با ۲ هزار 
میلیارد هزینه هنگفت، ارتش افغانســتان را به ارتشی 

بی خاصیت تبدیل کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، سرلشکر محمد باقری رئیس 
ســتاد کل نیروهای مسلح در آئین تکریم امیر سرتیپ 
امیر حاتمی و مراســم معارفه امیــر محمدرضا قرائی 
آشــتیانی وزیر جدید دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
که صبــح امروز در مرکز همایش هــای امام علی )ع( 
شــهرک امام خمینی )ره( برگزار شد، طی سخنانی با 
گرامیداشت یاد و خاطره شــهدا، اظهار داشت: توسعه 
قدرت دفاعی برای نظام اســلامی به دلایل گوناگون 

یک وظیفه قطعی و اجتناب ناپذیر است.
وی با اشــاره به آیات قرآن درباره تقویت قوای دفاعی، 
تاکید کرد: بنا بر آیات قرآن، مســئولان جامعه اسلامی 
موظف هســتند که توان دفاعی را بــرای بازدارندگی 
افزایش دهند. همچنین همواره تقویت این توان مورد 
تاکیــد فرمانده کل قوا قرار دارد. نظام اســلامی ما در 
حســاس ترین نقطه جغرافیای جهــان قرار دارد که در 
ســال های اخیر همواره اتفاقات و ناآرامی های متعددی 

رخ داده و آینده نیز دستخوش این تهدیدات است.
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح با اشاره به جنایات 
آمریکا و لشکرکشــی های متعدد به منطقه غرب آسیا، 
افزود: آخرین جنایت آمریکا اتفاقات افغانســتان است 
که با دو هزار میلیارد هزینه هنگفت، ارتش افغانســتان 
را به ارتشــی بی خاصیت تبدیل کرد که تنها یازده روز 
مقاومت کرد. ســایر توطئه هــا در جای-جای منطقه 
مشهود است و ادامه دارد در چنین شرایطی حفظ توان 
دفاعی و پیشرفت، امری ضروری است که بدون توان 

دفاعی بومی و کارآمد محقق نخواهد شد.
سرلشــکر باقری با اشاره به تغیر شکل جنگ ها، گفت: 
جنگ هــای امروز و آینده شــباهت اندکی با گذشــته 
دارد و جنگی که ســال گذشــته در قره باغ اتفاق افتاد 
با جنگ های گذشــته هیچ شــباهتی نداشت و در آن 
جنگ از فناوری های نوین اســتفاده شــد. پس وزارت 
دفاع وظیفه تولید قدرت متناســب بــا تغییرات جدید 
و جنگ هــای آینــده را برعهده دارد تــا تجهیزات و 

تسلیحاتی متناسب با جنگ های آینده را تولید کند.
وی با بیان اینکه وظیفه وزارت دفاع، تحقیقات پیشرفته 
در لبه فناوری جهانی اســت، اظهار داشــت: همچنین 

توسعه کمی و کیفی تجهیزات متناسب با صنایع جهانی 
و تولید تجهیزات و تسلیحات وظیفه وزارت دفاع است؛ 
توســعه قدرت دفاعی برای نظام اسلامی یک وظیفه 

قطعی و اجتناب ناپذیر است.
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح اضافه کرد: در کنار 
این مسئولیت، اداره بازنشستگان نیروهای مسلح نیز از 
وظایف اساســی وزارت دفاع است. سایر پشتیبانی ها از 
نیروهای مســلح و نمایندگی نیروهای مسلح در دولت 

نیز از وظایف سنگین این وزارتخانه است.
سرلشــکر باقری با بیان اینکه بودجه بســیار اندکی را 
در مقایسه با سایر کشــورها در اختیار نیروهای مسلح 
قــرار دادیــم، تاکید کرد: امــا خروجــی و نتیجه کار 
نیروهای مســلح ما هم قابل قیاس با ســایر کشورها 
نیســت. اتفاقاتی در این وزارتخانه افتاده اســت که ما 
خودمان هم باور نمی کردیم. مثلًا نقطه زنی موشــکی 
»بالســتیک« کار آسانی نیست. موشک »اسکندر« که 
۳۰۰ کیلومتر برُد دارد و نقطه زن است، روس ها حاضر 
نشدند شکل و شــمایل آن را در اختیار ما بگذارند، اما 

با این حال ما به فناوری نقطه زنی دست پیدا کردیم.
وی با بیان اینکه امیر حاتمی عملکرد خوبی در وزارت 

دفاع داشــت، تصریح کــرد: با توجه به میــزان ارتقا 
برنامه هــا در مقایســه با بودجه در اختیــار باید اذعان 
داشــت که عملکرد او بســیار خوب بوده اســت و در 
حوزه بازنشســتگان هم وی تلاش چشمگیری انجام 
داد. امروز در وزارت دفاع در همه حوزه ها شــاهد رشد 

هستیم و برای وی آرزوی سلامتی و موفقیت دارم.
رئیس ستاد کل نیروهای مســلح اظهار داشت: کسب 
بیشــترین رای اعتماد به امیر آشــتیانی نشانه اعتماد 
نمایندگان ملت به او اســت و در این مســئولیت هم 
خواهند درخشــید و مسیر رشد و ارتقا صنعت دفاعی و 

سایر ماموریت ها را بخوبی پیش خواهند برد.
سرلشکر باقری با بیان اینکه امروز به برکت راهنمایی 
مقام معظم رهبری هیچ تنش و مشکلی بین فرماندهان 
نیروهای مسلح وجود ندارد، افزود: من تاکید می کنم که 
باید بتوانیم از منابع، حداکثر کار آمدی را داشته باشیم.

وی بــا بیان اینکه وزیــر دفاع از دو بــازوی توانمند، 
عقیدتی سیاسی و حفاظت اطلاعات بهره لازم را بگیرد 
تا بتواند وظیفه ســنگین خود را به پیش ببرد، گفت: ما 
هم در ستاد کل و سازمان های نیروهای مسلح وظیفه 

خود می دانیم که به امیر آشتیانی کمک کنیم.

محمد اســماعیل کوثــری از چهره های 
سیاسی اصولگرا می گوید: ما زیر بارِ حرف 
زور نخواهیم رفت اما اینکه بحث منطقی 
در مذاکره مطرح شود هیچ ابِایی نداریم و 
می توانیم در این جهت، مذاکره هم انجام 

دهیم. 
محمد اســماعیل کوثــری نماینده مردم 
تهــران در گفت و گو با خبرآنلاین، ضمن 
بیان اما و اگرهایی درباره مذاکرات هسته 
ای، می گوید ما زیر بارِ حرف زور نخواهیم 
رفت اما اینکه بحث منطقــی در مذاکره 
مطرح شود هیچ ابِایی نداریم و می توانیم 
در این جهت، مذاکره هم انجام دهیم.  حق 
ملت در سیاست خارجی در شرایط منصف 

بودن مذاکرات، می تواند به نتیجه برسد.
کوثــری، اولویت اصلی دولت رئیســی را 
مقابله با کرونا و ســلامت مردم دانســت 
و تاکید کرد: دولــت باید در جهت تثبیت 
قیمت ها و تولید گام های موثری بردارد. 
این نماینده مجلس عنوان می کند که ابتدا 
باید به توانمنــدی هایمان در داخل توجه 
کنیم تا انشالله سیاست خارجی را بر اساس 
عزت ملی توجه کنیــم و در نهایت کارها 

دنبال شود.
پیشنهادی  کابینه  کوثری!  *آقای 
رئیس جمهور رأی اعتماد مجلس 
را گرفت و کار رســما شروع شده 
اســت. از نگاه شما اولویت اصلی 
دولت در شرایط پیش رو چیست؟ 
اقتصاد، سیاست خارجی ، سیاست 

داخلی یا...
اولیــن موضوع، مقابله با کرونا و مســئله 
سلامت مردم اســت که این اولویت اول 
هم مجلس و هم دولت اســت. بعد از این 
موضوع، رفع موانع اقتصاد است که انشالله 
در جهــت تثبیت قیمت ها و تولید باید گام 
های موثری توســط دولت برداشته شود 
علاوه بر این مجلــس هم اعلام آمادگی 

کرده که کمک کند.

مسائل بعدی، مســائل مربوط به سیاست 
خارجی و مسائل سیاست داخلی که قسمت 
عمده آن بحث کرونا و اقتصاد اســت، در 
اولویت خواهد بود که انشالله دولت کار را بر 
این اساس دنبال کنند و مجلس هم اعلام 
آمادگی کرده که اگر جایی نیاز به کمک در 
جهت تصویب لوایح داشت که قانونگذاری 
شود این کار را در اسرع وقت بتواند انجام 
دهد که کمک شــود به اینکــه کارها به 
ســرعت به نتیجه برسد و در نهایت مردم 

آثارش را در میدان و صحنه عمل ببینند. 
*در حوزه سیاســت خارجی برای 
 FATF رفع تحریم ها یا حل مسئله
یا آزادسازی ارزهای بلوکه شده چه 
مســیری پیش روی دولت است؟ 
مثلا احتمال حــل و فصل پرونده 

FATF در مجمع وجود دارد؟
بــه هر حال ما براســاس اصــل عزت و 
مصلحت، هیچ گاه نمی توانیم عزت ملت 
و عزت کشــورمان را فدا کنیم تا اینکه به 
نتیجه ای که آنها می خواهند برسیم. ملت 
ما ملت سربلند و بزرگی است و حقی دارد و 

این حق ملت در سیاست خارجی در شرایط 
منصف بودن مذاکرات، می تواند به نتیجه 

برسد.
حــال اگر محور همه مســائل را برجام یا 
اف ای تــی اف قرار دهیم و همه کارهای 
 FATF تولیــدی و اقتصــادی را معطل
کنیم اینها قابل قبول و قابل تحمل نیست. 
معتقدم ما باید سیاست های داخلی مان را 
بسیار با ســرعت به ویژه در جهت تثبیت 
قیمت ها و تولیــد و فعال کردن اقتصاد در 
داخل و متکی به مردم بودن سامان دهیم. 
اینها مســائلی اســت که ما باید با برنامه 
ریزی دقیــق به صورت کوتاه مدت، میان 
مدت و بلندمدت به آنها فکر کنیم از سوی 
دیگر حتما به مسائل بین المللی هم توجه 
می کنیم اما زیر بار اســتکبار به هیچ وجه 
نخواهیــم رفت یعنی نه مجلس اجازه می 
دهد و نه دولت، سیاســتش این است که 

بخواهد نسبت به این مسئله کوتاه بیاید. 
در واقع باید به توانمندی هایمان در داخل 
توجه کنیم که ابتدا از این توانمندی داخلی 
مان به خوبی اســتفاده کنیم تا انشــالله 

سیاســت خارجی را بر اساس عزت ملی 
توجه کنیم و در نهایت کارها دنبال شود. 

بینی می کنیــد مذاکرات  *پیش 
هســته ای به چه سمت و سویی 

برود؟
بســتگی به طرف مقابــل دارد چون یک 
موقعی است که همه چیز در اختیار ما است 
و خودمان باید تصمیم بگیریم ، می توانیم 
تعیین تکلیف کنیم و مشخص کنیم و بسیار 
محکم صحبت کنیم اما طرف مقابل یعنی 
آمریکا بدعهدی کرده و توافق را برهم زد 
وگرنه آن توافقی که در برجام شد در اصل 

دوطرفه بوده و یک طرفه نبوده است.
ما به تعهداتمان عمل کردیم اما آنها هیچ 
اقدامــی نکردند و در نتیجه هیچ تحریمی 
را برنداشــتند. از سوی دیگر وضعیت این 
گونه شده که آنها خودشان توافق را برهم 
زدند اما حالا طلبکار هم شده اند. بنابراین 
مشخص است که ایران زیر بار خواسته به 

ناحق آنها نخواهد رفت. 
بنابراین این مســئله، مســئله ای است 
که باید آن توجه کنیــم به امید خدا کار 
را به گونه ای جلــو ببریم که هم بدانند 
ملت ایران حقی دارند و از حقش نخواهد 
گذشت و کوتاه نمی آید. اینجاست که اگر 
بگویند برنامه هسته ای نداشته باشیم در 
حالی اســت که ما از قبل اعلام رســمی 
کردیم که برنامه هسته ای مان صلح آمیز 
است ، به هیچ وجه بمب اتم را هم قبول 
نداریم و به ســمت آن هم نخواهم رفت 
اما طرف مقابل در هیروشیما و ناکازاکی 
جنایت کرده است و بیش از ۲۰۰ هزار نفر 
را کشتند و حتی آثارش هم پابرجاست اما 
می گویند ما داشته باشیم اما ایران نداشته 

باشد.
این حرف آنها منطقی ندارد در نتیجه ما زیر 
بارِ حرف زور نخواهیم رفت اما اینکه بحث 
منطقی در مذاکره مطرح شــود هیچ ابِایی 
نداریــم و می توانیم در این جهت، مذاکره 

هم انجام دهیم. 
*بحث برجام 2 باز هم این روزها 

مطرح می شود و ...
خیر. ما چیزی به نام برجام دو، و ســه و... 
نداریم اینها خواسته دشمنان است که ما از 
ابتدا اعلام کردیم به هیچ وجه زیر بار این 

خواسته ها نخواهیم رفت.
* خبرهایی که مبنی بر گشــایش 
اقتصادی که دولتی ها سر می دهند 
بر چه اساسی است؟ واقعا شرایط 
گشایش  این  برای  کننده  امیدوار 

زودهنگام است؟
اینها براساس توانمندی های داخلی است 
و قطعا زمانی کــه ثبات پیدا کند و تثبیت 
قیمت ها صورت گیرد هم ایرانی های خارج 
از کشــور، حاضرند ثروتشــان را به داخل 
کشور بیاورند و هم اینکه خارجی ها وقتی 
ببینند اقتصاد ما روبه راه شده و ثبات دارد 
و مستحکم اســت قطعا آنها هم بیایند و 

سرمایه گذاری کنند. 
*آقــای کوثری! پیش بینی تان از 
رابطه دو قوه چیســت؟ بعضی ها 
پیش بینی می کنند ماه عسل دولت 
و مجلس بســیار کوتاه است و در 
این یکدستی حاکمیت ممکن است 
به سمت یک سری اختلافات پیش 

بروند.
فعلا که همه چیز خوب است و مجلس و 
دولت، همراه و هم راستا هستند و تا پایان 
هم به همین منوال خواهد بود ولی اگر این 
گونه باشد که خدای ناکرده دولت به گونه 
ای عمل کند که قوانینی که تصویب شده و 
ابلاغ می شود را عمل نکند مشخص است 

که مجلس ساکت نمی نشیند.
بنابراین سیاستهایی که آقای رئیسی اعلام 
کردند قطعــا تا آخر دنبــال خواهند کرد 
مجلس هم کمک می کند آن اختلافاتی 
که دشمنان می خواهند بین دو قوه به وجود 

بیاورند یقینا رخ نمی دهد.

تحلیلاسماعیلکوثریازتعاملدولتومجلسوآیندهبرجام

مجلسمقابلقانونشکنیدولتساکتنمینشیند



سرپرستوزارتآموزشوپرورشمطرحکرد:

بازگشاییآراموتدریجیمدارس

ازسویبنیادمستضعفانصورتگرفت

تخصیص۵۰میلیاردتوماندیگربرایکمکهایمعیشتی

رییسمرکزسلامتمحیطوکارمعاونتبهداشتوزارتبهداشت

نصبدستگاههایبیخطرسازپسماندهایعفونیدردوبیمارستانتهران

سرپرست وزارت آموزش و پرورش درباره بازگشایی 
مدارس و آغاز آموزش هــا از اول مهرماه به صورت 

ترکیب مجازی و حضوری سخن گفت.
به گزارش ایســنا، علیرضا کاظمی درباره آغاز سال 
تحصیلی و ارائــه آموزش هــا از اول مهرماه  گفت: 
آموزش دانش آموزان امســال به صــورت ترکیبی از 

آموزش مجازی و حضوری خواهد بود.
سرپرســت وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: بیش 
از ۱۰۰ هزار کلاس زیــر ۱۵ دانش آموز داریم و ۵۰ 
درصد مــدارس ما نیز کمتــر از ۷۵ دانش آموز دارند 
که این مــدارس و این کلاس ها می تواند به صورت 
حضوری و با رعایت شیوه نامه های بهداشتی برگزار 

شود.
وی تأکید کرد: ســتاد ملی مقابله با کرونا کلیات این 
طرح را تصویب کرده و قرار است تفاهم نامه ای بین 

کمیته های ستاد کرونا و آموزش و پرورش تنظیم شود 
تا استانداردهای لازم بهداشتی تدوین و تا پایان هفته 

به مدارس ابلاغ شود.
کاظمی خاطرنشان کرد: در آموزش مجازی تأکید ما 
استفاده مدارس از شبکه آموزش دانش آموزی یا همان 
شاد است، اما مدارس می توانند به نسبت فعالیت های 
خود از سامانه های دیگر آموزشی نیز استفاده کنند. در 
حال توسعه و رفع اشکالات شاد هستیم تا بتوانیم با 
یک مدیریت یکپارچه بهترین بستر آموزش مجازی 

را برای دانش آموزان ایجاد کنیم.
سرپرســت وزارت آمــوزش و پرورش بــه ثبت نام 
دانش آموزان در مدارس اشــاره کرد و گفت: روزهای 
ثبت نام را از دو به پنج روز در هفته افزایش داده ایم 
تا ثبت نام دانش آموزان با سرعت بیشتری انجام شود.
کاظمــی ادامه داد : هیچ دانش آموزی امســال بدون 

مدرســه و کلاس درس نخواهــد بود و اگر اســم 
دانش آموز در ســامانه پادا ثبت نشــود این به معنای 
ثبت نام دانش آموز نیست. سامانه پادا دچار اشکالات 
فنی است که باید هرچه زودتر برطرف شود همچنین 
مشــکل خرید کتاب های درسی دانش آموزان که به 
دلیل اشکال ســامانه پادا ایجاد شده است نیز مرتفع 
خواهد شد.وی افزود: مدرسه تلویزیونی نیز امسال با 
پوشش نزدیک به صد درصدی آموزش های لازم را از 
طریق شبکه های مختلف سیما به همه دانش آموزان 
ارائه خواهد کرد و در این زمینه صدا و ســیما، نقش 
بســیار مهمی را بر عهده دارد. واکسیناسیون معلمان 
در حال انجام است و تا پایان شهریور به پایان خواهد 
رسید همچنین به مدارس قبل از شروع سال تحصیلی 

سرانه بهداشتی تعلق خواهد گرفت.
سرپرســت وزارت آموزش و پرورش گفت: پیگیری 

مطالبات فرهنگیان، اولویت دوم است و پرداخت فوق 
العاده ویژه، پاداش بازنشستگان و رتبه بندی معلمان 
و همسان سازی حقوق اعضای هیأت علمی دانشگاه 

فرهنگیان در دستور کار قرار دارد.
وی از تدوین برنامه ۶۰ روزه مبتنی بر شــاخص های 
سیاست های کلان کشور، سند تحول بنیادین و بیانیه 
گام دوم انقلاب خبر داد و افزود: تدوین این برنامه ها 
در جلسه امروز شــورای معاونین آموزش و پرورش 

بحث و بررسی خواهد شد.
به گزارش روابــط عمومی و امور بین الملل معاونت 
پرورشــی و فرهنگی، کاظمی یادآور شد:  بازگشایی 
مدارس امســال با یازده برنامه اجرایی خواهد شد و 
اولویت ما این اســت که مدارس را به صورت آرام و 
تدریجی بازگشایی و با کمترین دغدغه و به صورت 

مطمئن و با کیفیت به کار خود ادامه دهند.

رئیس بنیاد مســتضعفان از تخصیــص ۵۰ میلیارد 
تومان برای تامین بســته های معیشتی در پنجمین 
مرحله طرح کمک های مومنانه طی هفته گذشــته 

از سوی این بنیاد خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی 
بنیاد مســتضعفان ســید پرویــز فتاح با اشــاره به 
اختصاص ۵۰ میلیارد تومان طی هفته گذشته برای 
تامین بسته های معیشــتی مورد نیاز اقشار ضعیف 
کشــور در تشــریح جزئیات این خبــر اظهار کرد: 
در هفته گذشــته و به دنبال اجــرای مرحله پنجم 
کمک های مومنانه به اقشــار ضعیف جامعه، بنیاد 
مســتضعفان با اختصاص ۵۰ میلیــارد تومان دیگر، 

تامین ۱۰۰ هزار بسته معیشتی را عهده دار شد.
رئیس بنیاد مســتضعفان ادامه داد: بخشــی از این 

بسته های معیشتی شــامل اقلامی همچون برنج، 
حبوبات و ... است و بخش دیگری از این بسته ها، 
کارت های خرید ۵۰۰ هزار تومانی اســت که قرار 
است توســط کمیته امداد امام خمینی )ره(، سازمان 
بهزیســتی، گروه های جهادی و مساجد، در اختیار 
مددجویان نهادهای حمایتی و ســایر اقشار ضعیفی 

که فاقد پوشش حمایتی هستند قرار گیرد.
وی با بیان اینکه بنیاد مســتضعفان تا امروز بالغ بر 
۲ میلیون و ۴۰۰ هزار بســته معیشتی را در قالب ۵ 
مرحله از طرح کمک های مومنانه در اختیار اقشــار 
ضعیف جامعه قرار داده اســت افزود: از ماه رمضان 
ســال گذشته و همزمان با شــیوع کرونا در کشور، 
رهبر انقلاب بر اجرای طرح مواسات تاکید فرمودند 
و بر همین اســاس بنیاد مســتضعفان هماهنگ با 

ســایر نهادهای انقلابی، وارد عمل شد و نخستین 
مرحلــه از این طرح را در اردیبهشــت ماه ۹۸، آغاز 

کرد.
فتاح اضافه کرد: بنیاد مســتضعفان از ابتدای طرح 
مومنانــه تا امروز که پنجمین مرحله از این طرح در 
حال اجرا اســت، مبلغ ۷۷۰ میلیــارد تومان را برای 
تامین بسته های معیشــتی اختصاص داده است و 
ارزش هریک از این بســته هــا در ابتدا ۲۰۰ هزار 
تومان بود و امروز ارزش هریک از بسته ها به ۵۰۰ 

هزار تومان ارتقاء پیدا کرد.
رئیس بنیاد مســتضعفان بــا تاکید بــر اینکه این 
بنیــاد علاوه بر کمک های معیشــتی، برای درمان 
و پیشگیری از شــیوع کرونا، مبالغ قابل توجهی را 
اختصاص داده اســت، گفت: جــدای از اختصاص 

اعتبار برای بسته های معیشتی، بنیاد مستضعفان از 
ابتدای شــیوع کرونا تا امروز تلاش کرده تا با توجه 
به نیاز کشــور، اعتباراتی را بــرای تامین نیازهای 
بخش های مختلف از جمله بهداشــت و درمان در 
نظر بگیرد و بر همین اســاس در ۲ هفته گذشته نیز 
با توجه نیاز سیســتم درمان کشور به دستگاه های 
اکســیژن ساز، مبلغ ۷۹ میلیارد تومان را برای خرید 

این تجهیزات اختصاص داد.
وی خاطرنشــان کرد: همچنین طی هفته گذشــته 
بنیاد مســتضعفان برای کمک به تامین هزینه های 
دارویــی بیماران مبتلا به کرونا که تحت پوشــش 
نهادهــای حمایتی و اقشــار ضعیف فاقد پوشــش 
حمایتی بودند، مبلغ ۱۱۰ میلیارد تومان را تخصیص 

داد.

 رییس مرکز ســلامت محیط و کار معاونت بهداشــت 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از نصب و راه 
اندازی دستگاه های بی خطر ساز پسماندهای عفونی در 

بیمارستان های امام خمینی)ره( و فیروزگر خبر داد.
به گزارش روز یکشــنبه ایرنا از وبــدا، احمد جنیدی  با 
اعلام این خبر گفت: با شیوع بیماری کووید ۱۹ در سطح 
جهان و اعلام  وضعیت پاندمی برای این بیماری از سوی 
سازمان بهداشــت جهانی و الزام  کشــورهای درگیر با 
طغیان این بیماری برای پرداختن به کنترل آن به عنوان 
یک فوریت جهانی، کشور ما نیز انجام اقدامات پیشگیری 
کننــده از بیماری و ارائه خدمات بهداشــتی و درمانی به 
بیماران  و توجه به ملاحظات محیط زیستی را  در دستور 
کار خود قرار داد.وی افزود: این دستگاه ها اهدایی کشور 

چین است و با همکاری سازمان توسعه صنعتی ملل متحد 
)یونیدو ( در کمک به پاسخ اضطراری در مقابله  با شیوع 
بیماری کووید ۱۹ در اختیار ایران قرار گرفته است.جنیدی 
بیان کرد: پرداختن به موضوع دفع صحیح پســماندهای 
پزشکی در مقابله با این بیماری هم در جهت پیشگیری 
از ابتلا و گســترش بیماری و هــم از جنبه های محیط 
زیستی حایز اهمیت بوده و از اولویت های مرکز سلامت 
محیط و کار معاونت بهداشــت وزارت بهداشت درمان و 
آموزش پزشــکی است.رییس مرکز سلامت محیط وکار 
گفــت: افزایش تعداد مبتلایان به بیماری از یک ســو و 
اعلام عفونی بودن بسیاری از پسماندهای ناشی از ارائه 
خدمات بهداشتی و درمانی به این بیماران از سوی دیگر، 
نیاز به افزایش تعداد دســتگاه های بی خطر ساز پسماند 

و همچنین افزایش تعداد ســیکل های کاری دستگاه ها 
را موجب شده اســت. جنیدی افزود: با توجه محدودیت 
های  ناشی از تحریم های موجود در زمینه تامین قطعات 
دســتگاه ها و تجهیزات و کیت های آزمایشگاهی مورد 
نیاز  برای بررســی عملکرد دســتگاه های بی خطر ساز 
پســماند در کشــور و با توجه به حساسیت های محیط 
زیستی و بهداشتی مرتبط با مدیریت صحیح پسماندهای 
پزشکی ناشــی از ارائه خدمات بهداشتی و درمانی برای 
افراد مشــکوک و بیماران مبتلا به این بیماری، ضرورت 

درخواست کمک از سازمان های بین المللی لازم شد.
وی ادامه داد: بر این اســاس با درخواست نماینده کشور 
در سازمان ملل متحد، سازمان توسعه صنعتی ملل متحد 
)یونیدو( ســاز و کار اهدای دو دستگاه بی خطر ساز غیر 

سوز پســماند عفونی از سوی کشور چین را در چارچوب 
همکاری هــای جنوب، جنوب  بــه ارزش یک میلیون 
و دویســت هزار دلار فراهم کــرد. جنیدی تصریح کرد: 
دستگاه های اهدایی با سیســتم اتوکلاو به همراه خرد 
کن داخلی و دارای خروجی بی خطر سازی پسماندهای 
عفونی و تیز و برنده مطابق قوانین، ضوابط و اســتاندارد 
های ملی مرتبط با مدیریت پســماندهای پزشــکی می 
باشد.وی خاطرنشــان کرد: متعاقب پیگیری های انجام 
شده دســتگاه های فوق الذکر در مرداد ماه سالجاری از 
کشــور چین به ایران ارسال شــد و در بیمارستان  های 
امــام خمینی)ره( و فیروزگر در حــال نصب و راه اندازی 
توسط مهندسین اعزامی از سوی شرکت سازنده دستگاه 

می باشد. 

خبر
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

چشم انداز ترسیمی ضرغامی 
بازاریابی گردشگری را متحول 

خواهد کرد
 رئیــس جامعه  حرفــه ای هتل داران کشــور، 
ضرغامی را مدیری اهل تعامل، همگرایی و هم 
افزایی با بخش خصوصی و تشکل های صنفی 
و مردمی دانســت و گفت: او برای آینده وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
چشــم انداز ترســیم کرده و تبلیغات و بازاریابی 

گردشگری را متحول خواهد کرد.
جمشــید حمزه زاده روز یکشــنبه در گفت و گو 
با خبرنگار فرهنگی ایرنا درباره دیدار و جلســه 
کاری با ســید عزت الله ضرغامــی وزیر میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی گفت: در 
جلســه امروز به صورت مفصل، آخرین وضعیت 
صنعت گردشــگری کشــور، موانع توسعه این 
صنعت و آسیب های آن به ویژه در دوران شیوع 

کرونا را با آقای وزیر بررسی کردیم.
رئیس جامعه  حرفه ای هتل داران کشــور گفت: 
در این جلســه همچنین اقدامات دولت در سال 
های گذشــته برای توسعه صنعت گردشگری و 
هتــل داری و همکاری های بخش خصوصی و 
اصناف را بررســی کردیم، من هم راهکارهای 
فــوری برون رفت از مشــکلات و بحران های 
صنعت گردشگری ناشــی تحریم و کرونا را به 
آقای وزیر ارائــه و علاوه بر آن بر لزوم حمایت 
همه جانبه دولت و وزارتخانه از فعالان، سرمایه 
گــذاران و هتل داران و بــه طوری کلی صنعت 

گردشگری و هتل داری کشور تاکید کردم.
حمزه زاده گفت: برنامه هفتم توســعه و رویکرد 
و حضور موثر وزارتخانه با همراهی و مشــورت 
اصناف و بخش خصوصی گردشگری در تدوین 
ایــن برنامه مهم، از دیگر مــوارد گفت و گوی 
امروز من با وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی بود.
رئیس جامعه  حرفه ای هتل داران کشــور اظهار 
داشــت: در این جلســه درباره ســند راهبردی 
صنعت گردشگردی و ســند توسعه گردشکری 
و برنامه ملی جامع گردشــگری کشــور و نحوه 
اجرای آن در کشــور با آقای ضرغامی بحث و  
گفت وگو و نظرات و پیشــنهادات خود را هم به 

وی ارائه کردم.
حمزه زاده گفــت: رویکرد ضرغامــی به حوزه 
گردشــگری و آینده ای را که برای این صنعت 
در نظــر گرفته بســیار مثبت دیدم، وی بســیار 
علاقه مند اســت با همکاری و هم افزایی همه 
ارکان و اجزا و صنعت گردشــگری از اصناف و 
بخش خصوصی تا ســازمان های مردم نهاد و 
تشکل های مردمی و محلی برای حل مشکلات 
این صنعت، اقدام کند و قرار شــد با قید فوریت 
موضوع واکسیناســیون فعالان و کارکنان هتل 

ها و تاسیسات گردشگری را پیگیری کند.
وی افــزود: ضرغامی مدیر شــناخته شــده ای 
اســت، در این جلســه نگاه و عــزم او را برای 
کمک با ارتقــا جایگاه ملی و بین المللی صنعت 
گردشگری و نجات این صنعت از خسارت ها و 
آســیب های کرونا بســیار مثبت و جدی دیدم، 
این که وی روزهای نخســت وزارت و در جلسه 
اول کاری خود ســراغ اصنــاف این حوزه آمده، 
نشــان می دهد که او مدیری پپگیر و راه گشــا 
است و به صورت عملیاتی به دنبال رفع موانع و 

مشکلات صنعت گردشگری است.
رئیس جامعه  حرفه ای هتل داران کشــور گفت: 
جلسه امروز نشــان داد که ضرغامی برغم همه 
مشــکلاتی که پیش روی صنعت گردشــگری 
وجود دارد، این حوزه را آســیب شناسی کرده و 
برنامه دارد، به کار و مشورت با اصناف و بخش 
خصوصــی ایمان دارد و آمده که وســط میدان 

باشد و می خواهد این مشکلات را حل کند.
حمــزه زاده بیان کــرد: با محورهایــی که در 
جلســه امروز مطرح شــد متوجه شدم ضرغامی 
برنامه راهبردی بــرای وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی تدوین کرده است، 
صرفا بر حل مشکلات، مسائل و وضعیت موجود 
تمرکــز نکرده، بلکه برای آینده این وزارتخانه و 
صنعت گردشگری چشم انداز ترسیم کرده است.
وی خاطر نشان کرد: ضرغامی یک مدیر موفق 
در عرصه فرهنگ و رســانه است، و صد در صد 
تبلیغات و بازاریابی گردشــگری متحول خواهد 
شد، و با شناخت و تخصصی که از فضای رسانه 
دارد قطعا از ظرفیت های فرهنگی و گردشگری 
ایران برای مقابله با موج ایران هراســی استفاده 

خواهد کرد.
رئیــس جامعــه  حرفــه ای هتل داران کشــور، 
ضرغامی را مدیری اهل تعامل، همگرایی و هم 
افزایی با بخش خصوصی و تشکل های صنفی 
و مردمی دانست و گفت: فکر می کنم با حضور 
وی فصل جدیدی  از همــکاری وزارت میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی با بخش 
خصوصی و اصناف و فعالان صنعت گردشگری 
آغاز شده است و اگر این رویکرد نهادینه شود و 
در همه سطوح مدیریتی وزارتخانه تداوم داشته 
باشد مطمئنم ســرعت توسعه گردشگری شتاب 

بیشتری خواهد گرفت.
به گــزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، ســیدعزت 
الله ضرغامــی ظهر امروز در حســاب کاربری 
خــود در توییتر از دیدار و گفت وگو با جمشــید 
حمزه زاده رئیس جامعه  حرفه ای هتل داران خبر 
داد و نوشت: جلســاتم را با تشکل های صنفی، 
مردم نهــاد و فعالان و بازیگــران اصلی حوزه 
 مأموریتــی وزارتخانه، آغاز کــرده ام. اطلاعات
  و تحلیل هــای آنــان دســت اول و  میدانــی

 است .

 کرونا جان ۵81 نفر دیگر
 را گرفت

 طی ۲۴ ساعت گذشته ۵۸۱ بیمار کرونایی جان خود را از دست 
دادند و مجمــوع جان باختگان این بیماری به ۱۰۶ هزار و ۴۸۲ 

نفر رسید.
به گزارش ایرنا، از دیروز)شــنبه( تا امروز یکشنبه هفتم شهریور 
۱۴۰۰ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ۳۱ هزار و ۵۱۶ 
بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که سه هزار 

و ۶۱۴ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشــور به ۴ میلیون و ۹۲۶ هزار و 

۹۶۴ نفر رسید.
تا کنون ۴ میلیون ۱۴۶ هزار و ۷۴۲ نفر از بیماران، بهبود یافته و 

یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.
۷ هــزار و ۸۷۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های 

مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.
تــا کنون ۲۸ میلیــون و ۶۶۸ هزار و ۱۵۶ آزمایش تشــخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
تا کنون ۱۸ میلیون و ۲۶۱ هزار و ۲۴۵ نفر دُز اول واکسن کرونا 
و ۷ میلیون و ۹۱۴ هزار و ۸۸۱ نفر نیز دُز دوم را تزریق کرده اند و 
مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۲۶ میلیون و ۱۷۶ 

هزار و ۱۲۶ دُز رسید.
افراد واجد شــرایط بــرای تزریق واکســن حتما در ســامانه 

salamat.gov.ir ثبت نام کنند.
در حال حاضر ۳۰۶ شــهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۱۰ شهر در 

وضعیت نارنجی و ۳۲ شهر در وضعیت زرد قرار دارند.
به گزارش ایرنا، ایران اکنــون در خیز پنجم کرونا که از ابتدای 

تیر ماه از جنوب آغاز شد و به مرکز کشور رسید، به سر می برد.
ایرج حریرچــی معاون کل وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی چندی با استناد به یک برآورد بین المللی هشدار داد اگر 
به رعایت پروتکل های بهداشــتی بی اعتنایی شود تعداد تلفات 

ویروس کرونا به ۶۰۰ تا ۸۰۰ نفر در روز خواهد رسید.
تلفات کرونا در کشــور ۲۸ مرداد ماه از مرز یکصد هزار نفر عبور 
کرد و روز ســه شنبه دوم شهریور ماه با ۷۰۹ مورد مرگ، رکورد 

تلفات روزانه طی ۱۹ ماه گدشته شکست. 

طرح ترافیک در سال آینده 
تغییر می کند

عضو کمیســیون حمل و نقل شورای اســلامی شهر تهران، از 
بازنگری در مدل طرح ترافیک برای سال آینده خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر، جعفر تشــکری هاشــمی در حاشیه 
هفتمین جلسه شورای شــهر تهران در جمع خبرنگاران درباره 
تغییر در طرح ترافیک گفت: امسال در میانه راه هستیم و امکان 
تغییرات نداریم اما حتماً برای سال آینده با دیدگاه کنترل آلودگی 
هوا و ترافیک در محدوده مرکزی شهر، نظم و انضباط در رفت 
و آمد و اطمینان بخشی به مردم و کسانی که کار اضطراری در 
محدوده مرکزی دارند، طرح ترافیک را در مدل بازنگری شده ای 

مدنظر قرار خواهیم داد.
وی در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه آیا قیمت طرح ترافیک 
تغییر خواهد کرد؟ گفت: قیمت ها متناسب با شرایط خواهد بود و 
ممکن است نیاز به افزایش نباشد، کما اینکه الان به نتیجه جدی 
رسیدیم که برای برخی از موضوعات کاهش نرخ در نظر بگیریم 
از جمله نرخ عوارض ساختمانی که منجر به بی میلی شهروندان 
در این زمینه شده است، باید برخی جاها منفی و کاهشی باشد و 

برخی جاها متناسب با نرخ تورم تصمیم گیری شود.
عضو شورای شهر تهران ادامه داد: یکی از مشکلات جدی شهر 
تهران موضوع ترافیک و آلودگی هواست و البته تاثیرات کرونا و 
تردد شهروندان در حوزه حمل و نقل است. با توجه به مشخص 
شدن کمیسیون های ۶ گانه شورا به سرعت موضوعات حمل و 
نقل در کمیســیون عمران و حمل و نقل ترافیک شورای شهر 
تهران مطرح و تصمیمات جدیدی اخذ خواهد شد. قطعاً کمیسیون 
عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران با بخش های مختلف 
و مراکز علمی و دانشگاهی و کارشناسان ارتباطات تنگاتنگی را 

برای حل موضوعات حمل و نقلی خواهد داشت.
وی تاکید کرد: بی تردید توســعه شــبکه حمل و نقل عمومی، 
نوسازی و بازســازی وســایل حمل و نقل عمومی مورد توجه 
قرار خواهد گرفت. شــبکه حمل و نقل عمومی به خصوص در 
غرب تهران و همچنین نیمه جنوبی تهران باید مورد توجه قرار 
بگیرد که تقاضا در این بخش بسیار بالاست. به زودی تصمیمات 
جدیدی در حوزه نوســازی و بازسازی در حوزه حمل و نقل اخذ 

خواهد شد.

وضعیت بیمارستان ها با توجه 
به اقامت طولانی بیماران 

کرونای دلتا وخیم است
فرمانده ســتاد مقابله با کرونا تهران با اشاره به واردات و توزیع 
داروهای کرونا و ســرم در داروخانه ها و مراکز بهداشتی، گفت: 
خوشبختانه هم اکنون وضعیت توزیع این اقلام در داروخانه های 

تهران نسبت به هفته گذشته بهتر شده است.
دکتر علیرضا زالی روز یکشــنبه در حاشــیه افتتاح مرکز درمان 
ســرپایی بیماران کرونایی بیمارســتان رازی شهرستان ری به 
خبرنگاران اظهار داشــت: علاوه بــر واردات و توزیع داروهای 
کرونایی، کاهش نیاز درمان ســرپایی تهران نیز نسبت به هفته 

های قبل کاهش پیدا کرده است.
این مســئول خاطرنشان کرد: به طور مثال هفته گذشته هشت 
هزار و ۵۰۰ بیمار ســرپایی به مراکز درمانی تهران مراجعه کرده 
اند که این عدد در هفته جاری در حدود ۶ هزار و ۵۰۰ بوده است.
وی با اشــاره به اینکه کاهش مراجعان سرپایی موجب افزایش 
اکســیژن، ســرم و داروهای کرونایی در داروخانه ها شده است، 
افزود: ولی وضعیت بیماران بستری و بیمارستان های با توجه به 
اقامت طولانی تر بیماران کرونای دلتا وخیم است و همچنان این 

بخش فشار مضاعفی را تحمل می کند.
فرمانده ســتاد مقابله با کرونا تهران با اشاره به افتتاح مرکز ۵۰ 
تخت خوابی درمان ســرپایی و بستری موقت بیماران کرونایی 
در بیمارستان روانپزشکی رازی شهرری، یادآور شد: پس از اعلام 
نیاز ستاد کرونایی تهران نسبت به افزایش مراکز درمان سرپایی 
بیمارستان روانپزشکی رازی در کمتر از یک هفته ۵۰ تخت خوابی 

را راه اندازی کرده است.
زالی اضافه کرد: مرکز درمان سرپایی و بستری موقت بیمارستان 
رازی هــم اکنون ۲۵ تخت برای بانوان و ۲۵ تخت برای آقایان 
دارد که در صورت نیاز تا چهار برابر این ظرفیت امکان توســعه 

دارد.
وی با اشــاره به اینکه متخصص عفونی، اورژانس و پرســتاران 
مجرب برای هر بیمار به صورت ۲۴ ساعته در این مرکز حضور 
دارند، افزود: این مرکز به سرریز مشکلات و نیازهای بیمارستان 
های شهدای هفتم تیر و فیروزآبادی شهرری کمک کرده است.

زالی یادآور شد: بیمارستان روانپزشکی رازی با توجه به نگهداری 
بیماران مضمن روانی و ابتلای این افراد به کرونا در این حوزه نیز 

اقدامات موثری انجام داده است.
وی با اشــاره به ایجــاد راه جداگانه و نظم خوب بیمارســتان 
روانپزشــکی رازی در جذب بیماران کرونایی، گفت: فضای باز 
و بزرگ این بیمارســتان موجب افزایش رفاه بیماران و کاهش 

ریسک ابتلا شده است.

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
گفت:  باید به سمت پیشگیری برویم زیرا 
پیشگیری مقدم بر درمان است و چنانچه 
باید در  می خواهیم مملکت رشــد کند، 

بخش بهداشت سرمایه گذاری کنیم.
به گزارش ایرنا از وبدا، بهرام عین اللهی 
از مجموعه  بازدید  روز یکشــنبه ضمن 
معاونت های بهداشــت و درمان وزارت 
بهداشــت، در نشســت های جداگانه با 
معاونیــن و مدیــران زیرمجموعــه هر 
معاونت، به بحــث و تبادل نظر پیرامون 
برنامــه های پیــش روی هــر حوزه، 

پرداخت.
وی در نشســت بــا معاونت بهداشــت 
که بــا حضور دکتــر علیرضا رییســی 
معاون بهداشــت و مدیران این معاونت 
برگزار شــد، شنونده ســخنان هریک از 
کرونا،  کنونی  وضعیت  پیرامون،  مدیران 
واکسیناســیون کوویــد ۱۹، وضعیــت 
بیمــاری هــای غیرواگیــر برنامه های 

اجرایــی ایــن حــوزه و همچنین حوزه 
هایــی همچون ســلامت محیط و کار، 
بهداشــت مدارس و خانواده، بهداشــت 

روان، آموزش و ارتقای سلامت، تغذیه، 
آزمایشگاه ها، بهداشت دهان و دندان و 

شبکه بهداشت، بود.

عین اللهی در این نشســت ضمن تاکید 
بر تمرکز وزارت بهداشــت برای توسعه 
و تقویت زیرســاخت های برنامه پزشک 

خانــواده و نظام ارجاع در دوره جدید، بر 
انجام واکسیناسیون کووید ۱۹ در اسرع 
وقــت، تاکید و عنوان کرد کــه باید به 
سمت پیشگیری برویم، پیشگیری مقدم 
بر درمان اســت و چنانچــه می خواهیم 
مملکت رشد کند، باید در بخش بهداشت 

سرمایه گذاری کنیم.
همچنین در نشســت با معاونت درمان 
که با حضور دکتر قاســم جــان بابایی 
معاون درمان وزارت بهداشت و مدیران 
زیرمجموعــه این معاونت برگزار شــد، 
ساختار و شرح اقدامات هریک از ادارات 
در حضور وزیر بهداشــت بیان شــده و 
موضوعاتی از جملــه درمان بیماری ها، 
ســطح بندی، رتبه بندی و اعتباربخشی 
بیمارستان ها، نظارت و بازرسی، تعرفه، 
ناباروری،  اعضا، درمــان  پیوند  وضعیت 
خرید راهبردی بیمه ها، درمان ســکته 
های مغزی و قلبی و توانبخشــی، مورد 

بحث و تبادل نظر قرار گرفت.

وزیربهداشت:

سرمایهگذاریدربخشبهداشتبرایرشدکشورضروریاست

اخبار

رئیس قوه قضائیه با بیان این که بسیاری از مشکلات 
کارشناسی ها را می توان بدون وضع یا اصلاح قانون و 
با یک دستورالعمل رفع کرد، متذکر شد که در صورت 

لزوم دستورالعملی در این خصوص صادر خواهد کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از مرکز رســانه قوه 
اژه ای  قضائیه، حجت الاسلام والمســلمین محسنی 
در هشتمین جلسه ســتاد راهبری اجرای سند تحول 
قضائی که به منظور بررسی »هوشمندسازی ارجاع و 
ساماندهی زمان فرایند کارشناسی« برگزار شد، اظهار 
داشت: کارشناسی در آرای قضائی نقش مستقیمی دارد 
و بسیاری از احکام قضات بدون نظر کارشناسی صادر 

نمی شود.

رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: بخشی از نارضایتی ها 
نســبت به اطاله دادرســی و آرای صادره ناشــی از 
کارشناسی های مســأله دار است که ریشه در ارجاعات 
نادرســت از سوی برخی قضات، ضعف کارشناسی ها، 
خلاءهای قانونی و ناآشــنایی مردم با مسائل حقوقی 
دارد.محسنی اژه ای با انتقاد از عدم نظارت دقیق بر روند 
کارشناسی ها گفت: بخشی از مشکلات با الزام قضات 
به تبیین شفاف موضوع کارشناســی ها، تعیین زمان 
برای انجام کارشناســی و نظارت و پیگیری بر فرایند 

کارشناسی قابل حل است.
رئیس قوه قضائیه با تأکید بر اینکه بسیاری از مشکلات 
کارشناســی ها را می توان بدون وضع یا اصلاح قانون 

رفع کرد، متذکر شد که در صورت لزوم دستورالعملی در 
این خصوص صادر خواهد کرد.

محســنی اژه ای بــا انتقــاد از رانتی شــدن برخی 
کارشناسی ها، اظهار داشــت: وقتی فرایند انجام یک 
کارشناســی طولانی می شــود و یا کارشناس نظریه 
نادرستی ارائه می دهد، باید حتماً از سوی قاضی یا مرکز 

کارشناسان مورد بازخواست قرار گیرد.
رئیس قوه قضائیه همچنین متذکر شد که مشکلات 
ناشی از خلاءهای قانونی را می توان از طریق پیگیری 
اصلاح قانون مربوط به کارشناسان رسمی برطرف کرد 
و از معاونت حقوقی خواســت این موضوع را بررسی و 

پیگیری کند.

انتقاد رئیس عدلیه از عدم نظارت دقیق و رانتی بودن برخی کارشناسی ها
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

توضیحی در باب ساختار 
چالوس به بهانه مقاله 

اویل پرایس

اینترنتی اویل پرایس با استفاده  به تازگی نشریه 
از اخبــار صنعت نفت ایران مقاله ای تحلیلی در 
زمینه ژئوپلیتیک انتشــار داده است که انعکاس 
داخلــی آن بیش از هر چیز، معضل ترجمه های 
گاه نادرســت متون خارجی به زبان فارسی در 
ایران را به رخ کشــیده است. نکته جالب توجه، 
اســتفاده نویســنده این مقاله، آقای ســیمون 
واتکینــز از ترجمه دقیق و درســت خبر اصلی 
فارســی در تحلیلش بوده کــه البته از تحلیلگر 
کارکشــته ای چون ایشان غیر از این هم انتظار 

نمی رود.
مونترال  بانــک  پیشــین  از مدیران  واتکینــز 
کاناداســت و به نوعــی حرفــه اصلی ایشــان 
تحلیل مســائل اقتصادی به ویژه انرژی است و 
در این زمینه شــناخت کافی نسبت به مسائل 
روســیه، اروپا و خاورمیانه دارد. تخصص اصلی 
او بررســی ریســک های ژئوپلیتیکی است که 
در همیــن زمینه مقالات پیشــرو متعددی در 
نشــریه های مختلــف چاپ کرده و نویســنده 
کتاب های پرفروشــی در زمینه اقتصاد، اقتصاد 

بازار و نفت است.
عنوان مقاله تحلیلی نشــریه اویل پرایس چنین 

است:
 Iran’s Huge Caspian Gas
 Find Is A Geopolitical
به خوبــی  کــه   Gamechanger
نشان دهنده درک صحیح نویسنده مقاله از خبر 
انتشاریافته شــرکت نفت خزر است. استفاده از 
کلمــه Find )به معنای یافتــه( به جای واژه 
Exploration )به معنای اکتشــاف( نشان 
از دقت تحلیلگر این نشــریه در تحلیل خبری 
اســت که در هیچ کجای آن شرکت نفت خزر 
ادعای اکتشــاف یک میدان گازی را نداشته و 
تنهــا از یافته های ناشــی از مطالعات نام برده 

است.
دقت بــالای ایــن مقاله دربــاره اصطلاحات 
تخصصی در جمله دیگری نیز نمود یافته است:
 If the initial estimates of the
 gas reserves held in the
 Chalous deposit are correct

…then
Initial Estimate )به  استفاده از ترکیب 
 Chalous معنای تخمین اولیــه( و ترکیب
Deposit )بــه معنــای ســاختار چالوس( 
 Correct در یــک جمله شــرطی با فعــل
نشــان دهنده این واقعیت اســت کــه نگارنده 
می دانــد احجام اعلامی در خبر شــرکت نفت 
خزر احجــام فرضی قبل از عملیات اکتشــاف 
است، نه احجام اکتشافی و به خوبی این اشراف 
وجود داشــته که برای پارس جنوبی می توان از 
عبارت Field استفاده کرد، اما برای چالوس 

باید عبارت Deposit را به کار برد.
متأســفانه بازنشــر این خبر با عنوان »میدان 
گازی جدید ایران جغرافیای سیاســی منطقه را 
تغییر می دهد« در بعضی از رســانه های داخلی 
در حالی است که با تیتر اویل پرایس همخوانی 
کامل ندارد. در مطالب انتشــار یافته از ســوی 
شــرکت نفت خــزر و همین طــور مقاله مورد 
اشــاره اویل پرایس، حرفی از اکتشاف یا میدان 
زده نشــده، اما ترجمه به نحوی بوده که حاوی 
عبارت اکتشاف است و حتی میدان کشف شده 
را نام گذاری هم کرده اســت. آیا تفاوت یافته 
با اکتشــاف و تفاوت ساختار با میدان مشخص 
به  اویل پرایس  مقالــه  این،  بر  نیســت؟افزون 
معادلات جغرافیای سیاســی جهان و بازیگران 
اصلــی آن یعنی آمریکا، روســیه، اروپا و چین 
می پردازد، نه بحث فنی کشف گاز توسط ایران 
و از قضا بازی ایران در این زمینه یعنی انتشــار 
خبــر مربوط به احتمال وجــود ذخایر گازی در 
ســاختار چالوس را گوشزد می کند. این موضوع 
آنجا که به موقعیت مکانی ســاختار چالوس و 
به دور از مناقشــه بودن آن اشاره دارد به خوبی 
نمایان است. موضوع اصلی این مقاله خط لوله 
انتقال گاز نورد استریم-۲ از روسیه به آلمان و 

اهمیت آن در جغرافیای سیاسی است.
شــرکت نفت خزر در خردادماه سال جاری در 
مطلبی، ضمن اشــاره به تصویب دو پروژه این 
شرکت در هیئت مدیره شرکت ملی نفت ایران، 
تنها به ظرفیت های مناســب ساختار چالوس بر 
اساس مطالعات شرکت های بزرگ جهان اشاره 
کرده بود که در بعضی از رســانه ها با عناوینی 
مانند کشف یک میدان گازی بزرگ در دریای 
خزر منتشر شده اســت.از این رو باید یادآوری 
شود پس از کشف نفت در میدان سردار جنگل 
در سال ۱۳۹۱ و حفاری دوباره و تثبیت آن در 
ســال ۱۳۹۳ تاکنون، هیچ گونه عملیات حفاری 
در ســاختارهای شناسایی شــده در دریای خزر 
توســط ایران انجام نشده اســت و خبر کشف 
میدان های بــزرگ گازی در ســاختار چالوس 

صحت ندارد.
یدالله بهرامیان
مدیر برنامه ریزی شرکت نفت خزر

اولویت صنعت برق همواره 
تامین نیاز داخلی است

سخنگوی صنعت برق با اشاره به اینکه اولویت این 
صنعت تأمین نیاز داخل و پس از آن صادرات است، 
گفت: در حال حاضر صادرات برق در کمترین میزان 

ممکن قرار دارد.
به گزارش توانیر، مصطفی رجبی مشهدی با اشاره به 
برخی اخبار منتشر شده در خصوص افزایش صادرات 
برق به پاکســتان تاکید کرد: همواره در تمام گفت 
وگو ها با رســانه ها و مذاکــرات و قراردادها در این 
خصوص تاکید شــده است که اولویت اصلی تأمین 

نیاز هموطنان در داخل کشور است.
رجبی مشــهدی ادامه داد: در گفت وگوی اخیر نیز 
تاکید شد که زیرساخت لازم )خط انتقال برق( برای 
صادرات برق به بندر گوادر پاکستان در خاک ایران 
وجود دارد اما طرف مقابل همچنان زیرساختی که 
بتواند افزایش واردات برق را از ایران داشــته باشد 
احــداث نکرده اســت و حتی در صــورت احداث 
زیرساخت های لازم در خاک پاکستان نیز اولویت با 

تأمین نیاز داخلی و سپس صادرات است.
سخنگوی صنعت برق خاطرنشان ساخت: از ابتدای 
سال جاری نیز چون کشــور دچار محدودیت های 
در تأمین برق شــده اســت، صادرات برق به تمام 
کشورهایی که با آنها قرارداد داشته ایم متوقف شده 
یا در کمترین میزان ممکن )نزدیک به صفر( کاهش 

یافته است.
لازم به اشاره است دیروز رجبی مشهدی با اشاره به 
تصمیم پاکستان بر افزایش واردات برق از ایران در 
آینده، از آمادگی ایران برای افزایش صادرات به این 

کشور خبر داد.

قطع برق زمستان از هم 
اکنون نیازمند تدبیر است

مدیــرکل دفتــر مدیریــت بحــران و پدافند 
غیرعامــل وزارت نیرو با اشــاره به ســه دلیل 
شــکل گیری مشــکل قطع برق در زمستان، 
از کاهش ذخیره ســوخت مایع نسبت به سال 

گذشته خبر داد.
به گــزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از وزارت 
نیرو، میثم جعفرزاده با اشاره به تجربه زمستان 
سال گذشــته و لزوم آماده سازی برای زمستان 
۱۴۰۰ گفت: در حال حاضر بــا توجه به اینکه 
در نیروگاه ها شاهد کاهش ذخیره سوخت مایع 
نسبت به سال گذشته هستیم، وضعیت مخازن 
برخوردار  اهمیت بســزایی  از  ســوخت مذکور 

است.
وی با اشــاره به ســه دلیل عمــده این مطلب 
تصریح کرد: مصرف بالای ســوخت گاز توسط 
مشــترکان عمومی در زمســتان باعث می شود 
که گاز کمتری به نیروگاه ها داده شود و ذخیره 
مخازن ســوخت بخصوص در کریدور شــمال 
کشــور به علت محدودیت انتقال برق از جنوب 
اســت.مدیرکل  اهمیت  بســیار حائز  به شمال 
دفتر مدیریت بحران و پدافند غیرعامل وزارت 
نیرو دلیل دوم را وضعیــت اورهال و تعمیرات 
دوره ای نیروگاه هــا عنــوان کــرد و افــزود: 
امســال به خاطر کارکرد فشــرده نیروگاه ها از 
نیمــه فروردین تا به امروز قطعــاً با واحدهای 
زیادی برای اورهال روبرو خواهیم شــد و این 
موضــوع در کارکرد وضعیت تولیــد برق تأثیر 
جدی دارد.وی مورد ســوم را اســتفاده نکردن 
از نیروگاه های آبی ذکــر کرد و افزود: با توجه 
به اینکه در تابســتان امســال از نیروگاه های 
برق آبی جهت کنترل بار شــبکه اســتفاده شده 
و همچنین هواشناســی پیش بینی کرده بارش 
جدی در حوضه های آبریز نداشــته باشیم، قطعاً 
برای اســتفاده از نیروگاه آبی با مشــکل روبرو 
خواهیم بود.جعفــرزاده تصریح کرد: با رویکرد 
جدیــد وزارت نفــت که یکــی از اولویت های 
کوتاه مــدت را تأمین ســوخت نیروگاه ها قرار 
داده اســت با یک برنامه فشــرده و دقیق در 
برنامه ریزی اورهال نیروگاه ها می توان پایداری 

شبکه برق را تضمین کرد.

28 میلیون بشکه نفت سنتزی 
به پالایشگاه ها ارسال شد

شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب از انتقال بیش 
از ۲۸ میلیون بشکه نفت سنتزی به پالایشگاه های 
کشور با شبکه خطوط لوله و ایستگاه های پمپاژ این 

شرکت طی ۱۴ ماه گذشته خبر داد.
به گزارش شــانا بــه نقل از شــرکت ملی مناطق 
نفت خیز جنوب، غلامرضــا نورانی، مدیر تولید این 
شرکت گفت: ارســال نفت سنتزی به پالایشگاه ها 
برنامه ای اســت که از خردادماه پارســال تاکنون با 
هدف اســتفاده مطلوب و بهینه از مــازاد میعانات 
گازی پارس جنوبی آغاز شــده است.وی با اشاره به 
مقدار ارسال نفت سنتزی افزود: شرکت ملی مناطق 
نفت خیز جنــوب پس از دریافت نفت ســنتزی از 
شرکت نفت فلات قاره )در پایانه بهرگان(، با استفاده 
از ظرفیت های موجود خطوط لوله و ایســتگاه های 
پمپــاژ و پس از اجــرای اصلاحیه های لازم، بیش 
از ۲۰ میلیون بشــکه را به پالایشگاه های آبادان و 
اصفهان و مابقی را به مخازن شرکت پتروامید آسیا و 
تأسیسات خارک ارسال کرده است.طرح ارسال نفت 
سنتزی به پالایشگاه ها در مناطق نفت خیز جنوب، 
به واسطه وجود زیرساخت ها و شبکه گسترده ای از 
خطوط لوله جریانی با اجرای اصلاحیه های مورد نیاز، 
با بهره گیری از دانش و تلاش شبانه روزی کارکنان 
این شــرکت به ویژه شرکت های نفت و گاز مارون، 
آغاجاری، کارون و نظارت و هماهنگی مدیریت تولید 
ستاد مناطق نفت خیز جنوب در بازه زمانی کوتاهی 

اجرایی شده است.

کارشــناس سیاســتگذاری آب با بیان اینکه 
طرح های انتقال آب دریــا به فلات مرکزی 
موجب کشــش جمعیت و افزایــش تقاضا 
می شود، گفت: دور باطل تأمین آب این مناطق 

و افزایش سریع تقاضا همواره ادامه دارد.
حمید سینی ساز در گفتگو با خبرنگار مهر در 
مورد برنامه اعلامی وزیر نیرو مبنی بر انتقال 
آب دریــا به فلات مرکــزی گفت: علی رغم 
اینکه انتقال آب، چه از آب های شیرین و چه 
از طریــق دریا، در کوتاه مدت موجب کاهش 
تنش آبی می شود ولی در بلندمدت انجام این 
پروژه هــا موجب مهاجرت و با ســرعت زیاد 

موجب افزایش تقاضا در مقصد می شود.
این کارشــناس افزود: این افزایش تقاضای 
کاذب موجب می شــود محاسبات مسئولینی 
که اقــدام به تعریف پروژه انتقال کرده بودند، 
اشــتباه از آب در بیاید چون با هر انتقال آب، 
یک اقتصاد جدیدی شکل می گیرد و جمعیتی 
به امید ســهم پیدا کردن از اشتغال و اقتصاد 
جدید، مهاجرت کرده و بارگذاری این جمعیت 
جدید در فلات خشک مرکزی کشور، موجب 
ایجاد نیاز آبی جدید خواهد شــد و در حقیقت 

یک دور باطل است.

از آب دریا در نوار ســاحلی استفاده 
شود تا مهاجرت احتمالی هم به نوار 

ساحلی باشد
وی افــزود: ما اگر بخواهیــم از ظرفیت آب 
دریا اســتفاده کنیم، که باید هم استفاده شود 
و بســیاری از کشورهای دنیا و منطقه به این 
سمت رفته اند، واجب تر است که در همان نوار 
ساحلی از آب دریا اســتفاده کنیم تا اولًا نیاز 
کنونی مردم محروم آن مناطق تأمین شود و 
ثانیاً اگر هم کشش مهاجرتی و جمعیتی قرار 

است در کشور شکل بگیرد، به سمت سواحل 
باشد نه به سمت فلات خشک مرکز کشور.

سینی ساز گفت: مادامی که ما به این پروژه های 
انتقال آب دامن می زنیم، منویات مقام معظم 
رهبری مبنی بر توسعه سواحل مکران و سایر 

مناطق ساحلی کشور محقق نخواهد شد.
این کارشناس حکمرانی آب با اشاره به اینکه 
عدالت اجتماعی اینگونــه حکم می کند که 
اولویت تأمین آب شیرین از دریا با ساحل نشینان 
باشد، افزود: به خاطر سیاست های اشتباه انتقال 
آب در گذشته، اکنون متأسفانه جمعیت چندانی 
در نوار ساحلی جنوب کشور زندگی نمی کنند. 
امــا آیا وزارت نیــرو می تواند ادعا کند همین 
جمعیت کمی که در سواحل ساکن هستند، از 

آب شیرین و مستمر بهره مند شده اند؟

مُســکّنی با عوارض زیــاد! /    نقش 
تعــارض منافــع در شــکل گیری 

طرح های انتقال آب

وی با تأکید بر اینکه این سرمایه های سنگین 
پروژه هــای انتقال آب مثل مســکّن هایی با 
تســکین موقت اما همراه بــا عوارض بعدی 
بالا هستند، افزود: در دنیا پرجمعیت ترین و پر 
رونق ترین شــهرها سواحل و بنادر هستند در 
صورتی که ما آب را پمپاژ می کنیم به مناطق 
خشک مرکزی تا آنجا را توسعه بدهیم. حال 
آنکه در نوار ساحلی کشور، مزیت های انرژی 
و دسترسی های ترانزیتی به مراتب بهتری نیز 

نسبت به مناطق خشک مرکزی وجود دارد.
سینی ســاز در پاســخ به این سوال که نقش 
تعارض منافع در شکل گیری این تصمیمات 
چگونه اســت، پاســخ داد: به نظر بنده نظام 
حکمرانی ما تا حدی شــبیه نظام ســلامت 
اســت، بدین معنا که هرچــه در آنجا اوضاع 
یــک بیماری حادتر و وخیم تر شــود عده ای 
سود بیشتری می برند و در حکمرانی آب هم 
هرچه اوضاع آب، بحرانی تر شود راهکارهای 
غیرکارشناســی تر،  تصمیمات  و  پرخرج تــر 

راحت تر پذیرفته می شود.

بحران نمایی در آب؛ ابزار سهم گیری 
از صندوق توسعه ملی

وی با اشــاره به اینکه برخــی پیمانکاران در 
بهره مندی از این بودجه های کلان ســهیم 
هســتند گفت: برخی پروژه هایی که تعریف 
می شود در شــرایط غیربحرانی به هیچ وجه 
توجیه اقتصادی نــدارد و با مبلغ خیلی کمتر 
از آنهــا می توان مشــکلات کمبــود آب را 
برطــرف کرد. اما همین کــه اوضاع بحرانی 
جلوه داده می شــود، پروژه هــای نجومی از 
قبیل همین انتقال آب ها و برخی ســازه های 
آبی که صرفاً منافع شــرکت های پیمانکاری 
در بخش آب را بــه خوبی تأمین می کند، به 
سرعت روی میز تصمیم گیری مسئولان قرار 
می گیرد و متأســفانه اغلب هم بی چون و چرا 
مصوب می شود، پروژه هایی که اغلب وابسته 
به برداشــت از صندوق توسعه ملی است. به 

نظر می آید بحران نمایی در بخش آب کشور به 
ابزاری برای سهم گیری از صندوق توسعه ملی 

تبدیل شده است.

آمار شفافی در حوزه آب وجود ندارد
این کارشناس در ادامه با اشاره به اینکه تاکنون 
شفافیت در حوزه آب تبدیل به یک شعار کلی 
شده گفت: ما در ابتدایی ترین مراحل شفافیت، 
یعنی شفافیت در آمار پایه نظیر میزان بارش 
در یک منطقه هم مشکل داریم و آمار برخی 
مراجع و دســتگاه ها بعضاً بــا هم هماهنگ 
نیســت! بعضی از آمار توسط سازمان ها قبلًا 
ارائه عمومی می شد و الآن فقط به مسئولین 
ارائه می شود و بعضی آمار هم کلًا وجود ندارد.
وی افزود: مثــلًا قبلًا در تارنمای شــرکت 
مدیریت منابع آب ایران، آمار فنی سدها نظیر 
ســال ســاخت، حجم مخزن، نام پیمانکار و 
لوکیشن سدها وجود داشت، اما الان دسترسی 
عمومی آن برداشته شــده؛ حال چه رسد به 
اینکه بخواهید برخط بدانید چقدر ســدها آب 

دارند و نحوه تعیین حق آبه ها چگونه است.
سینی ســاز گفت: طبق قانون دسترسی آزاد 
بــه اطلاعات که مصوب مجلس اســت، بنا 
شــد برخی از این اطلاعات در اختیار عموم 
قرار بگیرد که وبسایت مخصوص آن پس از 
گرفتن اطلاعات بسیار، آمار مفیدی در اختیار 

مخاطب قرار نمی دهد.
وی گفت: در بحث شــفافیت بایســتی شأن 
تصدی گــری وزارت نیــرو از بیــن برود و 
ســاختاری بوجود بیاید که چگونگی تعریف 
پروژه ها و تصویب مصوبه های شورای عالی 
آب کــه دبیرخانه اش با وزارت نیرو اســت و 
تخصیص ها و این قبیل مسائل که هیچگاه 

دلیل آن فهمیده نمی شود، شفاف شود.

حمیدسینیسازکارشناسسیاستگذاریآبمطرحکرد:

انتقالآببهمناطقمرکزییکدورباطلاست

اخبار

نتایج نظرسنجی مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران 
)ایسپا( در تیرماه امســال نشان می دهد بازنشستگان 
صنعت نفت در سراســر کشــور از خدمــات صندوق 

بازنشستگی صنعت نفت رضایت نسبی دارند.
به گزارش شــانا به نقل از تارنمای مرکز افکارسنجی 
)ایســپا(، طرح نظرســنجی  با عنوان »میزان رضایت 
بازنشســتگی، پس انداز و  بازنشستگان صندوق های 
رفاه کارکنان صنعت نفت« ازسوی این مرکز در تیرماه 

امسال در حوزه های مختلف سنجش شده است.
جامعه آماری این طرح، بازنشستگان صندوق یادشده در 
همه استان های کشور را شامل می شود که از میان آنها 

نمونه ای با حجم هزار و ۸۰۰ نفر انتخاب شده است.

محورهای مختلــف این طرح شــامل ابعادی چون 
رضایت از خدمات بخش درمان، موقعیت مکانی مراکز 
طرف قرارداد، اســتفاده از نرم افزارهای موبایلی، مقدار 
رضایت از گســترش مراکز طرف قرارداد، اولویت های 
انتخابی بازنشســتگان هنگام انتخاب مراکز درمانی، 
سنجش نوع ضرورت امضای قرارداد با مراکز درمانی 
جدید، رضایت بازنشستگان از خدمات سازمان بهداشت 
و درمان، ســنجش مقدار رضایــت از زمان پرداخت 
مستمری، میزان رضایت مندی از روش های پرداخت 
نقدی ســرانه های گردشــگری، ورزشی و باشگاهی، 
ســنجش میزان نیازمندی به حوزه مددکاری و میزان 
اســتفاده از این بخش، ارزیابی دیدگاه بازنشستگان از 

خدمات اداری در دوران شــیوع کرونــا و پیش از آن، 
میزان شناخت بازنشستگان از سامانه های الکترونیکی 
صندوق، بررسی منابع دریافت اخبار صندوق از دیدگاه 
بازنشســتگان، میزان مصرف شــبکه های اجتماعی 
و اولویت هــای محتوایی در این حــوزه، مقدار تمایل 
بازنشستگان به مطالعه مطالب معتبر پزشکی، سلامتی 
و روان شناسی مختص سن، استخراج مهم ترین نگرانی 
و دغدغه های بازنشستگان به شکل اولویت بندی شده 
برحسب فراوانی، دریافت اولویت بندی شده  پیشنهادها 
بازنشستگان درباره خدمات بر حسب فراوانی، بررسی 
دیــدگاه بازنشســتگان در خصوص بخــش مالی و 

مستمری و... است.  

رضایت نسبی از خدمات صندوق  بازنشستگی صنعت نفت

وزیر نیرو:

ذخایر سدهای دز و کرخه صرف خوزستانی ها می شود
وزیر نیرو گفت: طی ســال های گذشته یک اشتباه 
اســتراتژیک رخ داد و عنوان شــد که ما به نیروگاه 
ســازی اعتقادی نداریم و متأســفانه مــا امروز با 
مزرعه ای طرف هستیم که سال قبل در آن کشتی 

صورت نگرفته است.
بــه گزارش صدا و ســیما علی اکبــر محرابیان در 
برنامــه گفتگوی ویژه خبری شــبکه دوم ســیما 
با اشــاره به ســفر اخیر به همراه رئیس جمهور به 
استان خوزســتان، افزود: مدیون رشادت های مردم 
این اســتان هستیم، در این سفر آقای رئیسی جهت 
گیری خود را بابت کار، تلاش و خدمت صادقانه به 
مردم اعلام کرد و در این ســفر به گلایه های مردم 

خوزستان گوش جان سپرده شد.
او ادامه داد: علیرغــم منابع و مخازن عظیم آب در 
خوزســتان؛ مردم این استان برای تأمین آب شرب 
و همچنیــن نیازمندی به خدمات شــبکه فاضلاب 
گلایه مند هســتند؛ با اینکه در این اســتان سرمایه 
گذاری هــا و اقدامات عظیمی برای تأمین آب انجام 
شــده، اما هنوز برخــی زنجیره های ایــن اقدامات 

تکمیل نشده است.
محرابیان تصریح کرد: بازدیــد از مجموعه تصفیه 
خانه و شــبکه انتقال فاضلاب اهواز به عنوان اولین 
اقدام رئیس جمهور در سفر به استان خوزستان بود، 
از آنجــا که ارتفاع آب های تحــت الارضی در این 
اســتان بالاســت، امکان احداث فاضلاب در زمین 
وجود ندارد، از ســوی دیگر احداث شبکه فاضلاب 

برای چنین شهرهایی بسیار ضروری است.
او گفت: طــی حضور دولت های گذشــته، احداث 
شبکه فاضلاب در اهواز کلید خورد و به اتمام رسید، 
اما خطوط جمع آوری فاضلاب در شهر اهواز ایجاد 
نشده بود لذا طی ماه های اخیر عملیات اجرایی این 

طرح شروع شد.
وزیر نیرو افزود: شــهر اهــواز از قدیم الایام دارای 
شبکه فاضلاب شــهری بوده، اما این شبکه بسیار 
فرســوده و ناکارآمد بود و طی قــراردادی قرارگاه 
خاتم متعهد شد تا ظرف مدت ۳۶ ماه این شبکه را 
بازسازی و تکمیل نماید، آقای رئیسی هم در بازدید 
از استان خوزستان دستور گفت اعتبارات لازم جهت 

اجرای این پروژه تزریق شود.
محرابیان اضافه کرد: دومین ملاحظه ایشان این بود 
که مدت زمان اجرای طرح باید کوتاه شود و ظرف 

مــدت ۲۴ ماه و حتی کمتر بایــد این طرح تکمیل 
گردد که پس از بررســی های کارشناســی؛ نتیجه 
به دولت اعلام می شــود و نتیجه نهایی را به مردم 

خوزستان اعلام خواهیم کرد.
او تصریــح کرد: برای اجرای طرح فاضلاب شــهر 
اهواز مشــکلی از بابت تأمین منابــع مالی نداریم، 
ضمناً پیش پرداخت خوبی به پیمانکار داده شــده و 
قرار است کارگاه های پیمانکاران به دو برابر افزایش 

یابد.
محرابیان گفت: وزارت نیرو در اســتان خوزســتان 
هفت طرح آبرســانی در نقــاط مختلف دارد؛ با این 
هفت طرح هم آبرسانی در تمام شهرها و روستاهای 
این اســتان تکمیل می شود و آبرسانی غدیر؛ شمال 
شرق، جنوب شرق، طرح شهر دزفول و اندیمشک و 

طرح شهر مسجد سلیمان از آن جمله است.
او افــزود: بزرگترین طرح از این طرح ها؛ طرح غدیر 
است و توانایی آبرسانی به ۲۶ شهر استان خوزستان 

را دارد.
وزیر نیروی دولت سیزدهم گفت: این پروژه از دهه 
۹۰ شروع و قرار شــد تا از طریق سد کرخه تأمین 
آب شــود و تاکنون از ۲۶ شهر هدف به ۱۸ شهر و 

روستا آبرسانی شده است.
محرابیان افزود: برای آبرســانی فاز دوم طرح غدیر؛ 
روشــی به دولت پیشــنهاد کرده ایم کــه در حال 
بررســی قرار دارد؛ در این طرح آبرســانی از سد دز 
انجام خواهد شــد؛ اگر این روش به تصویب برسد 
در زمــان کوتاهی می توانیم آب دز را با خط لوله ای 
۴۰ کیلومتری به شــبکه طرح غدیر تزریق کنیم و 
آرزوی دیرینه مردم خوزستان برای استفاده از آب با 

کیفیت محقق شود.
او گفــت: از محل اعتبارات هدفمندســازی؛ برای 
جمع آوری آب های ســطحی شهر اهواز؛ اعتباراتی 
به شهرداری این شهر ابلاغ شده است، با این اقدام؛ 
موضوع ســیلاب های پس از باران هم در این شهر 

حل خواهد شد.
محرابیان افزود: با اینکه حجم مفید سدهای استان 
خوزســتان؛ کم اســت، اما طی تصمیماتی که در 
اولین سفر رئیس جمهور رئیسی به استان خوزستان 
گرفتیم؛ قرار شد آب مورد نیاز بخش کشاورزی این 
اســتان در پاییز را به خوبی تأمین کنیم و روی هم 
رفته آب پشــت سدهای استان خوزستان مال مردم 

است و جای دیگری صرف نخواهد شد.
او ادامه داد: مردم می توانند با رعایت الگوی کشت 
و اســتفاده از روش های مکانیزه در کشاورزی؛ در 
راستای بهره مندی از آب های پشت سدهای استان 
خوزســتان در سال کم آب و نســبتاً خشکسالی با 
دولت همکاری نمایند تا از شــرایط فعلی به خوبی 

گذر کنیم.
وزیــر نیرو در خصوص مشــکلات بــرق و پدیده 
خاموشی های بسیار در ســال جاری گفت: با توجه 
به رشــد تقریباً ۱۰ برابری تولید برق طی ۴۰ سال 
اخیر؛ تولید این صنعت از ۷ هزار مگاوات در ســال 
به ۸۵ هزار مگاوات در ســال رسیده است و در حال 
حاضر مقام چهاردهم دنیا در ظرفیت سازی برق را 

کسب کرده ایم.
محرابیان افزود: طی ســال های گذشته یک اشتباه 
اســتراتژیک رخ داد و عنوان شــد که ما به نیروگاه 
ســازی اعتقادی نداریم و متأســفانه مــا امروز با 
مزرعه ای طرف هستیم که سال قبل در آن کشتی 
صورت نگرفته و گرنه این مزرعه بسیار پربار است.

او گفت: یکی از وظایف ما این اســت که به قدری 
آب و بــرق تولید کنیم تا مانع زندگی و کســب و 
کار آن ها نشویم، مردم باید بتوانند در سایه خدمات 
زیربنایــی؛ راحت زندگی کننــد و بنگاه های خود را 
رشــد دهند، اما اکنون یک بنگاه برای توسعه، برق 
کافی ندارد و حتی بنگاه هــای اقتصادی فعلی هم 

مشکل تأمین برق دارند.
محرابیــان با بیــان اینکه در تولید بــرق ۱۳ هزار 
مگاوات تراز منفی داریــم، افزود: در حال حاضر از 
ظرفیت تولیــد ۸۵ هزار مگاوات برق؛ تنها ۵۳ هزار 
مگاوات برق تولید می شــود، اگر ۱۳ هزار مگاوات 

دیگر هم تولید کنیم تقاضا وجود دارد.
او تصریح کرد: برای رفع این مشــکل؛ توسعه ۳۰ 
هــزار مگاوات برق را در طرحی دیده ایم، این طرح؛ 
یک برنامه عملیاتی اجرایی و زمان بندی شده است.

وزیــر نیرو گفت: برای تأمین و توســعه این میزان 
برق؛ ۱۰ هزار مگاوات برق از نیروگاه هایی که عمدتاً 
حرارتی هســتند و نیازمند تبدیل به سیکل ترکیبی 
می باشند تأمین می شــود؛ حدود ۷ هزار مگاوات از 

این دست مگاوات ها در کشور موجود است.
محرابیــان افزود: دو هزار و پانصد مگاوات برق هم 
نیروگاه جدیــد حرارتی داریم کــه در مجموع ۱۰ 

هزار مگاوات برق تولید می شــود و از ســوی دیگر 
برنامه ریزی هم بــر روی ۱۰ هزار مگاوات حاصل 
از نیروگاه های حرارتی با محوریت صنایع انرژی بر 

کشور صورت گرفته است.
او گفت: از آنجا که تعداد صنایع انرژی بر در کشور 
گسترش یافته و زیاد شده است، در صدد آن هستیم 
که در قبال ساخت نیروگاه های حرارتی این صنایع 
انرژی بــر؛ تعهد دهیم کــه از محدودیتی از محل 
نیروگاه های ســاخت خودشــان، قائل نشویم و به 
این ترتیب؛ این صنایع می توانند با اطمینان سرمایه 

گذاری و تولید کنند.
محرابیــان افزود: نرخ های بــرق صنعتی هم طبق 
قوانین جدید دائمی می شــود و توجیه پذیر خواهد 
بود؛ به طور مثال فولاد خوزســتان با اعلام آمادگی 
بــرای تولیــد ۵۰۰ مگاوات فعالیت خود را شــروع 
می کند و ایــن حجم را به هزار مــگاوات افزایش 

خواهد داد.
وزیر نیرو با بیان اینکه یکی از مهمترین برنامه های 
محوری ما آبرسانی به روســتاها و مناطق محروم 
اســت, گفت: برنامــه ریزی کردیم پوشــش آب 
روســتایی را از ۷۵ به ۹۰ درصد برسانیم و حدود ۸ 
هزار روستا را در طول ۴ سال باید آب رسانی کنیم.
محرابیان در ادامه برنامه گفتگوی ویژه خبری شنبه 
شب شــبکه دو سیما افزود: با استفاده و همکاری و 
مشارکت گروه های جهادی امیدواریم این کار را به 

ثمر برسانیم.
او گفــت: اگر واحــد صنعتی, نیروگاه بســازد به ۲ 
صورت سود می کند یکی از محل تولیدات معمولی 
و سود دیگر از محل تولید برق است و سود بزرگ تر 
آنها این اســت که عدم النعفی کــه از محدودیت 
بــرق دارند, از بین می رود و به فرصت جدید تبدیل 

می شود.
محرابیان درباره بدهی دولت به نیروگاه ها هم گفت: 
در روزهــای آینده اعلام می کنیم بــا نیروگاه های 
طلبکار به روشی تســویه کنیم تا دغدغه های آنها 

از بین برود.
وزیر نیــرو درباره نیروگاه های تجدیدپذیر گفت: اگر 
در این نیروگاه ها, یک میلیارد تومان سرمایه گذاری 
کنید ســالانه ۵۰۰ میلیون تومــان از محل صرفه 
جویی سوخت، سوددهی دارد و سرمایه گذاری یک 

نیروگاه تجدیدپذیر در مدت ۲ سال بر می گردد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک- بیمه - بورس خبر

 دریافت سود بورسی
 در ازای جان!

هرچه کرونا بیشــتر جان می گیرد، صف ها طویل تر 
می شود، انگار نه انگار سامانه ای برای پرداخت سود 
مجامع به صورت الکترونیکی وجود دارد که شــرکت 
ها برای پرداخت ســودهای ناچیز در روزهای جولان 
کرونا در کشور، ســهامداران را به زیر سقف بانک ها 

می کشانند.
به گزارش ایســنا، از میان شرکت های بورسی حدود 
۴۳۰ شــرکت مجامــع عمومی عادی ســالیانه خود 
را برگزار کرده و راه هــای مختلفی را برای پرداخت 
ســود به سهامداران خود اعلام کرده اند. از واریز سود 
از طریق سامانه سجام گرفته که بهترین روش بوده و 
در این روزهای کرونایی کمترین خطر را برای سهامدار 
دارد تا مراجعه حضوری به بانکی خاص که باعث می 
شود سهام داران در روزهایی که سایه کرونا بر کشور 
سنگینی می کند مجبور شوند برای دریافت سود خود 
به بانک ها مراجعه کنند که نه تنها جان خودشان در 
خطر است، بلکه به شلوغی این مکان پرخطر نیز دامن 

زده می شود!
از میان ۴۳۰ شــرکت و نماد بیش از ۸۶ نماد شامل 
مذکور، نمادهای اعتلا، افــرا، انرژی، بپیوند، بتراس، 
برکت، بشــهاب، بمیلا، بنو، پارسیان، پخش، پسهند، 
تلیسه، توریل، ثامید، ثبهســاز، چفیبر، چکاپا، حبندر، 
خاهن، خبهمن، ختور، خودکفا، داســوه، داوه، دبالک، 
دفرا، دماوند، زبینا، زدشــت، زشــریف، زشگرا، زقیام، 
زکشت، سرچشمه، سهگمت، سیمرغ، شبهرن، شتران، 
شتوکا، شــفا، شــیراز، غپاذر، غپینو، غدام، غشوکو، 
غصینو، غگلپا، غگلستا، غگیلا، غمینو، غویتا، فاسمین، 
فمراد، فنفت، فنورد، قاسم، قچاز، کاذر، کاوه، کرماشا، 
کسعدی، کنور، کی بی ســی، لخزر، مداران، میدکو، 
وآرین، وبهمن، وپخش، وسینا، ولانا، ولملت، ومعلم، 
ونیکی، تاپیکو و...برای پرداخت سود بانکی را معرفی 
کرده اند که سهام دار باید حضوری به آن مراجعه کند.

موضوعی که باعث اعتراض بســیاری از سهام داران 
شده و این معما را پررنگ تر کرده است که چرا وقتی 
سجام اســت همچنان به مراجعه حضوری تاکید می 

شود؟
خبری از باجه جدا نبود!

در این راستا، یکی از سهام دارانی که برای دریافت سود 
خود مجبور به مراجعه حضوری به بانک شده است، به 
ایســنا گفت: بانک به شدت شلوغ بود. وقتی مراجعه 
کردم متوجه شدم باجه ای را برای سهامداران در نظر 
نگرفته اند و برای دریافت سودم باید شماره می گرفتم 
و در آن شلوغی منتظر می ماندم. انتظار داشتم حالا که 
سهامدار را مجبور به مراجعه حضوری کرده اند، باجه 
ای جدا در نظر بگیرند. برایم ســوال است که چرا از 

ظرفیت سامانه سجام استفاده نمی شود.
سود را نقدی پرداخت کردند!

از دیگر ســهامدارانی که سود خود را از بانک دریافت 
کرده است نیز به ایسنا توضیح داد: عجیب تر از اینکه 
مجبور به مراجعه حضوری به بانک شدم، این بود که 
سود را به صورت نقدی دریافت کردم! زیرا در آن بانک 
به خصوص شماره حساب نداشتم و حدود یک میلیون 
تومان را نقدی دریافت کردم! آن هم در روزهایی که 
سهم پول نقد در مبادلات بسیار کاهش یافته است و 
به دلیل کرونا بسیاری از اصناف و افراد از دریافت پول 
نقد خودداری می کنند. من سهامدار یک شرکت بزرگ 
هســتم و فکر نمی کنم پرداخت سود به این شیوه در 
شأن این شرکت باشد درحالی که می تواند به راحتی 

سود را از طرسق سجام پرداخت کند.
سودی که در جیب شرکت ها باقی می ماند 
یکی دیگر از ســهام داران با انتقاد از اینکه باید برای 
دریافت سود خود به بانک مراجعه کند به ایسنا گفت: 
ســودی که به من تعلق گرفته بسیار ناچیز است. به 
طوری که من ترجیح می دهم برای حفظ سلامتی ام 
از رفتــن به بانک و دریافت ســود امتناع کنم و قطعا 
سودم نزد شرکت باقی می ماند. حساب کنید چند هزار 
نفر در کشــور مشابه وضعیت من وجود دارد و تکلیف 
این سودها چه می شــود؟ درحالی که اگر پرداخت از 
طریق ســجام صورت بگیرد ســهامدار حق خود را 

دریافت می کند.
حمل و نقل گران تر از سود!

سهام دار دیگر نیز که برای دریافت سود خود حضوری 
به بانک مراجعه کرده بود برای ایسنا توضیح داد: بانک 
به شــدت شلوغ بود و از آنجایی که وروردی بانک در 
یک خیابان شــلوغ قرار داشت امکان بیرون ایستادن 
وجود نداشت. واقعا چرا وقتی زیرساخت ها فراهم است 
شــرکت ها باید برای پرداخت سود سهامدار را در این 

روزهای کرونایی به بانک بکشانند؟
یکی دیگر از ســهامداران بورسی نیز با گلایه از لزوم 
مراجعه حضوری به بانک گفت: بانکی که معرفی شده 
است در روستای ما شعبه ندارد و من باید برابر با سودی 
که باید دریافت کنم هزینه حمل و نقل تا روســتای 
اطراف را پرداخت کنم. درحالی که اگر از طریق سجام 
ســود را پرداخت می کردند نیاز به این همه دردسر و 

زحمت نبود.
دریافت سود برای جا نماندن از تورم

یک سهامدار دیگر نیز درمورد مراجعه حضوری به بانک 
برای دریافت سود بورســی به ایسنا گفت: راستش را 
بخواهید من برای مراجعه حضوری دو دل بودم و قصد 
داشتم وقتی کمی کرونا آرام گرفت برای دریافت سود 
به بانک مراجعه کنم. اما انقدر میزان سود ناچیز است 
که ترســیدم تا دوماه دیگر ارزشی نداشته باشد و برای 
جلوگیری از ایــن موضوع مجبور به مراجعه حضوری 
شدم که بسیار هم شلوغ بود.گلایه های سهامداران در 
این باب بسیار و جای تعجب است که درحالی که حدود 
سه سال از راه اندازی ســامانه سجام می گذرد چرا از 
سوی سازمان بورس و اوراق بهادار الزامی برای شرکت 
ها وجود ندارد تا شــرکت ها از طریق این سامانه سود 
سهامداران را پرداخت کنند. واقعا در روزهایی که کرونا 
روزانه جان حداقل ۵۰۰ نفر از هموطنانمان را می گیرد، 
دامن زدن به شلوغی بانک ها و به خطر انداختن جان 

جمعی از افراد دیگر جایز است؟

یک کشور دیگر هم ارزهای 
دیجیتالی را به رسمیت شناخت

پس از السالوادور، ارزهای دیجیتالی توسط یک 
نیز قانونی اعلام شدند. کشور دیگر 

به گزارش ایســنا به نقل از فاکــس بیزینس، 
دولــت کوبا تصمیــم گرفته تا بــه دلیل آنچه 
که منافع اقتصادی ملی خوانده اســت، ارزهای 
دیجیتالــی را به رســمیت بشناســد. دولت در 
روزنامه رســمی این کشور با اشــاره به اینکه 
طبق قانون شــماره ۲۱۵، بانک مرکزی قوانین 
جدید در خصــوص نحــوه قانونمندی ارزهای 
دیجیتالــی را طراحی خواهد کرد افزوده اســت 
از این پــس ارایه کنندگان خدمــات مرتبط با 
رمزارزها در این کشــور بایــد از بانک مرکزی 

بگیرند.   فعالیت  مجوز 
کوبا که در ســال های اخیر تحت تاثیر تحریم 
اقتصادی گســترده  با مشــکلات  آمریکا  های 
ای مواجه شــده، پس از الســالوادور به دومین 
کشــور جهان تبدیل می شود که به طور رسمی 
ارزهای دیجیتالی را به رســمیت شناخته است. 
از مــدت ها پیش این گمانه زنی وجود داشــت 
که کوبا پس از ممنوع اعلام کردن دلار در این 
کشور، برای انجام تبادلات ارزی خود و برقرای 
جریان سرمایه ورودی جدید از ظرفیت ارزهای 

گیرد.   بهره  دیجیتالی 
در سال ۲۰۲۰ شرکت وسترن یونیون که اصلی 
ترین کانال تبادل ارزی کوبا با جهان خارج بود 
اعلام کرد به دلیل تحریم های آمریکا، فعالیت 
هایش را در این کشــور متوقــف خواهد کرد و 
توقف این فعالیت ها پس از ۲۰ سال باعث شد 
تا حدود ۴۰۰ شــرکت کوبایی استفاده کننده از 
خدمات این شــرکت دچار مشــکلات جدی در 

تبادل ارز شوند.  
بــه دلیل مشــکلات اقتصــادی ایجاد شــده، 
تاکنون تظاهراتی علیه دولت رخ داده که طبق 
اقتصاددانان، مشکلات  از  بســیاری  بینی  پیش 

این کشور تشدید خواهند شد.   اقتصادی 
در ماه های اخیر اســتفاده از ارزهای دیجیتالی 
در بین شــهروندان کوبایــی رواج زیادی یافته 
اســت. با توجه به مهاجرت گسترده مردم این 
کشــور به خارج، ارزهای دیجیتالــی به راهی 
محبوب برای فرســتادن پــول مهاجرین برای 
خانواده هایشــان تبدیل شــده اســت. تصمیم 
دولت برای قانونمنــدی بازار ارزهای دیجیتالی 
مــی تواند منجر به درآمــد مالیاتی جدید برای 
دولت شــود اما مشــخص نیســت که واکنش 
وزارت خزانه داری آمریکا به کسانی که تلاش 
کنند از این طریــق تحریم ها را دور بزنند، چه 

بود.  خواهد 

صعود خفیف رمزارزها

ارزش بــازار ارزهای دیجیتالی کمی نســبت به 
روز قبل بالا رفت.

به گــزارش ایســنا، به نقل از سی ان بی ســی،  
کوبا که در ســال های اخیر تحت تاثیر تحریم 
اقتصادی گســترده  با مشــکلات  آمریکا  های 
ای مواجه شــده، پس از الســالوادور به دومین 
کشــور جهان تبدیل می شود که به طور رسمی 
ارزهای دیجیتالی را به رســمیت شناخته است. 
از مــدت ها پیش این گمانه زنی وجود داشــت 
که کوبا پس از ممنوع اعلام کردن دلار در این 
کشور، برای انجام تبادلات ارزی خود و برقرای 
جریان سرمایه ورودی جدید از ظرفیت ارزهای 

گیرد.   بهره  دیجیتالی 
بانک مرکــزی چین یک بار دیگر علیه ارزهای 
دیجیتالــی موضع گرفته و با صدور بیانیه ای از 
شهروندان این کشور خواســته است تا از بازار 
رمزارزها دوری کنند. ایــن نهاد با تاکید مجدد 
بر غیرقانونی بودن رمزارزها در این کشور گفته 
اســت هیچ حمایت قانونی از کسانی که در این 
بازار دچار ضرر شــوند، صورت نخواهد گرفت. 
بــه گفته بانک مرکزی چین، بیتکوین و ســایر 
رمزارزها دارای ارزش ذاتی نیستند و قیمت آن 

ها حباب است.
تحلیل های درون شــبکه توسط موسسه گلس 
ند نشان می دهد میزان فعالیت شبکه بیتکوین 
از زمان ریزش بازار در ماه می تاکنون نتوانسته 
است به قله جدیدی برســد حتی با وجود آنکه 
بیتکویــن در ۳۰ روز اخیر بیــش از ۴۵ درصد 
رشــد قیمت را تجربه کرد. این مساله نشان می 
دهد تمایل معامله گران بــه ویژه معامله گران 
با دید کوتاه مدت نســبت بــه بیتکوین بدبینانه 
تر و تمایل آن ها به ســایر رمزارزها بیشتر شده 

است.  
مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتالی در 
حال حاضر ۲۰۹۰ میلیارد دلار برآورد می شــود 
که این رقم نســبت به روز قبــل ۰.۱۴ درصد 

است. بیشتر شده 
در حــال حاضــر ۴۷ درصد کل بــازار ارزهای 
دیجیتالــی در اختیار بیت کوین و ۱۷ درصد در 
اختیار اتریوم اســت. بیت  کوین ۱۲ سال پیش 
توســط گروه گمنامی از معامله گران بر بســتر 
بلاک چین ایجاد شــد و از سال ۲۰۰۹ معاملات 

اولیه آن شکل گرفت. 

اگر مســئولان همکاری کننــد و قفل اقتصاد 
بین المللی ایران باز شود؛ سرمایه گذاری خارجی 
و کاهش ریسک کاهش قیمت دلار تاثیر مثبتی 

بر اقتصاد کشور و امید به زندگی خواهد داشت.
به گزارش پول نیوز، اگر دولت جدید می داند که 
علت اصلی مشکلات در قطع بودن کانال های 
ارتباطی ســالم با همســایگان و کشــور های 
تاثیرگــذار و مناســبات بین المللــی معقول و 
کاهش تنش منطقه ای و همین طور حل مساله 
FATF و برجام به عنــوان دو فرایند نمادین 

است، می تواند تاثیرگذار باشد.
 بپذیرید اگر مســئولان همکاری کنند و قفل 
اقتصاد بین المللی ایران باز شود؛ سرمایه گذاری 
خارجی و کاهش ریســک کاهش قیمت دلار 
تاثیر مثبتی بر اقتصاد کشــور و امید به زندگی 

خواهد داشت.
اما اگــر دولت جدید خود را درگیر شــعار های 

توخالی کنــد و در واقع بخواهد بــا رفتار های 
پوپولیســتی مخاطبان خاص خــود را از خود 
خشنود کند، مطمئن باشید خیلی زودتر از آنچه 
که تصور می شود ماه عسل این دولت به پایان 
خواهد رسید و با کوهی از مشکلاتی که ریشه 
در تصمیمات ساختاری و غیرمعقول دارد فشار 
مضاعفی از ســوی افکار عمومــی متوجه این 
دولت خواهد شــد و با توجه به کم تجربه بودن 
و فقدان سابقه مدیریتی توسط وزرای پیشنهادی 
کار آقای رئیسی که خودش نیز سابقه زیادی در 
حوزه مدیریــت اجرایی ندارد و همه عمر کاری 
خود را در دســتگاه قضایی سپری کرده بسیار 
دورنمــای ترس آوری را برای ما متصور خواهد 
شد.در همین رابطه غلامعلی جعفرزاده، نماینده 
سابق مجلس شورای اسلامی و کارشناس امور 
اقتصــادی در گفتگو با خبرنگار پول نیوز اظهار 
کــرد: اولویت هر تیم اقتصادی که در کشــور 

انتخاب می شــود باید رفاه و معیشت مردم در 
جامعه باشد که این اتفاق بدون نچرخیدن چرخه 

اقتصــاد عملی نخواهد شــد.وی افزود: چرخه 
اقتصاد زمانی به حرکــت در می آید که اقتصاد 

کشــور از حالت رکود خــارج و تولید جایگزین 
آن شود.

این نماینده سابق مجلس شورای اسلامی بیان 
کرد: دولت قبلی فقط بــر کاهش نرخ تورم در 
کشــور تمرکز کرده بود که به کاهش رکود و 
خروج اقتصاد از این حالت فکری نکرده بود که 

نتیجه امروزه حاکم از این موضوع است.
جعفــرزاده اظهار کرد: خروج اقتصاد کشــور ار 
حالت رکود باید اولین اولویت دولت باشــد، زیرا 
اگر کاهشی نشود تاثیر مستقیمی بر نرخ تورم در 
کشور خواهد داشت و این موضوع به خودی خود 

از رونق تولید جلوگیری میکند.
وی خاطر نشــان کرد: امیدواریم که وعده های 
دولت ابرهیم رئیســی تاثیری بر اقتصاد کشور 
داشــته باشد هرچند که این موضوع طی ۶ الی 
۷ ماه آینده مشــخص خواهد شد و پس از آن 

می تواند در این باره اظهار نظر کرد.

نمایندهسابقمجلسمطرحکرد:

تورماقتصادایرانراسلطهدرمیآورد

اخبار

 مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوی از مدیران 
بانکها خواســت تا این نهاد را »برای شناسایی ۱۱۸ 
شرکت بی نام و نشان که اقدام به دریافت وام ارزی از 
بانک های این استان کرده اما در ازای آن کالایی وارد 

نکرده یا ناقص انجام داده اند« یاری دهند.
مرتضی مدنی روز یکشــنبه در گفت وگو با خبرنگار 
ایرنا افــزود: ۱۱۸ شــرکت بی نام و نشــان در این 
چهارچوب مرتکب سرقت ارزی به ارزش حدود ۳۰۰ 
هزار میلیارد تومان شده اند.وی ادامه داد: این شرکتها 
قابل شناســایی نیستند و یا وجود خارجی ندارند، زیرا 
اداره کل تعزیــرات حکومتی خراســان رضوی برای 
شناسایی آنها از همه مراکز و ادارات استعلام کرده که 

تاکنون همه این اقدامات بی نتیجه بوده است.مدیرکل 
تعزیرات حکومتی خراسان رضوی گفت: این شرکتها 
در حالــی اقدام به دریافت ارز ۴۲۰۰ تومانی از بانکها 
در قالب تســهیلات ارزی برای واردات کالا کرده اند 
کــه یا واردات کالا را انجام نداده اند و یا این اقدام را 
به صورت ناقص انجام داده اند.وی افزود: تخلف این 
شرکتها از سوی بانکهای استان به اداره کل تعزیرات 

حکومتی خراسان رضوی گزارش شده است. 
مدنــی ادامــه داد: همه مراحل مربــوط به پیگیری 
و تنظیم پرونــده برای این شــرکتهای متخلف در 
اداره کل تعزیرات حکومتی خراســان رضوی انجام و 
آرای قضایی پرونده ها صادر شده است اما احکام آن 

قابل اجرا نیست زیرا نمی توان متخلفان را شناسایی 
و پیــدا کرد. وی گفــت: اداره کل تعزیرات حکومتی 
خراسان رضوی حتی به سازمان گمرک اعلام کرده 
تا فعالیتهای مربوط به این شرکتها را محدود نموده و 
اجازه صادرات یا واردات را از آنها سلب کند ولی به هر 
حال شناسایی متخلفان نیازمند همکاری بانکها است. 
به گزارش ایرنا، بانکها در حوزه پرداخت تســهیلات 
ارزی زیــر نظارت بانک مرکــزی عمل می کنند لذا 
»شورای هماهنگی بانکهای خراسان رضوی« در این 
زمینه تنها یک مجمع مشورتی است که تکلیفی برای 
پیگیری یا نظارت بر پرداخت تسهیلات ارزی از سوی 

بانکها ندارد.

درخواست تعزیرات خراسان رضوی از بانکها برای شناسایی سارقان ارزی

معاون بانک مرکزی تاکید کرد

عزم جدی بانک مرکزی برای فعال سازی کیف الکترونیک پول

بورس در روزی که گذشت:  

ریزش بیش از ۲ هزار واحدی شاخص کل

مدیر ارتباطات بازار متشکل ارزی ایران خبر داد:

کاهش نرخ دلار در بازار متشکل ارزی به کانال ۲۶ هزار تومان

معاون فناوری هــای نوین بانک مرکــزی گفت: بانک 
مرکزی با توجه به تصویب مقررات مربوطه و آماده سازی 
زیرســاخت های لازم در خصوص کیف الکترونیک پول، 

عملیاتی سازی این خدمت مهم را در دستور کار دارد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بانک مرکزی، مهران 
محرمیان، در دیدار با مدیران شــرکت های راهبر در زمینه 
کیف الکترونیک پول با اشــاره به گذشــت یک سال از 
تصویب مقررات کیف الکترونیک پول در شــورای پول و 
اعتبار، گفت: تغییرات این حوزه در یک سال اخیر مطابق 
با سطح انتظارات بانک مرکزی نبوده است و امیدواریم که 
این هم اندیشــی آغاز فصل جدیــدی از تحولات در این 

خدمت باشد.
ی افزود: در این راســتا، از هفته آینده برای شرکت هایی 
که open loop هستند ســوئیچ تعامل پذیری فعال 
می شود و شرکت های close loop نیز باید به تدریج 
وارد فرآیند شوند و بتوانند سایر خدمات را نیز به مشتریان 

ارائه دهند.معاون فناوری های نوین بانک مرکزی با تاکید بر 
لزوم همکاری شرکت های psp در پیشبرد فرآیند تعامل 
پذیری گفت: همکاری بانک ها و شــرکت های راهبر در 
عملیاتی شدن این موضوع سازنده خواهد بود و اگر بانک ها 
همکاری لازم را در این مورد نداشته باشند بانک مرکزی 

ملزم به تغییر مقررات خواهد شد.
وی تصریح کرد: در صورت عدم همکاری شــرکت های 
psp، قطعاً بازیگران جدیدی وارد عرصه می شوند که کل 

بازار را از آن خود خواهند کرد.

سیکل تسویه در کیف پول ها با شاپرک متفاوت 
خواهد بود

محمد بیگی مدیــر اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی 
نیز در ادامه این نشســت با تاکید بر اینکه اکنون فرصت 
مناســبی برای کسانی است که می خواهند وارد این حوزه 
شوند، گفت: بانک مرکزی تاکنون در خصوص کارمزدهای 

مربوط به کیف الکترونیک پول ورود نکرده است و اختیار 
تعیین آن بر عهده راهبران قرار داده شده است که این امر 

منجر به رقابت بین راهبران می شود.
وی گفت: بر اســاس ماده ۲۰ بند ۴ قانون پولی و بانکی 
در صورتی که بانک مرکزی نسبت به تعیین کارمزد برای 
کیف الکترونیک پــول اقدام کند، ملزم به تعیین همزمان 
کف و ســقف آن خواهد بود.مدیر اداره نظام های پرداخت 
با تاکید بر اینکه سقف تراکنش های کیف الکترونیک پول 
 psp از دیگر مشــکلات مطرح شده توسط شرکت های
اســت، عنوان کرد: در حال حاضر سقف تراکنش ها ۵۰۰ 
هزار تومان است و هر شخص صرفاً در سه راهبر می تواند 
کیف پول الکترونیکی داشــته باشد که در فازهای بعدی 

برای توسعه و افزایش آن باید تدابیری اندیشیده شود.
بیگــی در خصــوص دوره تســویه در کیــف پول های 
الکترونیکی و لزوم تسویه زیر ۷۲ ساعت، خاطرنشان کرد: 
سیکل تسویه در کیف پول ها با شاپرک متفاوت خواهد بود 

و امکان تسویه دو بار در روز برای آن ها تعبیه شده است.
در پایان این نشست نمایندگان راهبران نیز به بیان نظرات 
خود پرداختند و در خصوص بررســی آخرین اتفاقاتی که 
در زمینه کیف الکترونیک پول در حال انجام است به هم 

اندیشی نشستند.

در هفته گذشــته سهام صنعت فلزات اساسی مثل فولاد 
فخوز فملی و سهم سایر شرکت های این گروه ، درحال 
درجا زدن بودند و همراه با رشد سایر صنایع ، همراه نبودند 

.
به گزارش پول نیوز، طبق بررسی های به عمل آمده در 
هفته دوم شهریور ماه ، با درجا زدن سایر صنایع ، فلزاتی 
ها و خودرویی ها رشد شاخص کل را رقم زدند ولی این 
تمام ماجرا نبود و در نیمه دوم بازار امروز یعنی ۷ شهریور 
۱۴۰۰ ، با ریزش همراه شدیم و خودرویی ها و فلزاتی ها 
نتوانستند خود را تثبیت کنند و شاخص را مثبت نگه دارند.

ســهم فولاد مبارکه با نماد فولاد ، سهم فولاد خوزستان 
با نماد فخوز، سهم صنایع ملی مس ایران با نماد فملی از 

پرچم داران این صنعت هستند که با درصد های مثبت ۵ 
آغاز به کار کردند ولی تا پایان بازار با منفی ۰,۵ درصد به 

کار خود پایان داد.
تا ســاعت ۱۰:۴۰ دقیقه  در صنعت خودروسازی ارزش 
معاملات ۷۳۶ میلیارد تومان را شاهد بودیم که در همین 
زمان، صنعت فلزات اساسی ، ارزش معاملات ۷۰۰ میلیارد 
تومانی را به خود اختصاص داده است که هر دو درجهت 
مثبت بودند ولی با رشد ارزش معاملات در جهت فروش 
، ریزش شاخص خودرو هم رقم خورد و با ۱۴۵۷ میلیارد 

تومان ارزش معالات خود را به پایان رساند.
درگروه خودروسازی و قطعات سهام شرکت های قطعه 
ســاز در پر رونق تر از سایر شرکت ها خواهند بود . نماد 

های خمحرکه ، ختور ، ختوقا ، خکار ، خرینگ و ... با رشد 
۵ درصدی با صف خرید همراه شدند و نسبت به نماد های 
خودرو ، خساپا و سایر خودرو ساز ها ، با تقاضای بیشتری 
همراه شدند  و در انتهای بازار که ریزش هیجانی را شاهد 
بودیم ، این سهم های قطعه سازی، کمتر میل به ریزش 

داشتند و خود را بیشتر در ناحیه مثبت تثبیت کردند.
تا ساعت ۱۱ بیشترین درصد افزایش را در سهام  قثابت ، 
حفارس و ولصنم نظاره گر بودیم که به ترتیب با مثبت ۱۳ 
درصد ، مثبت ۹ درصد و مثبت ۶ درصد همراه شدند ولی 
در انتهای بازار ورق برگشت و  قثابت ، غپاک و حفارس 

رتبه بیشترین درصد نوسان را به خود اختصاص دادند.
نکته ای که سرمایه گذاران در بورس باید مطلع باشند ، 

درمورد درصد افزایش آن هاست. هر سهمی که با درصد 
های بالایی بازگشایی می شود و یا با صف خرید همراه 
اســت ، دلیلی برای رشــد قطعی آن نیست. پس باید با 

تحلیل و بررسی یک سهم را خریداری کنند.
نماد های تاثیر گذار در شاخص کل :

کگل   ۲۰۹۶ واحد منفی
میدکو ۱۵۷۲ واحد مثبت
فولاد  ۸۷۷ واحد مثبت
فخوز  ۸۶۰ واحد مثبت
فارس ۸۵۹ واحد منفی

برآیند نمــاد های تاثیر گذار ، در نهایت ۲۳۵۵ واحد افت 
شاخص را به همراه داشت.

مدیر ارتباطات بازار متشکل ارزی ایران از 
ورود دلار به کانال ۲۶ هزار تومان در پایان 

معاملات امروز این بازار خبر داد.
مهدی گوهررســتمی در گفتگــو با مهر 
درباره معاملات امروز بازار متشکل ارزی 
ایران گفت: در روز معاملاتی یکشــنبه ۷ 
شــهریور دلار کار خود را نرخ ۲۷ هزار و 
۳۴۰ تومان آغاز کرد و در پایان ســاعات 
معاملاتی وارد کانال ۲۶ هزار تومان شده 
و با نرخ ۲۶ هزار و ۹۶۴ تومان به کار خود 

پایان داد.
وی افــزود: میانگین وزنی نرخ دلار امروز 
در بازار متشکل ارز ایران ۲۷ هزار و ۱۴۷ 
تومــان بود که این نــرخ میانگین روزانه 
۱.۸۶ درصد کاهش را نســبت به روز قبل 

نشان می دهد.

مدیر ارتباطات بازار متشــکل ارزی ایران 
دربــاره نرخ نماد معاملاتــی یورو تصریح 
کرد: در ابتدای جلسه معاملاتی امروز این 
نماد در کانال ۳۲ هزار تومان قرار داشــت 
و کار خود را با ۳۲ هزار و ۳۵۶ تومان آغاز 
کرد اما در پایان ســاعات معاملاتی وارد 
کانال ۳۱ هزار تومانی شــده و با رقم ۳۱ 

هزار و ۳۰۰ تومان به کار خود پایان داد.
گوهررســتمی ادامه داد: بررسی معاملات 
یورو نشان می دهد میانگین روزانه ۳۱ هزار 
و ۶۰۹ تومان بود که نســبت به معاملات 
روز کاری گذشــته ۶ شهریور ۱.۷۱ درصد 

کاهش داشته است.
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: معاملات 
امروز بیانگر کاهش نــرخ دلار و یورو در 
بازار متشــکل ارز ایران طی معاملات روز 

جاری است.
گوهررســتمی با بیان اینکه مؤلفه حجم 
معاملات ارزی از اهمیت بالایی برخوردار 
است افزود: هر نرخی که از تعداد و حجم 
معاملات بیشتری به دست بیاید، آن نرخ 
از اعتبار و وزن بیشــتری برخوردار است؛ 
امروز حجم معاملات دلار در بازار متشکل 
ارزی ۵ میلیون و ۲۶۹ هزار دلار بود؛ حجم 
معاملات اسکناس یورو نیز یک میلیون و 

۶۰۵ هزار و ۵۰۰ یورو بود.
وی پایین ترین نرخ معاملات امروز دلار را 
۲۶ هزار و ۹۵۱ تومان و بالاترین نرخ را در 
این نماد معاملاتی ۲۷ هزار و ۴۴۱ تومان 
عنوان کرد؛ در نماد یورو نیز پایین ترین نرخ 
۳۱ هــزار و ۳۰۰ تومان و بالاترین قیمت 

۳۱ هزار و ۹۰۰ تومان بوده است.



اخبار

6
      Monday   2021 30 August  دوشنبه 8 شهریور 1400    سال چهارم   شماره 884 

سياست
w w w . t e j a r a t o n l i n e . i r

روزنامه صبح ايران

2Wed 26November 2014 345 چهارشنبه 5آذر 1393 شماره

خبر

پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصاد کلان

قیمت بلیت هواپیما به 
نرخ های خردادماه بازگشت

در حالی که در کمتر از ۳ ماه گذشــته، رشد نجومی 
قیمت بلیت هواپیما به یکــی از چالش های اصلی 
تبدیل شده بود، اما در حال حاضر با فروکش کردن 
تقاضای ســفر، نرخ ها به قیمت های بهار امســال 

بازگشته است.
به گــزارش خبرنگار مهر، از روزهای پایانی خرداد و 
ابتدای تیر ماه امسال، قیمت بلیت هواپیما با افزایش 
۳۰ تا ۵۰ درصدی مواجه شد که اعتراض بسیاری از 

مسافران و نمایندگان مجلس را برانگیخت.
از ابتدای تیرماه، قیمت بلیت پروازهای تهران-مشهد 
بــه دامنه ۹۰۰ هزار تــا ۱.۱ میلیون تومان و بخش 
مهمــی از پرواهای تهران-کیش بــه بیش از ۱.۳ 

میلیون تومان رسیده بود.
پس از آن اگرچه سازمان هواپیمایی کشوری با تغییر 
و تحولاتی در ســطح عالی مدیریت مواجه شد، اما 
مســئولان این سازمان و همچنین وزیر سابق راه و 
شهرسازی بارها بر لزوم رعایت نرخ نامه مصوب در 
شورای عالی هواپیمایی کشوری از سوی ایرلاین ها، 

تأکید داشتند.
حتی سیاوش امیرمکری سرپرست سازمان هواپیمایی 
کشوری پس از آنکه انجمن شرکت های هواپیمایی 
اعلام کردند افزایش قیمت بلیت کاملًا قانونی است، 
با ارسال نامه ای به شرکت های هواپیمایی خواستار 
بازگشت قیمت ها به روال سابق و پیروی شرکت های 
هواپیمایی از نرخ نامه ابلاغی در خرداد امسال شد؛ 
امیرمکری همچنین شــرکت های هواپیمایی را به 
برخورد قضائی و معرفی به تعزیرات در صورت تداوم 

نرخ های نجومی بلیت سفرهای هوایی تهدید کرد.
در پی تقاضای وزیر ســابق بهداشــت در خصوص 
محدود کردن ســفر بــا حمل و نقــل عمومی به 
تعدادی از شــهرها خصوصاً به شهر مشهد به دلیل 
تشــدید شیوع کرونا در این شهر و پس از آن اعمال 
تعطیلات چند روزه کرونایی اخیر و نیز آغاز زودرس 
 )Low Season( فصل کاهش تقاضای سفر
که احتمالًا به دلیل شرایط کرونایی رقم خورده، در 
حال حاضر قیمت بلیت به نرخ های خرداد امســال 

بازگشته است.
این در حالی اســت که مهلــت زمانی »محدودیت 
کاهش دوسوم از تعداد پروازها« که ستاد ملی مقابله 
با کرونا به سازمان هواپیمایی ابلاغ کرده بود، به پایان 

رسیده و ترافیک هوایی به روال قبل بازگشته است.
به عنوان مثال مجموع پروازهای ورودی و خروجی 
در فرودگاه مهرآباد در روز جاری )یکشنبه ۷ شهریور( 
به بیش از ۳۰۰ پرواز و فرودگاه مشهد به بیش از ۷۰ 

پرواز افزایش یافته است.
در حال حاضر قیمت بلیت هواپیما در مسیر تهران-

مشهد برای فردا ۸ شهریور و چند روز آتی در برخی 
ســاعات شبانه روز به کمتر از ۵۰۰ هزار تومان و در 
ســاعات پُرتقاضاتر به دامنه ۷۰۰ هزار تومان رسیده 
اســت که از کاهش ۳۰ تا ۵۰ درصدی قیمت بلیت 

هواپیما حکایت دارد.
همچنین قیمت بلیــت پروازهــای تهران-کیش 
و تهران-اهــواز بــرای روزهای آخــر هفته جاری 
)پنجشنبه و جمعه ۱۲ و ۱۳ شهریور( در بازه قیمتی 
۶۰۰ تا ۷۰۰ هزار تومان قرار دارد و نسبت به نرخ های 

میلیونی، عقب نشینی محسوسی را نشان می دهد.

اختلاف ۵0 میلیون تومانی 
میانگین قیمت مسکن در 
مناطق یک و 18 تهران

جدیدترین گزارش بانک مرکزی از متوسط قیمت 
مسکن در مناطق مختلف تهران حاکی از تفاوت ۵۰ 
میلیون تومانی میانگین قیمت مسکن در دو منطقه 

یک و ۱۸ تهران است.
به گزارش مهر، بانک مرکزی در جدیدترین گزارشی 
که از وضعیت بازار مسکن شهر تهران منتشر کرده، 
نشان می دهد، قیمت مســکن در مناطق شمالی 
پایتخت سرعت رشــد عجیبی داشته و خریداران 
مسکن شاهد تفاوت فاحش میان قیمت ها در نیمه 

شمالی و جنوبی تهران هستند.
بر اساس گزارش مذکور، گران ترین منطقه پایتخت 
از نظر قیمت مسکن، منطقه یک با میانگین قیمت 
هر متــر ۶۴ میلیون و ۵۵۸ هزار تومان اســت و 
ارزان ترین خانه های تهران در منطقه ۱۸ با میانگین 
قیمت هر متر مربع ۱۴ میلیون و ۴۱۰ هزار تومان 
است که از تفاوت بیش از ۵۰ میلیون تومان در هر 

مترمربع حکایت دارد.
به عبارت دیگر، میانگین قیمت مسکن در منطقه 
یک تهران حدود ۴.۵ برابر میانگین قیمت مسکن 

در منطقه ۱۸ است!
منطقه های واقع در دامنه قیمتی متری ۲۰ میلیون 
تومان، شامل منطقه ۱۰ با متری ۱۹ میلیون و ۸۵۳ 
هزار تومان، منطقه ۱۲ با متری ۱۸ میلیون و ۶۶۵ 
هزار تومان، منطقه ۱۷ با میانگین متری ۱۵ میلیون 
و ۶۷۲ هزار تومان، منطقه ۱۸ با متری ۱۴ میلیون 
و ۴۱۰ هزار تومان، منطقه ۱۹ با میانگین متری ۱۷ 
میلیــون و ۱۵۹ هزار تومان، منطقه ۲۰ با میانگین 
متری ۱۷ میلیــون تومان و منطقه ۱۱ با میانگین 

متری ۲۰ میلیون و ۹۷۳ هزار تومان است.
میانگیــن قیمت مســکن در منطقه های جنوبی 
تومــان میلیــون و ۶۷۶ هــزار   پایتخــت ۱۷ 

 است.
این در حالی اســت که میانگین قیمت مسکن در 
مناطق ۱ تا ۷ تهران که در دامنه بالای ۳۰ میلیون 
تومان در هر متری مربع قرار دارند، ۴۵ میلیون و ۶۰۰ 
هزار تومان است.بنابراین اختلاف قیمت مسکن در 
دو نیمه شمالی و جنوبی پایتخت، حدود ۲۸ میلیون 
 تومــان )۲۷ میلیون و ۹۲۴ هزار تومان( در هر متر 

مربع است.

تولید 3 خودرو با ۵ ستاره 
کامل کیفی در تیرماه 1400

 وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: بر اساس 
آخرین گزارش ارزیابی کیفی انجام شــده در تیرماه 
۱۴۰۰، ســه خودرو شامل یک خودروی سبک و ۲ 
خودروی سنگین موفق به کسب پنج ستاره کامل 

کیفی شدند.
به گزارش روز شــنبه ایرنا از وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، گزارش ارزیابی و ارزشــیابی خودروهای 
ســاخت داخل در تیر ۱۴۰۰ توسط اداره کل صنایع 
حمل و نقل وزارت صنعت، معدن و تجارت منتشر 

شد.
برپایه ایــن گــزارش، در تیرمــاه ۱۴۰۰ در گروه 
خودروهای سبک، بخش وانت و در فهرست قیمتی 
۲، وانت هــای کارا ۲۰۰۰ تک کابین تیپ ۳ و وانت 
کارا ۲۰۰۰ دوکابیــن تیپ ۳ از تولیدات شــرکت 
بهمن موتور و خودرو سایپا ۱۵۱ شرکت سایپا بن رو 

موفق به کسب سه ستاره کیفی شدند.

همچنین وانت های نیسان تک سوز آپشنال و نیسان 
دوگانه سوز آپشنال از محصولات شرکت زامیاد هر 

کدام یک ستاره کیفی به دست آوردند.
تولید یک خودروی سبک با ۵ ستاره کامل 

کیفی
در گروه ســبک، بخش ســواری و در فهرســت 
قیمتی یک، خودرو تیگو۷ تولید شــده در شــرکت 

مدیران خودرو سه ستاره کیفی کسب کرد.
همچنین در فهرست قیمتی ۲، هایما S۷ اتوماتیک 
ایران خودرو خراسان چهار ستاره کیفی را از آن خود 

کرد.
JAC_S۵ و JAC_S۳ کرمان موتــور در این 
 SWM G۰۱ .فهرست قیمتی سه ستاره ای شدند
شرکت سیف خودرو، تیگو ۵ و آریزو ۵ توربو مدیران 

خودرو نیز سه ستاره کیفی به دست آوردند.
 MVM X۳۳S ،در این گروه و این کلاس قیمتی

مدیران خودرو نیز دو ستاره کسب کرد.
در فهرست قیمتی سه نیز برلیانس H۳۳۰ اتوماتیک 

پارس خودرو سه ستاره کیفی کسب کرد.
تولید 6 خودرو سواری با 4 ستاره کیفی 

در تیر 1400
بر اســاس این گزارش، در کلاس قیمتی چهار، دنا 
پلاس توربو اتوماتیک شرکت ایران خودرو پنج ستاره 
کامل کســب کرد و خودروهای پژو ۲۰۷، پژو ۲۰۷ 
اتوماتیــک و دنا پلاس از ایران خــودرو و پژو ۲۰۷ 
اتوماتیک پانورمای شرکت ایران خودرو نیز هر کدام 

چهار ستاره کیفی به دست آوردند.
در این فهرســت قیمتی راناپــلاس، پژو ۲۰۶ و دنا 
همگی از محصولات ایران خودرو، سه ستاره کیفی را 
از آن خود کردند و پژو پارس اتوماتیک ایران خودرو 

کرمانشاه نیز سه ستاره ای شد.
در این فهرست، سمند و سورن پلاس ایران خودرو 
تبریز، پژو پارس ایران خودرو خراســان ، پژو پارس 
ایران خودرو کرمانشــاه، پژو پارس ایران خودرو، پژو 
پارس ایران خودرو مازندران و پژو پارس ایران خودرو 

فارس همگی سه ستاره کیفی را از آن خود کردند.
همچنین پژو ۴۰۵ ایران خودرو خراسان و پژوپارس 
صنایع خودروسازی فردا نیز سه ستاره کیفی کسب 

کردند.
در ســطح قیمتی پنج نیز کوییک سایپا چهار ستاره 
 Rبه دســت آورد. در این ســطح قیمتی کوییک
پارس خودرو، تیبا ۲ شرکت سایپا و همچنین ساینای 
پارس خودرو موفق به دریافت سه ستاره کیفی شدند.
ساینای شرکت سایپا سیتروئن و تیبای شرکت سایپا 

سیتروئن نیز سه ستاره دریافت کردند.
ســاینا پلاس و تیبا پلاس شرکت سایپا سیتروئن 
و ســاینا S۷ پارس خودرو نیز موفق به دریافت سه 

ستاره کیفی شدند.
تولید 2 خودروی سنگین با ۵ ستاره کامل 

کیفی در تیرماه
برپایه این گــزارش، در بخش کامیونت، کامیونت 
 NPR۷۵K ۸۵ و کامیونت ایسوزوNMR ایسوزو
بهمن دیزل موفق به کسب پنج ستاره کامل کیفی 

شدند.
همچنین کامیونت شــیلر بهمن دیــزل به همراه 
کامیونت الوند شــرکت سایپا دیزل نیز چهار ستاره 

کیفی را از آن خود کردند.
 NPR۷۵M در بخش کامیون نیز کامیون ایسوزو
بهمن دیــزل چهار ســتاره کیفی به دســت آورد و 
کامیون بنز WH ایران خودرو دیزل نیز سه ستاره 

کیفی به دست آورد.
 FAWJ۶ در بخش کشــنده ، خودروی کشــنده
 AUMAN H۴ سیباموتور و کشــنده نیوفوتون

ایران خودرودیزل چهار ستاره ای شدند.
در این بخش، کشنده سیتراک C۷ متعلق به شرکت 
پیلسان چهار ستاره کیفی را از آن خود کرد و کشنده 
دیما HT۴۹۰ دیما دیزل نیز هار ســتاره به دست 

آورد.
در بخش مینی بوس، مینی بوس پگاســوز ســحر 
شــرکت بهمن دیزل سه ستاره کیفی به دست آورد 
و مینی بوس آرین شرکت ایران خودرو دیزل نیز سه 

ستاره کیفی را از آن خود کرد.
در بخــش اتوبوس شــهری نیز اتوبوس شــهری 
ATROS تولید شرکت ایران خودرو دیزل چهار۴ 

ستاره کیفی را به دست آورد.

با یک حســاب سرانگشتی، با توجه به این که 
تورم تقریبا همه بودجه خانوار را بلعیده اســت 
و پس انداز به حداقلی ترین شکل ممکن رسیده 
است و طبق آمار رسمی در بهترین حالت بیش 
از سی سال طول می کشد تا فرد بواند خانه ای 

نقلی بخرد.
مدت زمــان خرید مســکن چقــدر افزایش 
یافته است؟ لازم نیســت در این خصوص به 
گزارش ها مراجعه کرد، این عدد را تنها می توان 
با یک حساب سرانگشتی از میزان تفاوت حقوق 

و افزایش قیمت مسکن دریافت.
در حال حاضــر بنا به گزارش های رســمی، 
متوســط قیمت خرید و فروش یک مترمربع 
زیربنای واحد مسکونی ۳۰ میلیون و ۹۷۰ هزار 
تومان اعلام شده است. این یعنی اگر یک فرد 
تصمیم بــه خرید خانه بگیرد، تنها برای خرید 
یک واحد نقلی ۵۰ متری باید حدود یک میلیارد 

و نیم هزینه کند.
یــک میلیارد و نیم خانه با توجه به حقوق های 
کمتــر از ۵ میلیون تومان، یعنی خرید خانه به 
رویایی بعید تبدیل شده است؛ چراکه براساس 
افزایش ۳۹ درصدی حداقل دســتمزد در سال 
۱۴۰۰، در حــال حاضر کارگــران در مجموع  
۴ میلیــون و ۱۱۱ هــزار و ۴۱۷ تومان هر ماه 

دریافت می کنند.
با یک حســاب سرانگشتی، با توجه به این که 
تورم تقریبا همه بودجه خانوار را بلعیده اســت 
و پس انداز به حداقلی ترین شکل ممکن رسیده 
است، به نظر می رســد بیش از دو قرن طول 
خواهد کشید که یک فرد بتواند یک خانه نقلی 

خرید کند.
-قیمت مسکن چند؟

براساس اطلاعات منتشــر شده توسط بانک 

مرکزی،  در اردیبهشت امسال متوسط قیمت 
خریــد و فروش یک مترمربــع زیربنای واحد 
مســکونی معامله شــده از طریق بنگاه های 
معاملات ملکی شهر تهران۳۰ میلیون و ۹۷۰ 

هزار تومان بود.
در مرداد ماه ۱۴۰۰ متوسط قیمت یک مترمربع 
زیربنای واحد مســکونی نسبت به ماه قبل و 
مدت مشــابه در سال قبل به ترتیب ۳ ۱. و ۳۴ 

درصد افزایش یافته است.
بر همین اســاس، در میان مناطــق ۲۲گانه 
شــهرداری تهران، بیشــترین متوسط قیمت 
یک مترمربع زیربنای مســکونی معامله شده 
معادل۶۴.۵ میلیون تومــان به منطقه یک و 
کمتریــن آن با  ۱۴.۴ میلیون تومان به منطقه 

۱۸ تعلق داشته است.
این ضعیت حکای از ان دارد که بازار مســکن 
با کندی اهنگ رشد تورم روبرو شده است اما 
مساله مهم اینجاست که خطر رونق بازار با ورود 
سرمایه های سرگردان به این بخش ، در صورت 
افزایش انتظارات تورمی وجود دارد اما رد شرایط 

کنونی بازار در رکود به سر می برد.
-زمان انتظار برای خرید مسکن

برای محاســبه دوره دسترســی خانوارها به 
مســکن، دو شاخص »زمان انتظار برای خرید 
مسکن« که نشان دهنده تعداد سال هایی است 
که فرد بــا پس انداز ۱۰۰ درصــد درآمد خود 
به صورت ســالانه قادر به خرید مسکن خواهد 
بود و همچنین طول زمانی صاحبخانه شدن با 
پس انداز طبیعی معادل یک سوم درآمد سالانه 
خانوارها، ملاک قرار می گیرد و براســاس آن 
طول دوره ای که فرد برای دسترسی به مسکن 

باید منتظر بماند، محاسبه می شود.
آخرین گزارشــی که در خصوص شــاخص 

دسترســی به مسکن شــهری بر روی سایت 
وزارت راه و شهرسازی دیده می شود، مربوط به 
سال ۱۳۹۵ است. بر اساس جداولی که منتشر 
شــده، در سال ۱۳۹۵ متوســط درآمد سالانه 
خانوار ۳۱ میلیون و ۷۲۰ هزار تومان و متوسط 
قیمت مسکن ۱۹۱ میلیون و ۵۳۴ هزار تومان 
اعلام شده بود. به این ترتیب، طبق این اعداد 
طول دوره انتظار دسترسی مسکن به ۱۸ سال 

رسیده است.
اما براســاس تحلیلی که چندی پیش منتشر 
شــد، در یک حالت بینابینی اگر یک فرد اقدام 
به پس انداز کند، دقیقا بیش از یک قرن زمان 
برای خانه دار شــدن مورد نیاز است. یعنی در 
شرایطی که فرد با هدف خرید مسکن اقدام به 
پس انداز ۲۰ درصد درآمد سالانه خود کند، ۱۰۹ 

سال طول می کشد تا بتواند صاحبخانه شود.
این در حالی است که با توجه به افزایش تورم 
و کاهش پس انداز بــه ۱۰ درصد، دوره انتظار 
برای خرید مسکن افزایش شدید خواهد یافت. 

در واقع با نرخ پس انداز ۱۰ درصدی، در شــهر 
تهران، ۲۱۹ ســال طول خواهد کشید که فرد 
بتواند یک واحد مســکونی ۱۰۰ مترمربعی در 
پایتخت تملک کند. البته با فرض اینکه قیمت 
مســکن در طول دو قرن تغییر نکند یا رشــد 
قیمت مسکن در این مدت معادل رشد درآمد 
سالانه فرد متقاضی باشد.رستم قاسمی زمان 
خانه ا شــدن را ۳۱ سال اعلام کرده ب رخی 

کارشناسان این رقم را ۴۰ سال می دانند.
-واکنش معــاون وزیر به مدت زمان 

خرید مسکن
در این شرایط، محمود محمودزاده، معاون وزیر 
راه و شهرسازی در خصوص مدت زمان خرید 
مسکن گفته »واقعیت این است که با کاهش 
ارزش پول ملی کشور و افزایش قیمت مسکن، 
مدت زمان خرید خانه و خانه دار شدن افزایش 
یافته اســت، اما نمی توان یک عدد مشخصی 

برای انتظار برای خرید خانه ارائه داد.«
به اعتقــاد وی، »مدت زمان انتظار خرید خانه 

بســتگی به شــهر مورد نظر، متوسط قیمت 
مســکن در آن منطقه و درآمد خانوار دارد، اما 
یک اصــل کلی وجــود دارد و آن هم این که 
فاصله درآمد خانوار و قیمت مسکن، مدت زمان 
خرید خانه را مشــخص می کند و بر این مدت 

زمان اثرگذار است.«
وی تاکیــد کرده؛ »نمی توان یک عدد ثابتی را 
به تمام خانوار و تمام شــهرها تعمیم داد. اخیرا 
گزارشی منتشر شده مبنی بر اینکه انتظار برای 
خرید خانه به یک قرن رسیده است که نمی دانم 
مطالعات این گزارش بر چه اساسی بوده است. 
در تهران در منطقه ای متوسط قیمت مسکن در 
هر متر مربع ۱۰ میلیون تومان و در منطقه ای 
دیگر ۶۰ میلیون تومان اســت و در تمام این 
مناطق قدرت خرید خانوار متفاوت از هم است، 
بنابراین باید شاخصی مطرح شود که در تمام 

مناطق مورد قبول باشد و صدق کند.«
این مقام مسوول با بیان این که پیش فرض های 
تعیین شده درباره مدت زمان انتظار برای خرید 
خانه بسیار اهمیت دارد، تاکید کرده؛ »در حال 
حاضر هیچ اطلاعات دقیقی از مدت زمان انتظار 
برای خرید خانه یا ســهم سهم مسکن از سبد 
خانــوار نداریم و به همین علت اســت که به 
دنبال ثبت اطلاعات در سامانه اسکان و املاک 
هستیم.«محمودزاده درباره میزان سهم مسکن 
از سبد هزینه های خانوار متذکر شده؛ »اساسا 
چنین عددی را نمی تــوان برای تمام خانوار و 
شــهرها اعلام کرد و نمی توان این کلی گویی 
را داشت که سهم مسکن از سبد خانوار به ۳۵ 
درصد رسیده اســت اما می توان جدولی تهیه 
کرد که در آن در یک شــهر مشــخص برای 
دهک های مختلف درآمدی این سهم را تعیین 

کرد.«

»تورم«پساندازرابرایخریدخانهبلعید

مدتزمانخریدمسکندرایرانچقدراست؟

اخبار

واکنش وزیر کار به حقوق اندک کارگران و بازنشستگان
وزیر کار با بیان اینکه از میزان دســتمزد کارگران و حقوق 
بازنشستگان باخبر است، تاکید کرد برای آنکه دخل و خرج 
کارگران و بازنشستگان با هم بخواند و سغره آنها رنگین تر 

شود باید کاهش و کنترل نرخ تورم اتفاق بیفتد.
به گزارش ایســنا، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در بحث 
معیشت و حقوق کارگران و بازنشستگان اعلام کرده که از 
میزان دستمزد کارگران و بازنشستگان با خبر است.او گفته 
اطــلاع دارد که کارگران درآمد کمــی دارند و میزان حقوق 
بازنشســتگان هم نســبت به قبل افزایش داشته ولی باید 
کاهش و کنترل تورم صورت گیرد تا دخل و خرج این اقشار 
با هم بخواند و سفره های آنها رنگین تر می شود.آنطور که وزیر 
کار گفته سیاست های کلان کشــور باید به نحوی اصلاح 

شــود که تورم نداشته باشــیم چون تا زمانی که این چرخه 
معیوب اصلاح نشــود، نرخ تورم بالا می رود و اقشار مختلف 
تقاضای افزایش درآمد و حقــوق دارند.هادی ابوی دبیرکل 
کانون عالی انجمن های صنفی کارگران درباره موضع وزیر 
کار در خصوص دستمزد کارگران به ایسنا می گوید: جامعه 
کارگری بارها اعلام کرده که دنبال افزایش دستمزد نبوده و 
نیســت بلکه خواستار تثبیت قیمتها و کنترل تورم است و تا 
زمانی که دستمزد افزایش یابد ولی هیچ خروجی نداشته باشد، 
کارگران ضرر کرده اند.وی می افزاید: خانوارهای کارگری در 
حال حاضر در دو حوزه مشکل دارند؛ یکی بحث امنیت شغلی 
و یکی معیشت و اگر بتوانیم معیشت خانوارهای کارگری را 
تامین کنیم، هم یارانه ها را هدفمند کرده ایم و هم برای میزان 

درآمد کارگران که بتوانند با آن زندگی خود را بچرخاند، ارزش 
قائل شده ایم.این مقام مسئول کارگری می گوید: اگر مدام 
به جامعه پول تزریق کنیم ولی تورم را مهار نکنیم در جامعه 
انتظار ایجاد کرده ایم و افزایش رقم دستمزد بدون کاهش و 
مهار تورم هم دردی از کارگر دوا نمی کند لذا اگر بخواهیم در 
حوزه معیشت به کارگران در این شرایط کمک کنیم ناچاریم 
به جای سیستم کوپنی قدیم، کالای ارزان قیمت به کارگران 
اختصــاص بدهیم.به گفته دبیرکل کانون عالی انجمن های 
صنفی کارگران، وزیر کار برای تقویت معیشت کارگران می 
تواند دو کار را در دســتور کار قرار بدهد؛ یا اینکه سیستم بن 
کارگری را مجددا احیا کند یا اینکه کالاهای وارداتی بازرگانی 
مثل برنج و روغن را با قیمت تنظیم بازار در اختیار آنها بگذارد.

رئیس اتاق بازرگانی ایران و قطر:

باید با قطر مگاپروژه و منافع مشترک تعریف کنیم

 وزیر صنعت، معدن و تجارت:

 منتظر رفع تحریم ها نمی مانیم

رئیس اتــاق بازرگانی ایران و قطر با اشــاره به لزوم 
بازنگری در سیاست های تجاری با کشورهای همسایه 
گفت: برای توسعه روابط باید مگا پروژه تعریف کنیم که 

این مستلزم تعریف منافع مشترک است.
 عدنان موســی پور در گفت و گو با مهر اظهار داشت: 
متأسفانه ســطح روابط اقتصادی ایران و قطر در حد 
روابط سیاسی دو کشور نیست. صادرات ما به این کشور 
بسیار ضعیف است و از سوی دیگر از ظرفیت های قطر 

برای تعریف منافع مشترک استفاده نکرده ایم.
وی افزود: قطر کشــوری ســرمایه گذار است و برای 
توسعه روابط میان دو کشور باید مگا پروژه تعریف کنیم 
که این مســاله نیاز به تعریف منافع مشترک دارد. در 
صورت تعریف منافع مشترک بسیاری از اختلافات از 

بین می رود؛ حتی این شــکلی از رقابت که در میادین 
مشــترک نفت و گاز هم به وجود آمده از بین می رود 
و دو کشور تبدیل به همکار می شوند.موسی پور گفت: 
هدف ما از توســعه روابط اقتصادی با قطر نباید فقط 
افزایش صادرات باشد چراکه نگاه صرفاً صادراتی یک 
استراتژی پر ایراد و غلط است که نتیجه ای نیز نخواهد 
داشــت. نگاهمان به قطر نباید مثل عراق باشد. قطر 
یک کشور سرمایه گذار در تمام دنیاست و پروژه های 
زیادی در کشورهای مختلف دارد.موسی پور افزود: باید 
از ظرفیت های این کشور استفاده کنیم که این هم کار 
دولت است؛ دولت سیزدهم اگر می خواهد به بازارهای 
کشورهای همســایه دســت یابد و روابط اقتصادی 
مستحکم و بلندمدت داشته باشد باید شروع به تعریف 

مگاپروژه کند. مگاپروژه منجر به تقویت حوزه صادرات 
هم می شود.رئیس اتاق مشترک ایران و قطر تاکید کرد: 
نوع روابط اقتصادی در قطر به شکلی است که می توان 
با این کشور راهبردها و اهداف چند ساله تعریف کرد، 
مشابه کاری که با چین و روسیه کردیم. منتهی نیاز به 
برنامه ریزی و سیاست گذاری دقیق و حساب شده دارد.

وی تصریح کرد: متأســفانه در حال کشور در شرایط 
بی ثباتی اقتصادی و مختل بــودن روابط بانکی قرار 
دارد و این موضوع به دلیل اینکه امنیت اقتصادی تجار 
را نشــانه می رود موجب شــده تمایل سرمایه گذاران 
خارجــی به ایــران کاهش یابد و ایــن موضوع فقط 
مختص ســرمایه گذاران قطری نیست. حتی سرمایه 
گذاران ایرانی نیز امنیت مناســبی ندارند.موســی پور 

گفت: از دولت می خواهیم شرایط لازم برای ایجاد ثبات 
اقتصادی که زمینه ساز انجام سرمایه گذاری های جدید 
اســت را فراهم کند. دولت اگر به دنبال ورود به بازار 
کشــورهای منطقه و همسایه است باید مدنظر داشته 
باشــد که در صورت بهبود وضعیت اقتصادی کشور و 
روابط بانکی می تواند به این مهم دست یابد.وی تاکید 
کرد: در حال حاضر اصلی ترین مشــکل ما در توسعه 
روابط با کشورهای همسایه به ویژه قطر که کشوری 
سرمایه گذار است، مربوط به مشکلات سیستم بانکی، 
عدم تعریف منافع مشــترک و بی ثباتی اقتصاد کشور 
است. همچنین باید حمایت و تسهیل ارتباطات تجاری 
میان فعالان بخش خصوصی دو کشور نیز در دستور 

کار قرار گیرد.

 ســیدرضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت 
با بیان اینکه برنامه های طرح شده در حوزه صنعت و 
تولید با فرض ادامه دار بودن تحریم هاست، تاکید کرد: 
هرچند به دنبال رفع تحریم هستیم اما ما منتظر آن نمی 

مانیم و برنامه ریزی خود را داریم.
به گزارش ایرنا، فاطمی امین شــنبه شب با حضور در 
یک برنامه زنده تلویزیونی به تشریح برنامه های وزارت 

صمت در دولت سیزدهم پرداخت.
وی در آغاز به موضوع قیمت گذاری کالاها اشاره کرد 
و گفت: باید زنجیره کالایی مثل مرغ را بررسی کنیم 

و برای بازارِ آن تا سه ماه آینده سناریو داشته باشیم.
فاطمی امین درباره راهکار وزارت صمت برای جلوگیری 
از تکرار خاطرات تلخ قیمت گذاری مرغ درگذشــته را 
پیش بینی دقیق نیاز بازار و میزان مصرف جامعه دانست 
و ادامه داد: با داشتن اطلاعات دقیق از نیاز تولید کننده 
و مصرف بازار می توان اقدام های پیشگیرانه انجام داد.

وزیر صمت با تاکید بر مدیریت زنجیره تامین و روابط 
بین بنگاه های اقتصــادی، افزود: در صورت مدیریت 
زنجیره تامین علاوه بــر ایجاد یک همکاری، محیط 

رقابتی هم بوجود می آید.
فاطمی امین حضور بازرسان و ناظران بر عملکرد بنگاه 

های اقتصــادی را غیر حرفــه ای خواند و گفت: اگر 
جریان کالا و مالی کنترل شود، سازمان حمایت بطور 
خودکار به آسانی می تواند اعمال قانون و با گرانفروشی 

برخورد کند.
وزیر صمت با بیان اینکه بازرسی های فعلی قیمت ها 
حرفه ای نیست، تصریح کرد: با اشراف بر جریان کالا 
و جریان مالی، افزایش غیرمعقول قیمت ها مشخص و 

با آن برخورد می شود.
فاطمی امین درباره نقش دلال ها در افزایش قیمت ها 
نیز گفت: در نظام توزیع دو عامل باعث افزایش قیمت 
می شود. نخست اینکه هزینه در نظام توزیع بالاست 

که اصلاح ساختار آن دو سال زمان می برد.
او ادامه داد: نکته بعدی بحث دلال ها است که در این 
بخــش ضوابط داریم اما ابزار اعمــال نداریم و در این 
خصوص سامانه جامع تجارت، ابزار تنظیم قیمت ها را 

به ما خواهد داد.
وزیر صمــت در ادامه طرح صندوق مکانیزه فروش را 
شکســت خورده اعلام کرد و افزود: اطمینان می دهم 
با اشراف بر کالای مصرفی خانوار، قیمت ها را کنترل 

و مدیریت کنیم.
وی در ادامه به موضوع مالیات واحدهای تولیدی اشاره 

کرد و گفت: به دنبال کاهش مالیات بر تولید هستیم و با 
وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی مذاکره ای برای اصلاح 
ساز و کار تامین اجتماعی داشتیم که اخبار آن پس از 

قطعی شدن، منتشر خواهد شد.
فاطمی امین افزود: از وعده های دولت سیزدهم حمایت 
از واحدهای تولید و کاهش مالیات از ۲۵ درصد به ۱۰ 

درصد طی ۴ سال آینده است.
او ادامــه داد: دولت باید با شــرایط و اولویت هایی که 
ایجاد می کند، کســب و کارها را با منافع ملی همسو 
کند و محیط کســب و کار را باید به گونه ای تنظیم 

کنیم که اولویت ها محقق شود.
وی بــا تاکید براینکه اگر بخواهیــم قدرت اقتصادی 
شویم، باید به سه مقوله تجهیزات الکترونیکی، صنعتی 
و وســایل حمل و نقل متمرکز شویم، افزود: ۸۰درصد 
مشــکلات واحدهای اقتصادی مربوط به تامین مالی، 

بیمه تامین اجتماعی و مالیات است.
وزیــر صمت در ادامه درباره مبارزه با فســاد در دولت 
سیزدهم، از راه اندازی سامانه قواعد و مجوزها تا پایان 
ســال خبر داد و گفت: ایجاد نظام قاعده گذاری ثبات 
در اجرای مقررات بوجود می آورد، راه اندازی ســامانه 
قواعد و مجوزها برای مقابله با امضاهای طلایی، حیات 

خلوت ها و ســلطان ها خواهد بــود و در این خصوص 
طرح هایی برای شفاف سازی فعالیت های تولید و توزیع 
کالا و پیشگیری از قاچاق، احتکار و تقلب ارائه کرده ایم.
وی افزود: یک کالا از کارخانه تا مصرف کننده حداکثر 
باید ۱۳ درصد افزایش قیمت داشته باشد، اما در عمل 

این طور نیست.
وزیــر صمت همچنیــن قیمت دســتوری اجناس یا 
رهاسازی قیمت ها را اشتباه دانست و گفت: با این کار 
تولید دچار مشکل می شود یا سودهای هنگفتی ایجاد 

می شود، باید ضوابط قیمت گذاری ایجاد شود.
فاطمی امین در ادامه به صنعت خودروی کشور اشاره 
کرد و افزود: برآورد کردیم امســال حدود یک میلیون 
دستگاه خودرو در کشور تولید شود. برنامه سال آینده ما 
یک میلیون و ۶۰۰ هزار دستگاه است و تا سال ۱۴۰۴ 

تولید ما به ۳ میلیون دستگاه خواهد رسید.
او گفت: اگر پیشــران های تولید را به خوبی شناسایی 
کنیم و آنها را به حرکت درآوریم، اشتغال قابل توجه ای 

خواهیم داشت.
وزیر صمت ادامه داد: مجبور هستیم تا سال ۱۴۰۴ به 
تولید ۳ میلیون دســتگاه خودرو برسیم چرا که صنعت 

خودرو در صورت تولید کم به صرفه نیست.
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شهرستان اخبار

خبر

بازدید مدیرکل بهزیستی 
مازندران از مرکز مثبت زندگی 

شهرستان میاندورود

ساری- امیری فر-خبرنگارمملکت: مدیرکل بهزیستی 
مازنــدران از مرکز مثبت زندگی شهرســتان میاندورود 

بازدیدکرد 
به گزارش روابط عمومی اداره کل بهزیســتی مازندران ؛ 
دکتر فرزاد گوهردهی ، مدیرکل بهزیســتی مازندران در 
دومین روز از هفته دولت از مرکز مثبت زندگی شهر طبقده 
شهرستان میاندورود بازدید و نحوه ارائه خدمات به جامعه 

هدف را بررسی و ارزیابی کرد.

کشف ۱۴۶ کیلو مواد افیونی 
در گلستان

گرگان-میلادزواریی-خبرنگارمملکت:  فرمانده انتظامی 
گلستان گفت: مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
در دو عملیات جداگانه موفق به کشــف ۱۴۶ کیلو مواد 

افیونی شدند.
سردار سعید دادگر اظهار کرد: در یکی از این عملیات ها، 
مأمــوران پلیس مبارزه با مواد مخدر گنبدکاووس پس از 
یکســری اقدامات تخصصی و اشراف اطلاعاتی، یکی 
از ســوداگران مرگ را در این شهرستان شناسایی و طی 
هماهنگی با مرجع قضائی در بازرسی از منزل وی مقدار 

۱۰۱ کیلو شیشه کشف شد.
وی افزود: ضمن اینکه در عملیات دیگری در شهرستان 
رامیان، مأموران پس از یکســری بررسی های میدانی و 
اطلاعاتی موفق به شناسایی یکی از عوامل فروش مواد 
مخدر شدند که در بازرسی از منزل متهم، ۴۵ کیلو حشیش 

کشف شد.
فرمانده انتظامی گلستان با اشاره به توقیف یک دستگاه 
خودرو در این دو عملیات، تصریح کرد: در این راســتا دو 
متهم دستگیر و پس از تشکیل پرونده به مراجع ذیصلاح 

معرفی شدند.
دادگر در ادامه گفت: مأموران پلیس مبارزه با مواد استان 
در عملیاتی دیگر پس از یکسری اقدامات اطلاعاتی موفق 
شــدند فردی را که به صورت غیرمجــاز در زمینه توزیع 
داروها و شربت های ترک اعتیاد در گرگان فعالیت داشت 

شناسایی کنند.
وی افزود: در بازرســی از منزل متهم ۱۵۹ هزار سی سی 
شــربت متادون کشف و یک نفر دســتگیر و به مراجع 

ذیصلاح معرفی شد.

معاون شرکت آب منطقه ای 
لرستان

 سدهای  تاج امیر و کمندان 
امسال آبگیری می شوند

خرم آباد-خبرنگارمملکت : معاون شرکت آب منطقه ای  
لرســتان گفت: امسال دو ســد تاج امیر و کمندان در 

استان به مرحله  آبگیری خواهند رسید.
مهندس ســیاوش زیدعلی  اظهار کرد:  شــرکت آب 
منطقه ای لرســتان ۶ سد با حجم مخزن ۲۰۶ میلیون 

متر مکعب را احداث کرده است.
وی اضافه کرد: همچنین ۷ سد دیگر در دست ساخت 
داریم که مجمــوع حجم مخزن آنها ۱۴۹ میلیارد متر 

مکعب در نظر گرفته شده است.
معاون طرح و توسعه شــرکت آب منطقه ای لرستان 
گفــت: براســاس ظرفیــت رودخانه های اســتان و 
بحث هــای اقتصــادی، اجتماعی و فنــی مجموعه 

مطالعات انجام می شود.
زیدعلــی درباره اینکه قابلیت افزایش حجم مخزن در 
ســدها وجود دارد یا خیر؟ ادامه داد: همیشــه حداکثر 
ظرفیتی را که می شود سد را ساخت در نظر می گیریم 

و بیشترین حجم مخزنی را در نظر می گیریم.
وی با اشاره به اینکه  حجم مخزن ایوشان ۵۰ میلیون 
متر مکعب و حوضیان ۴۰ میلیون مترمکعب اســت، 
عنوان کرد: در اوایل دهه ۷۰ مطالعاتی برای سدسازی 
در استان آغاز که ۱۰۰ نقطه توسط مشاورین که فکر 
می کردند پتانسیل سدسازی در آن مناطق وجود دارد 
شناسایی شد که خیلی از این نقاط رد و خیلی ها تایید 

شدند.
معاون طرح و توسعه شــرکت آب منطقه ای لرستان 
افزود: بجز ســدهایی کــه وارد فاز اجرایی شــدند از 
مجموع ۱۰۰ نقطه شناســایی شده، طرح تفصیلی ۳۶ 
نقطه انجام و در نهایت ۱۶ منطقه در استان مشخص 

شدند که قابلیت سدسازی را دارند.
زیدعلی گفــت: از این ۱۶ منطقــه ۱۰ منطقه مجوز 
تخصیص آب آنها اخذ شد و در سال ۹۸ با پیگیری ها 
شــرکت آب منطقه ای و مسئولین رده بالای استان و 
نمایندگان و سازمان مدیریت اعتباراتی برای آنها دادند.

وی افــزود:  حجم مخزن این ۱۰ ســد، ۱۰۰ میلیون 
متر مکعب اســت و عمده آنها در حوضه آبریز کرخه 

واقع شده اند.
معاون طرح و توسعه شــرکت آب منطقه ای لرستان 
یادآور شد: به دلیل ســیلاب هایی که به پلدختر وارد 
می شود برای مدیریت این موضوع از این ۱۰ سد سه 

مورد در پلدختر قرار دارد.
زیدعلی بیان کرد:  با همت مســئولین اســتان پیش 
بینی شــده که امسال دو ســد تاج امیر و کمندان به 

مرحله آبگیری برسند.

آغاز واکسیناسیون عمومی 
کووید ۱۹ در ذوب آهن 

اصفهان

 

 

اصفهان –احســان عالیخانی-خبرنگارمملکت:  با 
توجه به اهمیت واکسیناســیون عمومی اقشــار 
مختلف مردم کشــور و به ویــژه کارکنان مراکز 
بزرگ تولیدی و صنعتی  در کنترل و مهار بیماری 
کرونا،  ذوب آهن اصفهــان نیز همراه با اقدامات 
متنوع بهداشتی و واکسیناسیون گروه های پرخطر 
، در اقدامی جدید و فراگیر از روز شنبه ۶ شهریور 
ماه جاری واکسیناسیون عمومی کارکنان خود در 

مقابل بیماری کرونا را شروع کرد.
در این برنامه که توسط مدیریت ایمنی، بهداشت 
و محیط زیســت و بیمارســتان شــهید مطهری 
ذوب آهن و با همکاری شــبکه بهداشت و درمان 
شهرســتان لنجان انجام شــد، مرحله اول تزریق 
واکســن کووید ۱۹ تمامی کارکنان ذوب آهن و 
شــرکت های اقماری انجام می شود. مرحله دوم 
این واکسیناســیون نیز مطابق با زمان مقرر اعلام 
و انجام خواهد شــد. مهندس منصور یزدی زاده 
مدیر عامل شــرکت در روز اول واکسیناسیون با 
حضور در مرکز تجمیعی واکسیناســیون در محل 
رســتوران توحید ، ضمن بازدیــد از نحوه انجام 
کار از وزارت بهداشــت و درمان و دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان به دلیل موافقت آن ها و از شبکه 
بهداشــت و درمان لنجان و تمامــی همکاران و 
دســت اندر کاران به لحاظ انجام این اقدام بزرگ 
بهداشــتی قدردانی نمود و یادآور شد: ذوب آهن 
اصفهان در جهت مقابله با شــیوع بیماری کرونا 
از ابتدای شروع این بحران ، از هیچ اقدامی غافل 
نشــده و واکسیناسیون گروه های پرخطر از جمله 
کادر درمان در اولویت قرار گرفت و انجام شد که 
نتایج بسیار خوبی نیز در این راستا حاصل گردید .

کشف بیش از ۶ هزار و ۶00  
پمپ غیرمجاز در استان 

اصفهان
اصفهان –احســان عالیخانی-خبرنگارمملکت:  از 
ابتدای خردادماه تاکنون بیش از ۶۶۰۰ پمپ غیرمجاز 
بر روی شبکه آبرســانی شهرها و روستاهای تحت 

پوشش استان اصفهان کشف شده است
بیشــترین پمپ های غیرمجاز کشــف شده در سه 
ماهه خرداد، تیر و مردادماه سال جاری به ترتیب در 
محدوده آبفای منطقه ۴ شهر اصفهان  با ۸۵۴، منطقه 
براآن و کرارج با ۷۲۵ و آبفای منطقه ۵ شهر اصفهان  

با ۶۵۷ مورد بوده است.
کشــف این پمپ های غیر مجاز حاصل حدود ۷۰ 
هزار پایش در سطح استان توسط کنتورخوان ها و یا 

مروجین مصرف بهینه آب است. 
به دنبال کشــف پمپ های غیر مجاز، برای مالکان 
این ســاختمان ها اخطار لازم صادر شد که تا کنون 
۱۶۱۹ پمپ اصلاح شده و بقیه در حال اصلاح است. 
همچنین انشعاب آب ۹۰ مشترک نیز به دلیل اصلاح 

نکردن به موقع، به طور موقت قطع شده است. 
نصب پمپ مســتقیم روی شبکه آبرسانی منجر به 
کاهش شــدید فشــار یا قطع آب و اختلال در امر 
آبرســانی عادلانه به مردم می شود و شرکت های 
آبفا میتوانند انشعاب اینگونه مشترکین را تا زمان رفع 

تخلف به صورت موقت قطع کنند. 

.
با هدف تسهیل در رفت و آمد 

رانندگان صورت گرفت
واگذاری امور صدور پروانه 
عبور ترافیکی و رسیدگی 
به تخلفات اضافه تناژ به 

شهرستان های البرز
البرز  -  حیدری  -  خبرنگارمملکت  :  

معاون حمــل و نقل اداره کل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای البرز از واگذاری امور صدور پروانه عبور ترافیکی 
و رســیدگی به تخلفات اضافه تناژ به ادارات راهداری و 
حمل ونقل جاده ای شهرستان های استان البرز با هدف 
سهولت دسترسی رانندگان به خدمات مورد نیاز و تمرکز 

زدایی خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه وشهرســازی)البرز(، 
سید اسماعیل امیرزاده با اشــاره به واگذاری امور صدور 
پروانه عبور ترافیکی و رســیدگی به تخلفات اضافه تناژ 
به ادارات راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان های 
کرج، نظرآباد، ساوجبلاغ و اشتهارد، اظهار کرد: تا پیش از 
واگذاری امور به ادارات این شهرستان ها، رانندگان مجبور 
بودند برای گرفتن پروانه عبور بار ترافیکی و انجام کارهای 
مربوط به تخلفات اضافه تناژ به اداره کل راهداری و حمل 

و نقل جاده ای مرکز استان مراجعه کنند.
وی گفت: باتوجه به پراکندگی مراکز توزیع بار و فاصله 
شهرک های صنعتی استان، با ایجاد امکانات زیرساختی در 
ادارات حمل و نقل جاده ای شهرستان ها، شرایطی فراهم 
شد تا رانندگان بتوانند با مراجعه به نزدیکترین شهرستان 
محل دریافت بار، کارهای مربوط به پروانه عبور بار 
ترافیکی و تخلفات اضافه تناژ را انجام دهند و دیگر 
مجبور نشوند برای انجام کارهایشان با طی مسافت 

طولانی به اداره  مرکزی مراجعه کنند.

اخبار

ایلام-خبرنگارمملکت
مدیرکل بیمه ســلامت ایلام گفت: ســال گذشته ۲۳۰ 
میلیارد ریال هزینه درمان بیماران کرونایی پرداخت شده 
که میانگین هزینه هر پرونده ۴۲ میلیون و ۸۶۰ هزار ریال 

بوده است.
نورالدین رحیمی  در نشست هم اندیشی با اصحاب رسانه 
ایلام اظهار داشت: پنج هزار و ۳۷۷ پرونده بیمار کرونایی 
داشتیم که چهار هزار و ۶۶۷ بیمه شده تست آنها مثبت 

بوده است.
کی افزود: ۹۰ درصد هزینه داروهای کرونا مانند رمدسیویر 

بصورت سرپایی بر عهده بیمه سلامت است و در کلینیک 
های تنفسی تزریق می شود.

مدیرکل بیمه ســلامت ایلام تاکید کرد: پروتکل های 
بهداشــتی در برخی از شهرســتان های استان بدرستی 
رعایت نمی شــود و هر روز شاهد از دست دادن عزیزان 
بســیاری هستیم و رسانه ها باید در این خصوص اطلاع 

رسانی و به مردم هشدار داده شود.
رحیمی یادآور شد: استان ایلام دارای ۳۵۰ هزار و ۷۷۱ نفر 
بیمه شده اســت که از این میزان ۲۲۵ هزار نفر در قالب 
صندوق روستاییان و عشایر، ۳۶ هزار و ۶۶۸ نفر سلامت 

همگانی، ۷۷۵ نفر صندوق بیمه ایرانیان، ۲۹ هزار و ۹۴۵ 
نفر  ســایر اقشــار و ۵۷ هزار و ۸۵ نفر کارکنان دولت را 

تحت پوشش دارد.
وی اظهار داشــت: در اســتان ۵۴۲ بیمار خاص از جمله 
بیماران دیالیزی، تالاســمی، هموفیلــی و ام اس تحت 
پوشش این بیمه قرار دارند و خدمات مرتبط با بیماری آنها 

بصورت رایگان انجام می شود.
رحیمی اضافه کرد: در زمینه طرح الکترونیکی کردن نسخ 
و اسناد بستری جزو سه استان پیشرو در کشور هستیم و 

تمام مطب پزشکان به این سامانه متصل هستند.

مدیرکل بیمه سلامت استان خبرداد؛

پرداخت ۲۳0 میلیارد ریال هزینه بیماران کرونایی ایلام 

خبر

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش مازندران خبر 
داد:

 آغاز مرحله دوم واکسیناسیون معلمان
 و کارکنان آموزش و پرورش

ساری- امیری فر-خبرنگارمملکت: 
 علی سهرابی از آغاز مرحله دوم واکسیناسیون فرهنگیان و کارکنان آموزش و پرورش در سراسر استان

 خبر داد.
به گزارش اداره اطلاع رســانی و روابــط عمومی آموزش و پرورش مازندران؛ »علی ســهرابی« 
با اشــاره به درصد معلمان واکســینه شــده، گفت: تا امروز حدود ۸۲ درصد از فرهنگیان مدارس 
دولتــی و غیردولتــی در مراکــز اختصاصی واکسیناســیون آمــوزش و پرورش واکســن خود را 
تزریق کردند و بخشــی هم خارج از مرکز ما واکســینه شــدند مانند افرادی کــه فرهنگی بودند 
امــا به عنوان خبرنگار یا عوامل اجرایی ســتاد انتخابات یا به دلیل داشــتن بیماری خاص خارج از 
مراکــز ما مرحله اول واکســن کرونا را دریافت کردنــد و در مجموع و برابر آمار دانشــگاه علوم 
پزشــکی، بالــغ بر ۹۰ درصد از همکاران رســمی و غیررســمی ما واکســن مرحلــه اول خود را 
دریافــت کردند و از امروز ده درصد باقی مانده برای دریافت مرحله نخســت واکســن و بقیه هم 
برای دریافت مرحله دوم واکســن به مراکز واکسیناســیون مراجعه خواهند کرد و اطلاع رســانی 
 لازم هم انجام شــد تا همکاران برابر تاریخ اعلام شــده واکسن شوند تا به پوشش صددرصدی در

 واکسیناسیون برسیم.
ســهرابی افزود: همــه معلمان آموزشــی، کادر اجرایی مــدارس دولتی و غیردولتــی و کارکنان 
ادارات آمــوزش و پــرورش شهرســتان ها و مناطــق کــه به طور مســتقیم یا غیر مســتقیم با 
دانش آموز ســروکار دارند، واکســینه خواهند شد و درخصوص واکســن دانش آموزان باید منتظر 
باشــیم تا ببینیم در ســطح کلان چه تصمیمی گرفته خواهد شــد ضمن این که واکسیناســیون 
 برخــی دیگر از افراد مرتبــط با دانش آموزان مانند رانندگان ســرویس ها نیــز در زمان خود اجرا

 خواهد شد. 

 احداث اولین خانه روباز سپک تاکرای ایران
 در کرمانشاه

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگارمملکت : 
رئیس کمیته سپک تاکرای استان کرمانشاه از اتمام عملیات احداث اولین خانه 

روباز سپک تاکرای ایران در کرمانشاه خبر داد.
رضا رســتمی بااشاره به آغاز عملیات احداث این پروژه از سال گذشته، اظهار 
کرد: ایده ساخت این زمین را چند سال پیش که برای حضور در یک مسابقه 
بین المللی به کشور چین سفر کرده بودیم، از زمین های روباز سپک تاکرای 

این کشور گرفتم.
وی افــزود: باتوجه به مزیت هایی که احداث این پروژه داشــت، با موافقت 
مدیرکل ورزش و جوانان اســتان کلنگ احداث آن سال گذشته در مساحت 
۲۵۰ متر مربع  به زمین زده شد و اکنون نیز آماده افتتاح و بهره برداری است.

رئیس کمیته سپک تاکرای کرمانشاه با اعلام اینکه احداث یک زمین روباز 
ســپک تاکرا در مقایسه با احداث یک سالن برای این رشته از نظر اقتصادی 

بسیار به صرفه تر است، گفت: برای احداث این زمین کاملا استاندارد در کرمانشاه حدود ۳۰۰ میلیون تومان هزینه شده، درحالی که احداث یک سالن 
اختصاصی سپک تاکرا چند میلیارد تومان اعتبار می خواست.

وی خاطرنشان کرد: از سوی دیگر باتوحه به اینکه تمرینات این رشته در فضای باز انجام می شود، مردم بیشتر با آن آشنا شده و زمینه توسعه سپک 
تاکرا را فراهم می کند.

رستمی ادامه داد: از آنجایی که این پروژه در مجموعه ورزشی آزادی شهر کرمانشاه واقع شده که برای عموم قابل دسترس است و روشنایی کافی 
نیز دارد، بنابراین ورزشکاران این رشته در تایم های روز و شب در آن تمرین خواهند داشت.

وی ادامه داد: برای کسانی هم که علاقمند به این رشته باشند، مربیان توانمندی که در سطح ملی فعالیت دارند را در اختیار داریم که به آنها آموزش 
دهند.

رئیس کمیته سپک تاکرای کرمانشاه در ادامه در تشریح وضعیت فعلی این رشته در کرمانشاه هم گفت: متاسفانه شیوع بیماری کرونا طی دو سال 
اخیر باعث توقف مسابقات و فعالیت های این رشته در کرمانشاه شده، با این وجود اخیرا فدراسیون جهانی برنامه های آتی این رشته را اعلام کرده 

که ما نیز براین اساس فعالیت های خود را شروع خواهیم کرد.
وی عنوان کرد: کرمانشاه طی سالهای گذشته قدرت برتر سپک تاکرا در ایران بوده و در تیم ملی از کادر فنی گرفته تا بازیکنان نمایندگان شاخصی 

از این استان حضور دارند.

اصفهان –احســان عالیخانی-خبرنگارمملکت:  جلسه 
بررســی و اتخاذ تصمیم در خصوص تصرفات اراضی 
ملی و ساخت و سازهای غیرمجاز شهرستان مبارکه با 

حضور مسئولین استانی و شهرستانی برگزار شد.
 جلسه بررســی موارد مربوط به تصرفات اراضی ملی، 
ساخت و سازهای غیرمجاز شهرستان مبارکه و احکام 

صادره مرتبــط با آن،بــا حضور علیرضــا قاری قرآن 
مدیرکل راه و شهرسازی اســتان اصفهان و جمعی از 
مسئولین استانی و شهرستانی در محل سالن اجتماعات 
این اداره کل برگزار و پس از بررسی دقیق موارد، اتخاذ 

تصمیم شد.
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان اصفهان در حاشیه 

این جلســه بیان داشت: ساخت و ســاز های غیر مجاز 
وتصرفات اراضی ملی، یک دغدغه ملی است که مقابله 
با آن علاوه بر برخــورد جدی، تعامل و همکاری همه 

دستگاه های مرتبط را می طلبد.
وی بــا بیان اینکه اراضی ملی جزء انفال و حقوق عامه 
مردم است اظهار داشــت: حفاظت از این اراضی یکی 

از وظایف و تکالیف اصلی اداره کل راه و شهرســازی 
اســتان است و این اداره کل با هر گونه دخل و تصرف 
در عرصه های ملــی، با جدیت تمــام برخورد می کند 
همچنین اجــازه نمی دهد که این اراضی دســتخوش 

تخریب و تجاوز قرار گیرند.
قاری قرآن خاطرنشــان کرد: برای جلوگیری از تصرف 
اراضــی ملی اقدامات پیشــگیرانه در اولویت این اداره 
کل قرار دارد کــه از جمله این اقدامــات، نصب تابلو 
و علائم هشــداردهنده و گشــت زنی در اراضی ملی 
 بوده اســت تا مردم بداننــد کدام اراضــی مربوط به

 دولت است.

جلسه برخورد با تصرفات اراضی ملی و ساخت و سازهای غیرمجاز 
شهرستان مبارکه برگزارشد

تبریز - فرحان-خبرنگارمملکت ؛هم زمان با هفته دولت 
۱۴۶ طرح کشاورزی با اعتبار ۱۸ هزار و ۷۹۲ میلیارد ریال 
و با اشــتغالزایی سه هزار و ۴۱۲ نفر در آذربایجانشرقی به 

بهره برداری رسید.
 این طرح ها شــامل ۱۰۰ طــرح آب و خاک، ۱۶ طرح 
باغبانی، ۱۴ طرح صنایع تبدیلی، ۱۲ طرح امور دام، ۲ طرح 
منابع طبیعی، یک طرح شیلات و یک طرح ترویجی است.

آغاز عملیات اجرایی زنجیره تولید گوشت مرغ در شهرستان 
شبستر با ظرفیت ۶ میلیون و ۴۰۰ هزار قعطه در هر دوره با 
سرمایه ثابت ۱۴ هزار و ۶۷۰ میلیارد ریال و اشتغالزایی ۲ 

هزار نفر از جمله این طرح ها بود.
افتتاح شبکه های فرعی ســه و چهار آبیاری و زهکشی 

پایاب سد علویان مراغه با اعتبار ۸۵ میلیارد ریال و اشتغالزایی ۱۰۰ نفر، افتتاح مرغداری گوشتی در شهرستان سراب با 
اعتبار ۵۲ میلیارد ریال و اشتالزایی ۲۰ نفر، احداث و بهسازی کانال آبیاری عمومی شهرستان سراب با اعتبار ۵.۷ میلیارد 

ریال از دیگر طرح های افتتاحی هفته دولت در آذربایجان شرقی است.
همچنین کارخانه تولید خوراک آبزیان در شهرســتان جلفا با اعتبار ۱۱ میلیارد ریال و اشتغالزایی ۱۶ نفر و نیز سامانه 
دستگاه ضد تگرگ شهرستان هادیشهر با اعتبار ۱۳.۶ میلیارد ریال از دیگر طرح های افتتاح شده در آذربایجان شرقی 

است.
استاندار آذربایجان شــرقی در آیین افتتاح این پروژه ها که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد، با قدردانی از اقدامات 
انجام شده در بخش کشاورزی استان، گفت: خدا را شاکریم که کارنامه عملیاتی خوبی در تمامی حوزه ها به خصوص 

در بخش کشاورزی در استان داشته ایم

افتتاح 146  طرح کشاورزی در 
آذربایجان شرقی

فریده محمدی-خبرنگارمملکت : 
افتتاح طرحهای مخابراتی درشهرستان پاوه 

طرحهای مخابراتی درشهرستان پاوه ازتوابع استان 
کرمانشاه افتتاح گردیدند.

به گــزارش روابــط عمومی مخابــرات منطقه 
کرمانشــاه،به مناســبت گرامیداشــت هفته ی 
دولت،ســایت تلفن همراه واقع در منطقه موسوم 
به تپه تانک ازتوابع شــهر نوسودِشهرســتان پاوه 
با حضــور جهانبانی،بخشــدار نوســود ،مهندس 
شــیلانان رئیــس اداره مخابــرات شهرســتان 
ازمســئولین  نوســودوجمعی  شــهردار  پــاوه، 

نوســود، انتظامــی  وفرماندهــی  بســیج  مقاومــت  ناحیــه  ســپاه  فرماندهــان  ازجملــه   محلــی 
 افتتاح گردید. 

برپایه این گزارش مهندس شــیلانان طی سخنانی با گرامی داشت یادوخاطره شهدای گرانقدر دولت ،شهیدان رجایی 
وباهنربه تشریح مشخصات فنی ومزیتهای پروژه های مخابرات و تأثیر آنها در برقراری ارتباط بهتر در سطح بخش و به 

ویژه جاده های این مسیر پرداخت.
وی طرحهای قابل افتتاح وبهره برداری درهفته دولت درشهرســتان پاوه راتعداد ۴ طرح بامجموع اعتباری بالغ بر ۲۳ 

میلیاردو ۳۰۰ میلیون ریال عنوان کرد.
گفتنی است شهرستان پاوه یکی ازمناطق جذاب و کوهستانی ایران اسلامی است که عملیات پوشش دهی تلفن همراه 
باتوجه به نقاط صعب العبورآن باتلاش همکاران زحمتکش مخابرات منطقه کرمانشاه فراهم گردیده وطرحهای توسعه 

ای نیزهمچنان درحال اجراست.

 افتتاح طرحهای مخابراتی شهرستان پاوه
 همزمان با  هفته دولت

ساری- امیری فر-خبرنگارمملکت: 
همزمــان با پنجمیــن روز از هفته دولــت و با حضور 
نمایندگان مردم ساری و میاندورود در مجلس شورای 
اســلامی، مدیرعامل آبفــا مازندران، فرمانــدار و امام 
جمعه میاندورود و خانواده معظم شــهدا، طرح آبرسانی 
به روســتاهای بادلــه، کیاپی و لالیم بــا هدف تامین 
آب شــرب ســالم و پایدار و رفع مشکل کمبود آب در 

شهرستان میاندورود به بهره برداری رسید.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان 

مازندران، دراین مراســم دکتر زارعــی نماینده مردم 
شهرهای ساری و میاندورود در مجلس شورای اسلامی 
ضمن قدردانی از تلاش مدیرعامل و کارکنان شــرکت 
در تامین آب شرب، مسئله آب را از ضرورتهای اجتناب 
ناپذیر مردم دانست و گفت: طرحهای کوتاه مدت و بلند 
مدت برای رفع کمبود آب مشترکین در حال اجراست.

دکتر بابایی دیگر نماینده مردم شــهرهای ســاری و 
میاندورود در مجلس شــورای اسلامی نیز بر تاکید بر 
اینکه خدمت رسانی بهینه، اصول و سرلوحه کار دست 

اندرکاران باشد، مردم استان را شایسته دریافت بهترین 
خدمات دانستند.  

مدیرعامل آب و فاضلاب استان مازندران طی سخنانی 
با بیان اینکه عملیات طرح آبرســانی به روســتاهای 
بادله،کیاپی و لالیم در ســالجاری آغاز شــد، گفت: در 
این طرح ۵۳۰۰ متر خط انتقال آب به قطر ۲۰۰ میلی 
متــر برای انتقال آب به مخــزن کیاپی، ۲۰۰ متر خط 
۲۰ کیلووات در روســتای بادله و نصــب و راه اندازی 
یک دستگاه پمپ شناور برای تامین آب شرب روستای 

لالیم به اجرا در آمد.
مهندس برارزاده، اعتبار صرف شــده برای اجرای این 
طرحها را ۴۵ میلیارد ریال دانست و تصریح کرد: ۱۵۰۰ 
خانوار در این شهرستان از مزایای این طرحها برخوردار 

شدند.

با هدف تامین آب شرب سالم و پایدار

طرح آبرسانی به 3 روستای میاندورود  بهره برداری شد
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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آتیلا پسیانی: مطالبه داریم
آتیلا پسیانی مهم ترین مطالبه از وزیر جدید فرهنگ و ارشاد 

اسلامی را جلب اعتماد جامعه هنری می داند.
این هنرمند که در عرصه های هنری گوناگونی مانند تئاتر، 
ســینما، تلویزیون فعال است، در گفتگو با ایسنا از وضعیت 
دشوار اجرای تئاتر در دوران کرونا و پیگیری های خانه سینما 
برای واکسیناســیون هنرمندان سخن می گوید، از تعطیلی 
رشته نمایش در هنرستان سوره دختران ابراز تاسف می کند 
و مهم ترین مطالبات جامعه هنری از وزیر جدید فرهنگ و 

ارشاد اسلامی را اعتمادسازی می داند.
او در آغاز درباره مهم ترین مطالبات هنرمندان از وزیر جدید 
می گوید: مهم ترین خواســته جامعه هنری از وزیر جدید، 
جلب اعتماد است و این اعتماد با انجام اموری مانند برقراری 
حقوق ایام بیکاری، ارتقای وضعیت بهداشــتی سالن های 
تئاتر برای جلب اعتماد مردم، ســرعت بخشــیدن به روند 
واکسیناســیون هنرمندان و ... رخ می دهد. اگر وزیر جدید 
این امور زیربنایی را انجام دهد، کل جامعه هنری پشــت 

او خواهند ایستاد.
این هنرمند در ادامه، تعطیلی رشــته نمایش در هنرستان 
ســوره دختران را تصمیمی اشتباه می داند و می گوید: این 
تصمیم نادرست اســت مگر اینکه دلایلی کاملا منطقی 
داشته باشند. در هر حال متاسفانه این نگرانی وجود دارد که 
این ماجرا به دیگر مراکز آموزشی و دانشگاه های هنری هم 
تسری پیدا کند که اگر چنین شود، فضا برای فعالیت زنان 
در هنرهای نمایشی هر روز تنگ تر خواهد شد و کم کم باید 

به فکر مردان زن پوش باشیم!
پسیانی که اجرای نمایشش »قهوه قجری« به دلیل شرایط 
کرونایی در اســفند سال ۹۸ متوقف شد، از وضعیت دشوار 

اجرای تئاتر در این دوران می گوید.
او توضیح می دهد: فعلا هیچ امیدی برای شروع دوباره تئاتر 
ندارم. با این ریتم واکسیناسیون بعید می دانم فعلا بتوانیم در 
شرایط معقولی تئاتر اجرا کنیم.  البته که همه مشکلات ما 
فقط به واکسینه کردن مردم برنمی گردد. گیرم که کرونا را 
مهار کردیم، ترس مردم را برای حضور در سالن های تئاتر 

چگونه مهار کنیم.
این کارگردان خاطرنشــان می کند: تماشاگران تئاتر جزو 
قشــر فکور جامعه هستند، کســانی  که عموما به رعایت 
پروتکل های بهداشــتی پایبندند و چنین افرادی تا مدت ها 
در ســالن های تئاتر حاضر نخواهند شد و باید برای جلب 
اعتماد دوباره آنان برای حضور در این سالن ها  تلاش کرد 
ولی با این شرایط، فعلا اجرای تئاتر منطقی به نظر نمی رسد.

پسیانی سپس از مشکلی دیگر هم سخن می گوید؛ اینکه 
تئاتر هنوز در سبد مصرف خانوار قرار نگرفته است.

او در ایــن زمینه توضیح می دهد: تئاتر بــرای مردم ما به 
نان تبدیل نشده است و هنوز در سبد خرید خانواده ها قرار 
نگرفته. گیرم که کل تئاترها را برای ۵ سال ببندند، کسی 
متعرض نمی شود. فقط خود جامعه تئاتری اعتراض خواهد 
کرد. در خوش بینانه ترین حالت تنها دو سه هزار نفر در میان 
مردم وجود دارند که نیازمند تماشای تئاتر هستند. این رقم 

در یک جامعه ۸۰ میلیونی فاجعه است.
پسیانی که مدت ها از سوی خانه سینما پیگیر واکسینه کردن 
هنرمندان بوده است، در پایان این گفتگو درباره نتایج این 
پیگیری ها توضیح می دهد: ماه هاست که پیگیر این ماجرا 
هســتیم. بعد از این همه وقت، تازه ســه روز پیش دستور 
واکسیناســیون داده اند بدون اینکه حتی یک سُرَنگ دیده 
باشیم! در تمام این مدت بسیاری از دوستان و همکاران مان 
را به دلیل ابتلا به کرونا از دست دادیم، بسیاری از آنان در 
این شرایط پرریسک، بدون ماسک مقابل دوربین می روند. 
بنابراین سخنان مدیران هنری مبنی بر اینکه واکسینه کردن 
گروه های نمایشــی جوان که در حال اجرای نمایش یا در 
نوبت اجرا هســتند، در اولویت است، ضمانت اجرایی ندارد 
و زمانی ضمانت اجرایی خواهیم داشــت که واکسیناسیون 
سراسری به صورت جدی انجام شود.آتیلا پسیانی به تازگی 
بازی در دو مجموعه »مردم معمولی« به کارگردانی رامبد 
جــوان و »برف بی صدا می بارد« کار پوریا آذربایجانی را به 
پایان رســانده و قرار است برای بازی در یک سریال دیگر، 

مقابل دوربین مهران احمدی برود.

دستورالعمل مرکز اطلاعات 
گردشگران ابلاغ شد

معاون گردشــگری وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دستی از ابلاغ دســتورالعمل نظارت بر تاسیس و 
فعالیت مراکز اطلاعات گردشــگران به ادارات کل استانی 

خبر داد.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی معاونت گردشگری، 
ولی تیموری گفت: دستورالعمل نظارت بر تاسیس و فعالیت 
مراکز اطلاعات گردشــگران در داخل کشــور با استناد به 
ماده ۳ آئین نامه اجرایی قانون توســعه صنعت ایرانگردی 
و جهانگــردی مصــوب ۱۵/۴/۱۳۷۳ و اصلاحات بعدی 
دســتورالعمل نظارت بر تأسیس و فعالیت مراکز اطلاعات 
گردشــگران در دفتر توسعه گردشــگری داخلی تدوین و 
به ادارات کل اســتانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی کشــور ابلاغ شــد.وی اظهار کرد: مراکز 
اطلاعات گردشــگران یکی از اجزاء و مؤلفه های مؤثر در 
تأمین اطلاعات مورد نیاز گردشگران است. مطالعه مراکز 
اطلاعات گردشــگران در مقاصد گردشــگری نشانگر آن 
است که هر مقصد با توجه به گستردگی جاذبه ها، خدمات 
و حجم مراجعه مخاطبان معمولا تعداد مشــخصی از این 
قبیــل مراکز را در خود جای داده اســت. اندازه این مراکز 
بســته به نوع و حجم فعالیت هایشان از یک باجه کوچک 
و ساده تا ساختمان های چندین طبقه، متغیر است. در کنار 
اطلاع رسانی، خدمات و فعالیت های دیگری نیز در راستای 
پاسخگویی به نیازهای گردشگران در زمینه انتخاب محل 
اقامت، تهیه بلیت، ویزا، تبدیل ارز خارجی و... در این مراکز 
صورت می پذیرد.تیموری گفــت: نمونه هایی از این مراکز 
در خارج از مقصد و در بازارهای هدف گردشــگری ایجاد 
می شــوند تا ضمن اطلاع رسانی و تسهیل سفر گروه های 
گردشگران به سوی مقصد مورد نظر، فعالیت های تبلیغاتی 
و بازاریابی بخش های دولتی و خصوصی مقصد در آن بازار 
را ســاماندهی کنند. با توجه به نقش و اهمیت این مراکز، 
صنعت گردشگری ایران نیز برای پاسخگویی به نیازهای 
اطلاعاتی گردشــگران علاقه مند و نیز معرفی جاذبه ها و 
امکانات گردشگری کشــور در سطوح داخلی و بین المللی 

به استقرار تعداد معینی از این مراکز نیاز دارد.

با گذشت دوسال از شیوع بیماری کووید-۱۹ در سراسر 
جهان، در طی این مدت شاهد جهش های متنوعی از 
ویروس کرونا بوده ایم. آخرین ســویه ای که از ســوی 
سازمان جهانی بهداشت طبقه بندی شده است »لامبدا« 
نام دارد که نخستین بار در دسامبر گذشته در کشور پرو 
 )۳۷.C( ۳۷.شناسایی شــد. نام علمی این واریانت، ث
است. این گونه پیش از این در برخی از ایالات آمریکا 
و دست کم ۲۹ کشور دیگر که اغلب در آمریکای لاتین 

هستند، شناسایی شده است.
کرونا لامبدا در ۱۵ ژوئن ۲۰۲۱ توسط سازمان بهداشت 
جهانــی )WHO( به عنوان یکــی از انواع کرونا در 
سطح جهانی دسته بندی شد. سازمان بهداشت جهانی، 
این ویــروس را دارای جهش هایی با پیامدهای اثبات 
شــده در انتقال و شــدت می داند که در کشــورهای 

متعددی شناسایی شده است.
-کرونا لامبدا چه علائمی دارد؟

در حال حاضر، هیچ شواهدی وجود ندارد که علائم نوع 
جدید C.۳۷ یا کرونا لامبدا را از سایر گونه های کرونا 
 ، NHS ویروس متفاوت سازد. اما بر اساس گزارش

علائم اصلی کووید-۱۹ عبارتند از:
* تب – طوری که هنگام لمس قفسه سینه یا کمرتان 
احساس گرما کنید )نیازی به اندازه گیری درجه حرارت 

نیست(.
* ســرفه مداوم – بیش از یک ساعت سرفه یا تداوم 

سرفه در چند مرتبه طی ۲۴ ساعت.
* از دست دادن حس بویایی یا چشایی یا تغییر در آن.

-کدام واکسن ها در مقابل کرونا لامبدا مؤثر هستند؟
محققان دریافتنــد که واکســن های mRNA در 
برابر نوع لامبدا مؤثر هســتند. هر دو واکسن فایزر و 
 mRNA مدرنا که در آمریکا تولید می شــوند، از نوع
هستند و این مسئله بدین معناست که این دو واکسن 
حاوی مواد ژنتیکی هستند که سلول های بدن را وادار 

می سازند که ویروس کرونا تولید کنند تا واکنش ایمنی 
بدن را برانگیزند. هرچند مشخص شد که لامبدا دارای 
جهش هایی است که توانایی گریز از فرایند خنثی سازی 
آنتی بادی های ایجاد شده توسط CoronaVac را 

دارد.
به گفته محققان دانشگاه کیوتو، گسترش این واریانت 
در سراسر شیلی نگران کننده است چون بررسی ها نشان 
می دهــد که کرونا لامبدا در فرار از روند ایمن ســازی 
بدن توســط واکسیناســیون مهارت دارد. با این حال، 
رایج ترین واکســنی که در شیلی اســتفاده می شود 
CoronaVac اســت که متفاوت از واکسن های 

فایزر، مدرنا و آسترازنکا عمل می کند.
محققان تأکید کردند که برای تأیید اثربخشی واکسن ها 
مطالعات بیشتری نیاز است؛ آنها معتقدند که همه گیری 

ویروس کرونا مادامی که ۸۰درصد مردم جهان واکسینه 
نشوند، پایان نخواهد یافت.

محققان دانشکده پزشــکی گروسمن اثر واکسن های 
mRNA مانند فایــزر و مدرنا را در برابر نوع لامبدا 
آزمایش کردند. بنا به نتایج به دست آمده، نوعی مقاومت 
نسبی در برابر خنثی ســازی ویروس وجود دارد اما به 
احتمال زیاد باعث کاهش حفاظت در افراد واکسینه شده 
در برابر ویروس نمی شود و افرادی که واکسینه شده اند تا 

حد قابل توجهی ایمن هستند.
-کدام کشورها درگیر لامبدا شده اند؟

ســویه لامبدای ویروس کرونا، که نخستین بار در پرو 
مشــاهده شــد، تاکنون به بیش از ۵۰ کشور راه یافته 

است.
این ویروس با سرعت بالایی در شیلی، آرژانتین، برزیل، 

کلمبیا، اکوادور و مکزیک در حال شــیوع است. شیوع 
ویروس در اروپا نیز در کشورهای هلند، اسپانیا، فرانسه و 
پرتغال گزارش شده است. شایان ذکر است که آمریکای 
لاتین با بیش از ۱.۴ میلیون مرگ بر اثر کرونا، می تواند 

مرکز جدیدی از انواع جهش های این ویروس باشد.
-نکته پایانی

دکتر ماریا ون کرخوو، یکی از مدیران سازمان بهداشت 
جهانی گفت که این سازمان در حال پیگیری است که 
آیا کرونا لامبدا را باید به عنوان در دســته بیماری های 
نگران کننده طبقه بندی کنــد یا خیر. این تأیید وقتی 
صورت می گیرد که ثابت شود لامبدا با شدت بیشتری 
منتقل شود و قابلیت افزایش انتقال ویروس را داراست.

بطــور کل، نوع لامبدا در صورتــی که منجر به یکی 
از موارد زیر شــود، به عنوان یــک عامل نگران کننده 

نگران کننده شناخته می شود:
· افزایش قابلیت انتقال ویروس
· تغییر مضر در اپیدمیولوژی آن

· افزایش توانایی بیماری زایی
· تغییر علائم بیماری

· کاهش اثربخشی تست تشــخیص کرونا، درمان و 
اقدامات پیشگیرانه مانند واکسیناسیون

-وضعیت ابتلا در افراد واکسینه شده و نشده
ایســنا نوشــت: مرکــز کنتــرل و پیشــگیری از 
بیماری)CDC( آمریکا نتایج پژوهشی در شهرستان 
برنستبل ماساچوست را درباره ی وضعیت مبتلایان به 
کرونا را منتشر کرد. در این پژوهش که در ماه گذشته 
)جولای( میلادی انجام شد مجموعا ۴۶۹ مورد بیمار 
مبتلا به کووید ۱۹ شناسایی شد. پوشش واکسیناسیون 

در بین ساکنان واجد شرایطِ ماساچوست ۶۹% بود.
یکی از نکات مهم ایــن پژوهش آن بود که ۳۴۶ نفر 
تقریباً معادل با  ۷۴% مــوارد ابتلا به کرونا در افرادی 
اتفاق افتاده بود که کاملا واکســینه شده بودند. از این 

تعداد، ۳۰۱ )۸۷%( نفر مرد با میانگین ۴۲ سال بود. بر 
اساس نوع واکسن از مجموع ۳۴۶ نفر، ۱۵۹ نفر واکسن 
 mRNA فایــزر«، ۱۳۱ نفر واکســن« mRNA
»مدرنا« ، و ۵۶ نفر واکســن »جانســون و جانسون« 

دریافت کرده بودند. 
از  مجموع ۳۴۶ نفر مبتــلا به کووید که پیش از این 
واکسینه شده بودند، ۲۷۴ نفر آنها )۷۹%( دارای علامت 
مانند سرفه و سردرد بودند. همچنین از ۵ بیمار کووید 
که در بیمارســتان بودند ۴ نفرشان پیش از این کاملا 

واکسینه شده بودند.
توالــی ژنومی نمونه ها از ۱۳۳ بیمار  بیانگر آن بود که 
۱۱۹)۸۹%( نفر از آن ها مبتلا به سویه دلتا شده بودند. 
نکته دیگــر این گــزارش مقدار Ct حــال از انجام 
 Cycle که مخفف Ct .بود RT-PCR آزمایش
Threshold است یکی از پارامترهای مورد بررسی 
در آزمایش RT-PCR است. عدد Ct در آزمایش 
کرونا RT-PCR می توانــد معیاری از مقدار و لود 
ویروس را نمایش دهد. مشــخصا در آزمایش کرونای 
RT-PCR اگر مقدار Ct کمتر از ۴۰ باشــد آنگاه 

تست کرونای فرد مثبت می شود. 
 ،CDC بر این اســاس در گزارش منتشــره از سوی
مقادیر Ct حاصل از آزمایش RT-PCR در نمونه 
های ۱۲۷ فرد واکسینه شده مشابه با مقدار Ct ۸۴ فرد 

واکسینه نشده بود.
مرکز کنترل و پیشــگیری از بیماری)CDC( آمریکا 
توصیه کرده است که تمامی افراد حتی کسانی که به 
طور کامل واکسینه شده اند باید در محیط های عمومی 
سرپوشــیده که انتقال کووید در آن زیاد یا قابل توجه 
است، از پوشش ماسک استفاده کنند. همچنین با توجه 
به قابلیت انتقال بالای ســویه دلتا دو استراتژی اصلی 
برای مقابله شامل رعایت شــیوه نامه های بهداشتی 
متناظر با رفتار افراد و تزریق واکسن با اثربخشی است.

کاریکاتور

لاکچری!!  کارتن خوابی 
اظهارات عجیب یک عضو شورای شهر تهران که گفته بود کارتن خوابی یک سبک زندگی است؛ سوژه کارتونی از 

لاله ضیائی در صفحه اینستاگرامش شد.

صداوسیما که بازی های کاروان اعزامی کشورمان 
به مســابقات المپیک را به صورت کامل پوشش 
داد، حالا در پخش بازی های پارالمپیک و پوشش 
تصاویر مربوط به مسابقه وزنه بردار کشورمان که 
به اولین مدال طلای ایران هم منجر شــد، با این 
پرسش مواجه شده است که چرا جریان این دیدار 
باید توســط یک موبایل و با کیفیت پایین پخش 
شود؟روح الله رستمی روز گذشته موفق شد مدال 
طلای وزنه برداری پارالمپیک توکیو را کسب کند 
و کاروان ایران را به اولین مدال طلای پارالمپیک 
برساند اما نکته قابل توجه این مسابقه پخش این 

رویداد با کیفیتی غیرقابل انتظار از صداوسیما بود.
محمدرضا پورحســن ـ مدیر پخش شبکه ورزش 
ســیما ـ در گفت و گویی با ایسنا درباره ی نحوه 
پخش مســابقات وزنه بــرداری تیم ایــران در 
پارالمپیک، توضیح داد: پوشش مسابقات پارالمپیک 
از سوی کشور میزبان، متفاوت از مسابقات المپیک 
اســت؛ از این جهت که به دلیل شرایط جسمی و 
نحوه برگزاری مسابقات، متولی برگزاری که در حال 
حاضر کشور ژاپن است، شرایط پخش تلویزیونی را 
برای همه ی رشته های پارالمپیک فراهم نکرده 
است.وی ادامه داد: بخشی از مسابقاتی که پخش 

تلویزیونی می شــود، به دلیل این اســت که در 
دوره هــای قبل، خود برگزارکنندگان مســابقات 
المپیک از کشورها نظرسنجی کردند و بر اساس 
این نظرســنجی ها، برخی کشورها برای پخش 
تلویزیونی برخی رشــته ها مطالبه کرده بودند. به 
عنوان مثال برخی رشته ها ی فوتبال نابینایان و یا 
بسکتبال با ویلچر یا والیبال نشسته جزو مطالبات 
کشورها در دوره های قبل بود که به دلیل تقاضا 
و جذابیتشــان پخش تلویزیونی داشــته باشد. در 
این دوره هم امکان پخش تعدادی از رشته های 
ورزشی را خود پخش کننده مسابقات پارالمپیک 
فراهــم نکرده که مســابقات وزنه بــرداری هم 
شامل آن می شود. همان طور که شرایط پخش 
تلویزیونی مســابقات تیرو کمان و یا دورمقدماتی 

مسابقات والیبال نشسته هم فراهم نشده است.
مدیر پخش شــبکه ورزش تاکید کرد: مسابقات 
والیبال نشسته هم از دور یک هشتم به بالا پخش 
تلویزیونی دارد و این مســاله ربطی به صداوسیما 
ندارد که حق پخش آن را خریداری نکرده است. 
برگزارکننده شرایط پخش تلویزیونی آن را فراهم 
نکرده است. با این حال به دلیل اینکه بسیاری از 
رشته های ورزشی برای ما اهمیت دارد و مدال آور 

است، تیم رسانه ای صداوسیما که در توکیو مستقر 
هســتند با حداقل امکانات، تصاویر را به آنتن می 
رســانند. حتی با اینکه وقتی موبایل روشن باشد، 
تخلف گزارش می شــود و شــاید همکاران ما را 
اخراج کنند اما با همه ی این مشکلاتی که وجود 
دارد، این شرایط را فراهم کردند که حتی در سطح 
ارتباط موبایلی هم که شــده بتوانیم  پخش زنده 
این رویدادها که منجر به کســب مدال از سوی 

ورزشکاران ما می شود را نشان دهیم.
پورحســن ســپس گفت: اگر یادتان باشد شبکه 
ورزش در مســابقات المپیک از ســاعت ۴ صبح 
پخش زنده همه مســابقات را داشــت؛ بنابراین 
اگر شــرایط پخش زنده مسابقات فراهم باشد ما 
کوتاهی نمی کنیم. حتی خیلی از رشته هایی که 
ایران در آن حضور نــدارد، به دلیل علاقه مندی 
مخاطبان به این رشــته ها، پخش تلویزیونی می 
کنیم. بنابراین آن رشته هایی که نمی توانیم پخش 
تلویزیونی داشته باشیم، به دلیل این است که خود 
متولیان برگزاری مسابقات، پوشش تلویزیونی برای 
آن رویدادها تدارک ندیــده اند و یا در دوره های 
قبل بر اســاس بررسی ها و نظرسنجی هایی که 
شده، علاقه مندی کشورهای پای ثابت مسابقات 
پارالمپیک، در قبال برخی رشته ها کم بوده است 
و پخش تلویزیونی را محدودتر طراحی می کنند. 
برای پــی بردن به صحت این موضوع، حتی می 
تــوان به جدول پخش تلویزیونی این مســابقات 
در ســایت خود المپیک رجوع کرد و اطلاعات را 
درآورد.مدیر پخش شــبکه ورزش سیما همچنین 
در پاسخ به اینکه آیا خود صداوسیما نمی توانست 
تجهیزات مناسب برای پخش برخی مسابقات از 
جملــه وزنه برداری کــه از ورزش های محبوب 
کشورمان اســت را فراهم کند؟ توضیح داد: ما در 
آنجا تجهیزات پخش تلویزیونی داریم و امکانات 
هم فراهم است اما مجوز نمی دهند. در حال حاضر  
استفاده از موبایل و اینترنت هم با محدودیت روبه 

روست و سخت گیرانه برخورد می کنند.

مدیر روابط عمومی فیدیبو با بیان این که طرح صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی لطمه غیرقابل انکاری می زند، از 
این که این طرح چطور میل و انگیزه مخاطبان کتاب را برای مطالعه کاهش می دهد، می گوید.

مهدی محبعلی، مدیر روابط عمومی فیدیبو در گفت وگو با ایسنا، درخصوص موضع این مجموعه نسبت به طرح »صیانت از 
حقوق کاربران در فضای مجازی« با توجه به برخی اظهارنظرها مبنی بر فواید اجرایی شدن این طرح برای کسب وکارهای 
داخلی اظهار کرد: مثل همه کسب وکارهایی که به اینترنت وابسته هستند و شرایط کاری را برای مخاطبان شان بر بستر 
اینترنت آزاد می بینند، ما هم معتقدیم که چنین طرحی نه تنها نمی تواند به کســب وکارها کمک کند، بلکه باعث می شود 

استفاده درست و بهینه از اینترنت کاهش پیدا کند.  
او افزود: با توجه به این که ما به مخاطبان مان محصول فرهنگی ارائه می دهیم و این مخاطبان نیازمند آن هستند که بتوانند 
در مورد کتاب بنویسند، بخوانند و جست وجو کنند و نظرات مختلف درباره کتاب ها را دربیاورند، محدود کردن فضا، اتفاقی 
ناگوار برای ما است و طبیعتا با آن موافق نیستیم.او سپس با اشاره به اهمیت شبکه های اجتماعی توضیح داد: یکی از دلایل 
اصلی این مخالفت این است که سوشال مدیا یا شبکه های اجتماعی گسترده ای که وجود دارد، یکی از مسیرهای معرفی 
کتاب و دریافت اطلاعات کامل از کتاب و یکی از کانال هایی است که مخاطب می تواند از طریق آن اطلاعات بیشتر به 
دست بیاورد و به مطالعه و کتابخوانی ترغیب شود. بر این اساس من فکر می کنم که این طرح می تواند یک لطمه بزرگ 
به کاربران فیدیبو بزند و ما هم معتقدیم که باید در این طرح بازنگری شود.محبعلی با بیان این که کتاب خوراک فرهنگی 
یک جامعه است، گفت: وقتی نحوه مطالعه یا دسترسی به نسخه های مختلف کتاب یا ارتباط با نویسندگان از بین می رود، 
طبیعتا میل و انگیزه مخاطبان کتاب هم برای مطالعه کاهش پیدا می کند. بنابراین با توجه به این که جزئیات این طرح به 
طور شفاف اعلام نشده، اگر بتوانیم شبکه های اجتماعی داخلی را در امتداد حضور شبکه های اجتماعی دیگر پیش ببریم، 
باعث می شود که مخاطب بتواند فرصت بیشتری را برای مطالعه انتخاب کند.او در عین حال بیان کرد: لطمه ای که طرح 
صیانت می زند، لطمه غیرقابل انکاری است و کسب وکارهای اینترنتی هم دچار مشکل می شوند. طبیعتا مخاطبان ما هم 
دچار مشکل می شوند و حتی ممکن است یک بی اعتمادی و تصویر بد از ما پیش مخاطبان مان به وجود بیاید، در صورتی 
که ما اعتقاد داریم این فضاها باید باز باشد و نسخه های کتاب های خارجی در اختیار مخاطبان قرار بگیرد و بتوانند آن ها را 
بخوانند و  از طریق دریچه سوشال مدیا درباره آن ارتباط بگیرند. مدیر روابط عمومی فیدیبو همچنین درخصوص این دیدگاه 
که فضای رقابتی ای که با محدودسازی پلتفرم ها و کسب وکارهای خارجی برای کسب وکارهای داخلی به وجود بیاید می تواند 
فضای مناسبی باشد نیز توضیح داد: وقتی محصول ارزشمندی داشته باشید که بتواند نیاز مخاطب را برطرف کند، طبیعتا 
ارزش افزوده ای دارید، ارزش افزوده به تنهایی نمی تواند با داخلی بودن آن باشد. ارزش افزوده باید در خود محصول نهفته شده 
باشد، صرفا این که یک محصول ایرانی داریم، به معنای برتر بودن نیست. محصول ما باید ارزش افزوده های تکنیکی داشته 
باشد که این طبیعتا با توجه به شرایطی که داریم، فعلا امکان پذیر نیست و اگر هم باشد، باید مخاطب را برای انتخاب آزاد 

گذاشت. اما وقتی مخاطب را محدود کنید، از آن استفاده نمی کند. 

یک ســنگ کارتونــی توکنیزه شــده، به قیمت 
باورنکردنی یک میلیــون و ۳۰۰ هزار دلار فروخته 

شد.
به گزارش روز یکشــنبه خبرنگار فرهنگی ایرنا از 
روزنامه نیویورک پست، در هفته ای که گذشت یک 
 ،)ETH( خریدار ناشــناس با پرداخت ۴۰۰ اتریم
معادل بیش از ۱ میلیــون و ۳۰۰ هزار دلار، توکن 
غیرقابــل معاوضه تصویر یک ســنگ کارتونی را 
خرید. این نقاشی جزئی از ۱۰۰ طرح مشابه از یک 
سنگ در سایه های مختلف است که هرکدام توکن 

غیرقابل معاوضه یا ان اف تی خود را دارند.
پروژه کشیدن این طرح ها از سال ۲۰۱۷ آغاز شد اما 
تا سال گذشته که خرید و فروش ان اف تی ها داغ 
شد، توجه چندانی را به خود جلب نکرد. همین هفته 

گذشته توکن های غیرقابل معاوضه این مجموعه به 
قیمت چند صد هزار دلار فروخته می شدند اما قیمت 
آنهــا در تاریخ ۲۳ اوت )۱ شــهریور( به یکباره اوج 
 EtherRock گرفت.این سنگ کارتونی را که
 ) Tom Osman( ۴۲ نام دارد، تــام عثمان#
معامله گر انگلیســی ارزهــای دیجیتال به فروش 
گذاشــت که چند هفته پیــش آن را تنها به قیمت 
۱.۷ اتریم یا چهار هزار و ۸۰۰ هزار دلار خریده بود.

توکن های مجموعه EtherRock این روزها به 
نمادی از اعتبار در بین معامله گران ارزهای دیجیتال 
تبدیل شــده اند. براساس گزارش های منتشر شده، 
مالک فعلــی EtherRock #۴۲ یکی از چند 
نفری اســت که در ماه مارس با پرداخت چهار هزار 
و ۲۰۰ اتریم یک مجموعه کریپتوپانک پرمتقاضی 

را خریدند؛ کریپتو پانــک  )CryptoPunk( به 
هر یک از دارایی هایی کلکسیونی از هنر دیجیتال 
گفته می شود که توسط توکن های غیرقابل معاوضه 
در بلاکچین اتریوم ارائه می شــوند.به گزارش ایرنا، 
همزمــان با نفوذ روزافــزون اینترنت و پلتفرم های 
مجازی بر زندگی بشر، شیوع کرونا و آنلاین شدن 
نمایشگاه ها و حراج های هنری بازار تبادل ان اف تی  
یا توکن  غیرقابــل معاوضه آثار هنری رونق گرفت 
و مبالغ هنگفتی در قالــب رمزارزها در این بازار رد 
و بدل شد.همانطور که رشد نجومی در ارزش بیت 
کوین و دیگر رمزارزها بسیاری از موسسات مردد را 
به سمت استقبال از این ارزها به عنوان جایگزینی 
برای ارزهای رایج سوق داد، حالا انقلابی مشابه در 

دنیای هنر در حال رخ دادن است. 

کدامکشورهادرگیرسویهجدیدکووید-19شدهاند؟

آخریناطلاعاتدربارهکرونا»لامبدا«

مدیر پخش شبکه ورزش به ایسنا توضیح داد:

 لطمه ای که طرح مجلس می زندچرا اولین طلای پارالمپیک ایران پخش مناسبی نداشت؟

فروش یک میلیون دلاری یک سنگ کارتونی


